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prod. BURNIK
Mengeš, Prešernova cesta 3
tel.: 01/7�9-68-70
E-pošta: menges.�485@trgoavto.si
Del. čas: 8.00–18.00, sobota: 8.00–1�.00

Kolesa Merida  do -30 %
Skuterji SYM  do -15 %
Kolesarska oblačila  -50 %
Kolesarske čelade Lazer  do -40 %

Velika izbira akumulatorjev  
za motorje, skuterje in štirikolesnike

Žarnice Osram  -�0 %
Rezervni deli za osebna vozila  -�0 %
Rotacijska kosilnica R484  314 EUR

MOŽEN NAKUP NA VEČ OBROKOV 
BREZ OBRESTI

NOVO: SERVIS KOLES –
menjava zračnic, verige, nastavitev zavor in 

prestav, centriranje platišča ...

dne 12. 4., 26. 4. in 10. 5. 2010

PRODAMO 

Zemljišče: 
- Mengeš, JZ obrobje, v območju ME-

23, zazidljiva zemljišča, komunalno 
opremljena do konca letošnjega leta 
(2010). Osnovni podatki:

 • 23 gradbenih parcel za individualno 
gradnjo: od 558 m2 do 1.828 m2 •16 
parcel za stanovanjske dvojčke: od 330 
m2 do 402 m2 • prodajna cena zemljišč: 
230,00 EUR/m2 • celotni komunalni 
prispevek (soinvestiranje + občina): 
cca. 52,00 EUR/m2 zemljišča. Več 
informacij na naši spletni strani www.
karo.si-lastne gradnje.

- Depala vas, kmetijsko zemljišče, 
3.453 m2, ravno. 

 Cena: 20.000,00 EUR

Hiša:
- Moste pri Komendi, tristanovanjska 

hiša, skupaj cca. 350m2, P+1N+M, 
l.1977, zemljišče 924 m2. Pritlično 
stanovanje (43 m2), obnovljeno l. 2006, 
ločen vhod, mansarda (90 m2), izdelana 
l. 2005, vhod iz skupnega stopnišča, 
vmesna etaža 4-sobno stanovanje 
(95 m2), nova streha, 2 garaži, ena za 
osebni avto, druga (62 m2) za tovorno 
vozilo, nad garažo skladiščni prostor. 
Cena: 380.000,00 EUR

- Radomlje – Škrjančevo, enota dvojčka, 
l. 2001, 210 m2, K+P+M, III. pgf, 355 m2 

zemljišča. 
 Cena: 247.000,00 EUR
- Kamnik – Šutna, poslovno stanovanjska 

hiša, P+M, popolnoma obnovljeno l. 
2000, spodnja etaža: poslovni prostor, 
120 m2 , primeren za storitveno dejavnost, 
zgornja etaža: 3-sobno stanovanje, skupaj 
144 m2 (60 m2 terasa), ločena vhoda, 
parkirna mesta. Cena: 290.000,00 EUR

- Mengeš, tristanovanjska stavba, PK, VP, 
1N, 270 m2, 510 m2 zemljišča, l.75, vhodi 
ločeni s skupnega stopnišča, vsi priključki. 
Cena: 380.000,00 EUR

- Vodice – Utik, enostanovanjska hiša 
(P+M), l. 2000, cca. 150 m2 + odprta 
terasa 79 m2. V spodnji etaži bivalni 
prostori, sanitarije, garaža, kurilnica, 
shramba, v mansardi 3 spalnice in velika 
kopalnica (15 m2). Zemljišče, 647 m2, 
na rob zazidljivosti, odprt pogled. Cena: 
350.000,00 EUR 

- Radomlje, bližina Arboretuma Volčji potok 
in golf igrišča, samostojna hiša, neto 
tlorisna površina 240 m2, gabarit: delno 
K+P+1N. K: kotlovnica in večnamenski 
prostor, P: vhodni vetrolov, kuhinja, dnevna 
soba z izhodom na teraso cca. 27 m2, 
kabinet, shramba, kopalnica z WC-jem, 
1. N: 3 sobe, večja kopalnica, balkon. 
Hiša nadzidana in prizidana l. 1971 in 

1984, garaža, vrtna uta, zemljišče 946 m2,  
razpršena pozidava. 

 Cena: 340.000,00 EUR

Stanovanje:
- Ljubljana – Linhartov dvor, garsonjera, 

34 m2 s kletjo, izredno ohranjeno, 
vzdrževano, zgrajeno l. 2001, 2/5, 
dvigalo, urejen blok, vsi priključki, V lega, 
lastniško parkirno mesto v skupni garaži. 

 Cena: 115.000,00 EUR
- Ljubljana – Šiška, Goriška, 2,5 sobno, 

3. nad., 67 m2 z balkonom + klet, l. 
1957. Cena: 140.000, 00 EUR. Možnost 
dokupa garaže.

- Ljubljana Moste – Polje, garsonjera, 
30 m2, 3. nad., nizek blok, funkcionalno, 
balkon zaprt, povečan in predelan v 
ločeno sobo, okna menjana l. 2003, novi 
radiatorji, lepo ohranjeno, Z lega. 

 Cena: 76.000,00 EUR 
- Mengeš,  Glav ičeva,  3 -sobno s 

kabinetom, 78 m2 (s kletjo in balkonom), 
2. nadstropje, delno mansardno, svetlo, 
sodobna razporeditev, S,J,Z lega, 6-
stanovanjska stavba, l. 2008, 2 parkirna 
mesta na zunanjem parkirišču. Cena: 
175.000,00 EUR

- Tržič – center, staromeščanska stavba, 
dvosobno, 52,40 m2, obnovljeno 2008, 
2. nadstropje. Cena: 72.000 EUR

- Tržič, bližina centra, 2-sobno s kabinetom, 
P, skupaj 62,15 m2 (uporabna površina 
57,53 m2, klet 4,62 m2), popolnoma 
obnovljeno l. 2009, ločeni priključki, 
možnost parkiranja. Cena: 70.000 EUR

- Tržič – 2-sobno s kabinetom P, skupaj 
52,02 m2 (uporabna površina 47,52 m2, 
klet 4,50 m2), obnovljeno 2009. 

 Cena: 61.000 EUR
- Tržič – enosobno s kabinetom, 40,20 m2, 

1. nad., obnovljeno l.2009. 
 Cena: 53.000,00 EUR

- Tržič - Koroška, 2-sobno s kabinetom, 
78,60 m2, popolnoma obnovljeno 
l.2009. Cena: 91.000 EUR

- Radomlje – SOBA s kuhinjo, 18,67 
m2, v večstanovanjskem bloku, l. 
1953, 2. nadstropje, zelo svetla,V lega, 
vzdrževana. Možnost dokupa sosednje 
sobe v izmeri 10 m2 (z balkonom) in 
izdelava lastnih sanitarij. 

 Cena: 29.000,00 EUR

Poslovni prostor:
- Trzin – industrijsko obrtna cona, 

poslovna stavba, l. 2002, P+1N+M, 
skupaj 810 m2, dvorišče 325 m2, 
kvalitetno grajeno, lepi, urejeni prostori, 
primerni za pisarniško ali proizvodno 
dejavnost, vse potrebne instalacije, 
alarmna naprava, videofon, tovorno 
dvigalo, ločeni vhodi, urejeno parkirišče. 
Cena: 1.050.000,00 EUR (možen tudi 
najem posameznih prostorov: 8 EUR/
m2 + stroški)

ODDAMO

Poslovni prostor:
- Radomlje – center, skladiščni prostor, 

178 m2, adaptirano l. 2000, primeren 
tudi za skladiščenje občutljivejših 
materialov. Višina stropov 3,2–3,5 
m, tla so prirejena za manipulacijo z 
viličarji. Pisarna, wc z umivalnikom, 
ISDN, alarm, CK na kurilno olje. Pred 
skladiščem je velik nadstrešek, na 
dvorišče je možen dovoz z vlačilcem, 
zagotovljenih pet parkirnih mest. 

 Cena: 3,9 EUR/m2 

- Ljubljana – Šiška – Pržan, 150 m2, 
VP, l. 1955, obnovljeno. 4 pisarne, 
sprejemnica, sejna soba, čajna kuhinja 
in sanitarije. Povezava z računalniško 
mrežo, klimatizirano. 15 parkirnih mest, 
bližina AC.Cena: 10 EUR/m2
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MENGŠAN - JAVNO GLASILO OBČINE MENGEŠ
Odgovorni urednik: Urban Ropotar, e-pošta: urednistvo.mengsan@gmail.com, mengsan@menges.si
Uredniški svet: Franc Malus, Peter Gubanc, Bogo Ropotar, Jože Vahtar, Irena Sicherl
Uredniški odbor: Nataša Vrhovnik Jerič, Barbara Ahačič Osterman, Maša Skok, Mojca Volkar Trobevšek
Naslovnica: Očistimo občino Mengeš, foto: Vido Repanšek
Lektorski popravki: IR image d.o.o., Medvedova ulica 25, 1241 Kamnik, tel. (1) 839 64 00, e-pošta: info@ir-image.si
Priprava za tisk: IR image d.o.o., Medvedova ulica 25, 1241 Kamnik, tel. (1) 839 64 00, e-pošta: info@ir-image.si
Tisk: Schwarz, d.o.o., Koprska 106d, Ljubljana, tel.: (1) 423 88 00, faks: (1) 422 88 95, e-pošta: info@schwarz.si
Distribucija: Primož Kržan, tel: (1) 723 72 96
Trženje in zahvale: Občina Mengeš, Irena Podboršek, tel. (1) 724 71 06, e-pošta: irena.podborsek@menges.si
Izdaja: Občinski svet Občine Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš, (1) 724 71 06, 2800 izvodov 

Rok za oddajo prispevkov 
za naslednjo številko je četrtek, 

6. maj 2010, do 12. ure. 
Naslednja številka Mengšana 

izide 14. maja 2010.

SPOROČILO DOPISOVALCEM
Nenaročeni prispevki morajo biti opremljeni s polnim imenom, priimkom in naslovom odgovorne fizične osebe (tudi v primeru institucij, organizacij, strank, društev ipd.) ter 
po možnosti s telefonsko številko, na kateri je mogoče preveriti avtentičnost avtorja. Uredništvo si v skladu s svojo uredniško politiko in prostorskimi zmožnostmi pridržuje 
pravico do objave ali neobjave, krajšanja, povzemanja ali delnega objavljanja nenaročenih prispevkov. Nenaročeni prispevki bralcev in pravnih oseb ter PR-prispevki se 
ne honorirajo. Prispevke je potrebno oddati v elektronskih formatih kot doc- ali txt- dokumente, brez vnesenih fotografij, teksti ali deli tekstov pa ne smejo biti v okvirčkih 
(textboxih). Prispevkov, natisnjenih na papir, ne sprejemamo, razen v izjemnih primerih, ki so že vnaprej dogovorjeni z urednikom. 
Digitalne fotografije pošiljajte kot samostojne datoteke in jih ne vključujte v wordove dokumente; znotraj besedila naj bo le označeno, kaj posamezna priložena fotografija 
predstavlja ter ime njenega avtorja. Fotografije naj bodo zapisane v jpg-, tiff- ali pdf- formatu, izvorne resolucije vsaj 300 dpi. Ostalo slikovno grafično gradivo naj bo 
posredovano na mediju, ki ga je mogoče skenirati na ploskovnih skenerjih. Nepodpisanih prispevkov in prispevkov, oddanih po roku za oddajo, v tekoči številki ne 
bomo objavili, razen v izjemnih primerih, ki so že vnaprej dogovorjeni z urednikom.

VSEBINA
Občinska uprava ................. 4

Dogodki meseca .................. 6

Novice iz sosednjih občin ... 10

Tema meseca .................... 11

Intervju ............................. 12

Društva ............................. 14

Obrazi ............................... 19

Vzgoja in izobraževanje ...... 20

Zdravje ............................. 22

Politika ............................. 23

Šport ................................ 26

Športni portret ................. 27

Razvedrilo ......................... 28

Pisma bralcev ................... 29

Obvestila ........................... 31

Obvestila, zahvale .............. 34

uv
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nik
Spoštovani občani, dragi bralci!

Zopet je mesec naokoli in z njim 
nova številka Mengšana pred vami. 
Bližajo se toplejši in daljši dnevi 
– snega smo se končno znebili, pa 
še uro smo premaknili naprej. Saj ne, 
da sneg ni »kul«, le vsaka stvar ima 
svojo mejo in letošnji sneg jo je rahlo 
presegel. Ne pomnim namreč, katero 
zimo smo tako pogostokrat kidali kot 
letos – ob sneženju sem bil vsaki 
dve uri »na terenu« pred hišo. Nisem 
podnebni strokovnjak, zato težko 
sodim, kaj je razlog tega. Nekateri 
pravijo, da se Zemlja segreva, drugi 
so diametralno nasprotnega mnenja, 
da se Zemlja ohlaja. Eni pravijo, da 
življenje na Zemlji ne bo več dolgo, 
drugim se zdi to svetovni nateg, 
teorija zarote, zato v »apokalipso« 
ne verjamejo. Težko je reči, kdo ima 
prav. Zdrava kmečka pamet pravi, da 
je resnica vedno nekje na sredini in 
verjetno bo to kar držalo. Kakorkoli 
že, z vidika posameznika bo življenja 
enkrat konec in to je dejstvo. No ja, 
tisti, ki verjame v posmrtno življenje, 
se s tem verjetno ne bi strinjal. »Sto 
ljudi, sto čudi« – tako je to. Pa dosti 
o tem …
Tokrat smo vam pripravili bolj 
okoljsko naravnano številko, saj 
je v aprilu svetovni dan Zemlje, 

poleg tega pa ta mesec pri nas 
prvič poteka vseslovenska akcija 
»Očistimo Slovenijo«. Maša Skok se 
je zato ob tej priložnosti pogovarjala 
z društvom Ekologi brez meja, ki je 
organizator omenjene akcije. Čeprav 
v Sloveniji še nisem doživel takšnega 
»okoljskega šoka«, kot npr. na poti 
v Beograd, kjer so bili kupi smeti 
kar ob avtocesti, lahko v naši ljubi 
državici prav tako najdemo divja 
odlagališča oz. posamezne odpadke 
na javnih površinah. Seveda smo 
si za to, kot za marsikatero drugo 
našo nevšečnost, krivi ljudje sami. 
Če bi za sabo pospravljali sproti ter 
metali in odvažali odpadke tja, kamor 
sodijo, čistilne akcije praktično ne 
bi bile potrebne. Tako pa so! Mislim, 
da ni bojazni, da bi se Dobenci, 
Topolci, Ločani in Mengšani zadušili 
v smeteh, pa vendarle poskrbimo za 
naše domače okolje in se 17. aprila 
v čim večjem številu udeležimo 
skupne čistilne akcije. Upam, da bo 
sonce. Skratka, bodite v cvetju, se 
imejte radi in skrbite za okolje. :) 

Urban Ropotar 
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Uradne ure Občine Mengeš: 
PONEDELJEK od 8.00 – 12.00 in od 13.00 – 15.00

SREDA od 8.00 – 12.00 in od 13.00 – 17.00 

PETEK od 8.00 – 13.00.  

Županove ure za občanke in občane so vsako sredo od 14.00 

do 16.00. Termin si rezervirajte v tajništvu pri ga. Marti Kuret 

na telefonu 01 723 70 81. 

UVODNIK
Spoštovane občanke, 
spoštovani občani!

Pa je tukaj. Težko pričakovana in vselej 
od vseh občudovana pomlad. Ne želim 
tarnati nad zimo, ki je opravila svoje delo, 
ko je z debelo snežno odejo privoščila 
zemlji zaslužen počitek.
Takoj ko se je sneg umaknil v gore, kjer ga je še vedno dovolj za 
najbolj zagrizene smučarje, sem se bolj pogosto odpravljal na 
vse daljše sprehode v naravo. Navdušenega nad prebujajočo 
se naravo, me je vse pogosteje zmotil kakšen odvržen predmet. 
Snežna odeja nas je s svojo belino in lepoto zavajala in prikrivala 
naše grehe. Izgleda, da smo ozaveščeni samo na papirju. Imamo 
dan Zemlje, dan voda in verjetno si bomo izmislili še kakšnega, 
da bosta naša zavest in  počutje boljša. Naša mati narava pa še 
vedno kar trpi. Koliko časa še, pa verjetno nihče ne ve. 
Veliko je narejenega pri osveščanju mladih, ki v tem pogledu 
prednjačijo pred starejšo generacijo. Številne čistilne akcije po 
društvih kažejo na to, da večini le ni vseeno in da si želimo čistega 
okolja. Vse skupaj vas povabim na skupno akcijo, ki se bo odvijala 
17. aprila na področju celotne občine.
Praznovali smo tudi že veliko noč, ki je največji krščanski praznik. 
Poleg dobrot, ki so nam napolnile naše trebuščke, upam, da ste 
si napolnili tudi duha in se v krogu domačih lepo imeli.
Na področju obnove infrastrukture tečejo projekti in postopki 
v skladu s sprejetimi plani. Izgradnja kanalizacije v Topolah 
napreduje, narejen je izkop za nov prizidek k vrtcu Gobica, 
pričakujemo pa tudi gradbeno dovoljenje za težko pričakovano 
obvoznico.
Na koncu vas že sedaj povabim na tradicionalno kresovanje 
na Mengeško kočo, ki bo na predvečer prvega maja. Vsekakor 
priložnost za zabavo in klepet z ljudmi, ki jih ne srečujemo 
vsak dan. Imejte se radi in v čim večji meri uživajte v dneh, ki 
prihajajo.

Podžupan Aleš Janežič 

Občankam in občanom želim prijetno 
praznovanje ob �7. aprilu – dnevu boja proti 

okupatorju in 1. maju – prazniku dela.

Franc Jerič, župan

STANJE NA SISTEMU 
VODOOSKRBE OBČINE MENGEŠ
V sredo, 31. marca, je v poznih popoldanskih urah 
prišlo do dotekanja oporečne vode v Občino Mengeš 
iz smeri Komende. Zadevni primarni vodovod je del 
vodovodnega sistema Krvavec, iz katerega se zaenkrat 
Občina Mengeš pretežno oskrbuje s pitno vodo. Po do 
sedaj znanih informacijah je do onesnaženja prišlo na 
območju Občine Komenda – zaradi del, ki jih je Komunala 
Kamnik, upravljavec vodovoda v Občini Komenda, izvajala 
na primarnem vodovodu, ki oskrbuje z vodo Občino 
Mengeš. Pričakuje se, da bo upravljavec sistema v Občini 
Komenda v najkrajšem možnem času podal poročilo o 
vzrokih za distribucijo oporečne vode v vodovodni sistem 
Občine Mengeš.

JKP Prodnik o nastali situaciji in oporečnosti vode iz Komende 
s strani upravljavca Komunale Kamnik ni bilo obveščeno, zato 
ni bilo mogoče preprečiti dotoka onesnažene vode v vodovodni 
sistem v Občini Mengeš. Podjetje Prodnik je pričelo z izvajanjem 
ukrepov takoj po prvih klicih uporabnikov iz Mengša, vendar je 
bila takrat onesnažena voda že v vodovodnem sistemu Občine 
Mengeš. Takoj so bili izvedeni ukrepi obveščanja javnosti prek 
Centra za obveščanje in sredstev javnega obveščanja ter izdani 
ukrepi omejitve uporabe pitne vode s prekuhavanjem. Prav 
tako so se sočasno pričeli izvajati ukrepi spiranja, čiščenja in 
dezinfekcije vodovodnega sistema ter vzpostavljanja sistema v 
normalno stanje. Hkrati so bili s strani Zavoda za zdravstveno 
varstvo iz Kranja odvzeti vzorci za analize vode. Ukrep omejitve 
uporabe pitne vode se prekliče takoj, ko analize potrjujejo 
skladnost pitne vode s predpisi.
Žal se neljubi dogodek ni zgodil prvič, kar je predvsem 
posledica stanja vodovodnega sistema Krvavec. Podjetje 
Prodnik vse uporabnike vode v drugih občinah, kjer je 
upravljavec vodovodnih sistemov, oskrbuje iz stabilnih 
vodovodnih sistemov, kjer ni težav glede kakovosti in dobave 
pitne vode, na kakovost vode iz vodovodnega sistema Krvavec 
pa nima vpliva. Menimo, da je skrajni čas, da se tudi za Občino 
Mengeš uredi oskrba z vodo iz črpališč na Mengeškem polju, 
iz katerih se varno in zanesljivo oskrbujeta občini Domžale in 
Trzin s kakovostno pitno vodo.

Vodja sektorja vodovod Aleš Stražar
Direktor Marko Fatur

Knjiga pohval in 

 pripomb na delo  

občinske uprave  

se nahaja v tajništvu Občine  

pri Marti Kuret.
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Približuje se dan, ki bo vpisan v zgo-
dovino Slovenije. Ne le po številu ljudi, 
ki bo na ta dan stopilo skupaj, zavihalo 
rokave in pokazalo, da je mogoče v duhu 
prostovoljstva doseči veliko in še več, 
temveč tudi zaradi skupnega cilja, ki ga 
bodo udeleženci poskušali uresničiti. 

17. aprila se bo zgodila vseslovenska čistilna 
akcija. Akcija, ki bo povezala ljudi, ki jim ni 
vseeno za okolje, v katerem živijo, ter ga 
očistila divjih odlagališč. Ideja prihaja iz 
Estonije, kjer je 50.000 prostovoljcev leta 
2008 v petih urah odstranilo 10.000 ton 
odpadkov. Toliko bi v običajnih okoliščinah 
država potrebovala 3 leta in več kot 22 
milijonov evrov. Društvo Ekologi brez meja 
si je lani jeseni zadalo, da izpelje to akcijo 
tudi pri nas v Sloveniji in si zadalo uresničiti 
naslednje cilje: 
1. Povezati 200.000 prostovoljcev in 

izpeljati največjo okoljsko akcijo v 
Sloveniji doslej.

2. Izdelati prvi digitalni register divjih 
odlagališč v Sloveniji, ki bo hkrati služil 
za podlago pri izvedbi akcije.

3. Odstraniti najmanj 20.000 ton ilegalno 
odvrženih odpadkov.

4. Združiti vse ekološke akcije, ki potekajo 
v spomladanskem času na en datum in 
s skupnim namenom.

5. Izboljšati ozaveščenost in odnos do 
ravnanja z odpadki.

Smo na dobri poti, saj je akcija pritegnila 
že preko 50.000 prijavljenih prostovoljcev. 
Digitalni register divjih odlagališč se končuje, 
v prihodnosti pa se bo še nadgrajeval. K 
akciji so pristopile vse občine, društva, 
državne inštitucije, univerze in organizacije, 
pozdravljata pa jo tudi predsednika vlade 
in države ter ostali pomembni državniki. 
Po Sloveniji potuje t.i. Karavana OSVED 
(Očistimo Slovenijo v enem dnevu!), 
ki prireja različne delavnice za otroke, 
odgovarja na vprašanja, promovira akcijo, 
preko raznovrstnih predavanji ter okroglih 
miz pa osvešča ljudi. Želja je, da ideja o 
pomembnosti čistega okolja tudi ob koncu 
akcije živi dalje in dolgoročno vpliva na 
človekov odnos do okolja ter postopoma 
pripelje tudi do sprememb na zakonodajnem 
področju. 
Slovenija je po velikosti ter številu prebivalstva 
primerljiva Estoniji. Po trenutnem popisu 

VSESLOVENSKA ČISTILNA AKCIJA OČISTIMO 
SLOVENIJO V ENEM DNEVU V OBČINI MENGEŠ

divjih odlagališč, ki ga izvajajo prostovoljci 
že od decembra 2009, je v Sloveniji 
registriranih 9.300 odlagališč. Tudi Občina 
Mengeš ni izjema. S pomočjo Občine 
Mengeš in Turističnega društva Mengeš 
smo ob pregledu celotne občine popisali 
41 odlagališč, ki jih želimo 17. aprila z vašo 
pomočjo očistiti. Določena so štiri zbirna 
mesta. Za vsako od njih sta odgovorna 
dva prostovoljca, ki bosta na dan akcije 
razdeljevala rokavice in vreče ter usmerjala 
posamezne skupine k divjim odlagališčem. 
Od tam se bo odpadke odpeljalo/preneslo na 
t.i. zbirne točke, od koder jih bo komunalno 
podjetje še isti dan odpeljalo na deponijo.

Zbirna mesta v Občini Mengeš so na-
slednja: 
1. V MENGŠU NA PARKIRIŠČU ZA 

KULTURNIM DOMOM (odgovorni osebi 
sta Jože Vahtar, tel.: 031/679-634, in 
Franc Zabret, tel.: 040/248-174)

2. V LOKI V ŠPORTNEM PARKU LOKA 
(odgovorna oseba je Robert Ručigaj, 
tel.: 041/415-476)

3. V TOPOLAH V ŠPORTNEM PARKU 
(odgovorna oseba je Franc Bergant, tel.: 
031/226-150)

4. NA DOBENU PRI RUČIGAJEVEM 
STUDENCU (odgovorna oseba je Emil 
Novak, tel.: 031/639-762).

Na zbirnih mestih se bomo zbrali ob 9. uri.
Po končani čistilni akciji se bomo vsi skupaj 
zbrali v Športnem parku v Loki pri Mengšu, 
kjer nas bo župan Občine Mengeš nagradil s 
skupno malico, ki bo od 13.00 ure dalje.
Poskrbljeno bo tudi za naše osnovnošolčke, 
ki jih bodo prevzeli taborniki na zbirnem 
mestu v Mengšu ter skupaj z njimi preživeli 
pravi eko dan. Čistili bodo Gobavico ter se 
udeležili eko delavnic, ki bodo pripravljene 
posebej za to priložnost. Več informacij lahko 
izveste pri Urbanu Balohu (tel.: 051/668-
230). 
Pomembno je poudariti, da vseh odpadkov 
ne bomo odstranili. Osredotočili se bomo 
na komunalne (papir, karton, steklo, drobne 
kovine, plastika, stiropor ipd.), kosovne 
(pohištvo, bela tehnika, žimnice, televizije, 
računalniki, kolesa, gume) ter male ‘nevarne 
odpadke’ (akumulatorji, žarnice, posode olj, 
laka, barv ipd.) Gradbene ter ostale nevarne 
odpadke (salonitke) pa bomo prijavili pristojni 
inšpekciji. 

Eden od pomembnih ciljev akcije je 70-
odstotna ločenost odpadkov na vsakem 
odlagališču. Zato bomo odpadke zbirali v 
štiri različne barve vreč. Nevarni odpadki 
se bodo odlagali v rdeče, steklo v zelene, 
plastika v rumene oziroma modre ter ostali 
odpadki v črne vreče. 
Za marsikateri odpadek bodo potrebne več 
kot le pridne in močne roke, zato pozivamo 
vse, ki imate v lasti kakšno lopato, grablje, 
samokolnico, prikolico ali traktor, da nam na 
ta način priskočite na pomoč.
Akcija poteka na območju celotne Slovenije 
na nivoju občin, za kar je potrebna dobra 
organiziranost in pripravljenost, da bo 
vse potekalo s čim manj zapleti. Zato vas 
prosimo, da se na akcijo predhodno prijavite 
na spletni strani www.ocistimo.si, pod rubriko 
Prijavi se na čistilno akcijo. Vsi, ki niste vešči 
računalnika, pa lahko izpolnite prijavnico v 
Knjižnici Mengeš ali na Občini Mengeš. Ob 
prijavi napišite tudi, če lahko pomagate s 
kakšno mehanizacijo ali orodjem.
V primeru dodatnih informacij se obrnite na 
Mojco Petek (tel.: 051/840-168, mojca.
petek@ocistimo.si), Stašo Gams (tel.: 
031/344-524, stasa.gams@ocistimo.si) 
ali Marka Kocjana (01/7247-107, marko.
kocjan@menges.si).
Pridite in pokažite, da vam ni vseeno za 
naravo, izgled in kakovost življenja v naši 
občini in tudi celotni Sloveniji. Skupaj bomo 
krojili zgodovino, se družili ter ob vsem tem 
naredili nekaj zares koristnega – očistili 
Slovenijo v enem dnevu!
Na koncu želimo opozoriti na nevarnosti, 
ki pretijo pri takem delu, zato naj bosta 
previdnost in zaščita z roko v roki na vsakem 
našem koraku.

Občina Mengeš
Za Ekologe brez meja: Mojca Petek in 

Staša Gams
Turistično društvo Mengeš

V Občini Mengeš je popisanih 41 divjih 

odlagališč. (Foto: Staša Gams)
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Prireditev, ki se je odvijala 
11. marca, je bila namenjena 
zbiranju finančnih sredstev za 
otroke iz socialno ogroženih 
družin. Šolski sklad denar 
namenja poravnavi stroškov 
šole v naravi, prehrane, nakupu 

dogodki meseca

Čeprav dvorana Kulturnega doma Mengeš ob prireditvi Sonce 
za vse ni bila polna, je bilo čutiti veliko pozitivne energije, 
slišati veliko mladih glasov in videti bogat program po meri 
vseh okusov. 

SONCE JE VZŠLO

Voditeljica Nataša Vrhovnik 

Jerič in Omar Naber.

šolskih potrebščin, pomaga pa 
tudi pri posodabljanju šolske 
opreme. Program, ki je bil 
bogato glasbeno obarvan, je 
povezovala Nataša Vrhovnik 
Jerič. Led sta prebila šolski 
pevski zbor OŠ Mengeš, ki ga 
je na klavirju spremljala Nadja 
Kobold, in učiteljski pevski zbor 
Stoji učilna. Nato sta zbora še 
združila moči v pesmi Za otroke. 
Za prvi vrhunec prireditve je 
poskrbela gledališka igralka in 
ambasadorka Unicefa Milena 
Zupanč ič.  Ob spreml jav i 
citrarja Tomaža Plahutnika je 
ob nostalgični skladbi Cvetje v 
jeseni spomnila na svojo še kako 
znano vlogo v istoimenskem 
filmu. Spregovorila je o strpnosti 
do drugačnih in socialnih stiskah, 
ki dandanes niso redke. Nato je 
navdušil ansambel Kontrabant. V 
otroških očeh sta iskrice prižgala 
najstniška idola Omar Naber, 

Gostja prireditve, Milena 

Zupančič, ob branju otroških 

misli.

Ansambel Kontrabant je obiskovalce razveselil z igranjem 

treh zabavnih pesmi.

Družinski kvintet Per je zaigral pesem Po Beli krajini.

Odlična pevka Eva Černe

ŠOLSKI SKLAD OŠ MENGEŠ
Ustanovljen je bil med prvimi v Sloveniji – leta 2002. Vseskozi 
deluje z istim namenom: poskrbeti, da med učenci mengeške 
šole ne bi bilo nobenega, ki bi bil prikrajšan za kak šolski 
program ali ne bi imel vseh šolskih potrebščin – samo zaradi 
tega, ker starši finančno tega ne bi zmogli. Upravni odbor rešuje 
vloge v skladu s posebnimi  kriteriji in pravilnikom o dodeljevanju 
pomoči. Posameznikom se odobri pomoč – največkrat za kritje 
stroškov udeležbe v programu »življenje v naravi« v CŠOD ali 
nakupa delovnih zvezkov – v celoti ali delno, otrokom, ki so 
izgubili roditelja, pa solidarnostni znesek.  Zadnja leta sklad 
prispeva  tudi po 10 % za vsakega učenca, ki se udeleži 
programa v CŠOD. Tako je od 1. 9. 2008 do 31. 1. 2010, to je 
v letu in pol, sklad namenil 802 evra za nakup delovnih zvezkov, 
1.967 evrov za pomoč pri kritju stroškov v CŠOD, 3.096 evrov 
vsem učencem v CŠOD (10 %), 700 evrov solidarnostne pomoči 
ob smrti roditelja, za nakup šolskega ozvočenja pa je prispeval 
1.324 evrov. Skupaj je bilo porabljenih 7.889 evrov.

Branko  Lipar, predsednik

s pesmima Vse kar si želiš in I 
still carry on, ter Eva Černe s 
Čudeži smehljaja in Vse bo OK. 
Moči sta združila brata Cotman, 
Andrej Emanuel in Uroš, ki 
sta predstavila Župančičevo in 
Prešernovo poezijo na malce 
drugačen, a zelo prikupen 

način. Predstavila sta se nam 
še Družinski kvintet Per in kvintet 
Saša Avsenika, s plesnimi koraki 
pa sta se izkazala Matevž Štepec 
in Barbara Šernek.
V zaključnem govoru je Branko 
Lipar, predsednik Šolskega 
sklada, izrazil veselje in zahvalo 

Prireditev so popestrili tudi zvoki kvinteta Saša Avsenika.
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Tako kot vsako leto ugotavljamo, da uspemo 
pridobiti za humanitarno prireditev skupaj s 
Šolskim skladom kvalitetne izvajalce. Veseli 
smo, da se odzovejo, in tudi današnji program 
je to pokazal. Kljub temu, da je bila prireditev 
dobrodelna, da so se nastopajoči odrekli 

honorarju, lahko pripravimo kvaliteten program, na katerega 
se ljudje odzovejo. Ves izkupiček iz današnjega programa 
bo šel v šolski sklad. Denar bo namenjen družinam otrok, 
ki so socialno ogroženi. Zahvaljujem se vsem, ki so kupili 
karte in na ta način prispevali k šolskemu skladu. 
MILAN BURKELJCA, ravnatelj OŠ Mengeš 

Prireditev je bila zanimiva, saj so bile točke 
raznovrstne in so v vseh prisotnih vzbudile 
dobro voljo. Razočarana sem bila nad tem, da 
dvorana ni bila polna. Še posebej malo je bilo 
mlajše generacije. 
ANA RUGELJ, učenka 9. razreda 

Takšnih in drugačnih kulturnih prireditev 
se z veseljem udeležujem, če pa s svojo 
udeležbo lahko nekomu pomagam, pa še 
toliko bolje. Program je bil zanimiv, plesa in 
petja ni manjkalo, dogajanje pa so še posebej 
popestrili bolj znani gostje. 

MARUŠA LOBODA, učenka 9. razreda 

MATERINSKI DAN
Marec je mesec žena, mater in babic. Zato smo v 
petek, 19. marca, imeli ustvarjalno delavnico za otroke. 
Izdelovali smo barvite košarice iz papirja. 

Otroci so se zelo potrudili, saj so želeli narediti čim lepše. 
Vse izdelane košarice so razdelili udeleženkam na sobotni 
prireditvi, ki je potekala v kulturno-gasilskem domu v Loki. 
Mamice so bile zelo vesele darila, še posebej zato, ker so jih 
izdelali njihovi otroci. Lep ustvarjalni pozdrav.

 Katja Vrhovnik

V dobri urici dolgem programu, ki ga je staršem ob materinskem dnevu pripravilo 
KD Antona Lobode, je bilo čutiti med udeleženci pravo zadovoljstvo ob poslušanju 
pogovora med voditeljico Natašo Vrhovnik Jerič in gostjo, go. Angelco Likovič. Tema 
o družini, v tem času kar veliko na udaru in prepihu, je bila sprejeta z veliko simpatij 
in odobravanja med starši, saj je gostja velika zagovornica tradicionalne družine, v 
kateri imajo posebno mesto oče, mati in otrok. 

ANGELCA LIKOVIČ IN LOŠKI OTROCI ZA PRAZNIK STARŠEM

Voditeljica je razdelila pogovor v tri sklope: 
Družina, vloga očeta in matere, včasih in 
danes, Novi družinski zakonik, pravice 
otrok, istospolne družine, vloga moža in 
žene ter Vzgoja otroka v zdravo in stabilno 

ter odgovorno osebnost. Nekaj zadnjih 
minut prijetnega srečanja je bilo namenjenih 
sproščenemu pogovoru, ko je ga. Angelca 
odgovarjala tudi na zastavljena vprašanja. 
Brez glasbenih in recitatorskih nastopov pa 

v Loki tudi tokrat ni šlo. Svoje najdražje so 
razveseljevali: že vsem priljubljena Jan in 
Miha z recitaloma – prvim o mami in drugim 
o očetu, ter Otroški pevski zbor Lastovke, ki 
je zapel tri pesmi (Mati draga, Pod rožnato 
planino in Tri planike). Ob koncu so bile vse 
matere deležne ročno in lično izdelanih darilc, 
za katera so dan poprej poskrbeli otroci 
v ustvarjalni delavnici z mentorico Katjo. 
Zadovoljni smo, da so udeleženci veselih 
obrazov zapuščali odmevno prireditev.

Barbara Justin

za udeležbo. Prireditve, kot je 
bila Sonce za vse, so vedno 
dobrodošle, še posebej, če 
prispevajo k radosti otrok, ki si 

s pridobljenimi sredstvi lahko 
privoščijo več.

Tekst: Maša Skok 
Foto: T. Š.
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POGOVOR OB 
SVETOVNEM DNEVU 
VODA, 22. MARCU
Seznanili smo se z delovanjem skupin, 
ki aktivno delujemo za spoštovanje 
naravnih dobrin in neokrnjeno okolje: 
gospod Jože Nemec iz društva za 
varstvo okolja iz Domžal, Ivanka 
Špende iz civilne iniciative iz Suhadol 
ter Aleksander Markovčič in spodaj 
podpisani iz civilne iniciative Mengeš.

Ugotavljali smo skrajno nedopustno 
kršenje predpisov in nezainteresiranost 
državnih inštitucij ter občin zaradi preteklih 
in sedanjih onesnaževanj v prodnatem 
območju, s katerega se zagotavlja 
izdatnost podtalne vode za vire in črpališča 
na Mengeškem polju za oskrbo s pitno 
vodo na območju Domžalske, Trzinske 
in južnega dela ter Dobena mengeške 
občine. Primeri velikega onesnaževanja 
podtalnice in virov v ravninskem delu v 
zadnjem desetletju so:
- Suhadolska jama, kjer se prekladajo in 

deponirajo odpadki, tudi gume, sedaj 
pa neustrezno predelujejo gradbeni 
odpadki, odlagajo odpadne gume in 
predelujejo organski odpadki – vse 
brez ustrezne podlage za odvajanje in 
zajem izcednih in meteornih vod, tako 
da te prosto ponikajo v podtalnico;

- opuščena opekarna oz. nazadnje 
tovarna betonskih konstrukcij, kjer 
so prosto razmetani odpadki, tudi 
nevarni in industrijski, ob samem robu 
Mengeškega/Pristavskega bajerja;

- neurejene in nenadzorovane greznice 
kjer ni kanalizacije, katere izgradnja 
bi morala biti prva prioriteta ob obnovi 
cevovodov vodovoda.

Slike o tem povedo vse. Tu prilagamo 
pogled na deponije območja Cegvnce. 
Na spletu objavljamo slike razmetanih 
odpadkov v Suhadolski jami in večja 
odlagališča odpadkov gor vodno od 
Mengeškega jezera.

Tekst in foto: Tomaž Štebe

MILAN KOSEC – REZBAR 
Pod okriljem Turističnega društva Kanja Trzin v Osnovni šoli Trzin že skoraj desetletje 
deluje sekcija rezbarjev. Vodi jih Marijan Vodnik iz Domžal, ki je poznan tudi v Mengšu, 
predvsem po obsežnih razstavah in predstavitvah na Mihaelovem sejmu. 

Marijan Vodnik in Turistično društvo sta si več 
let prizadevala, da bi rezbar postal priznan 
poklic tudi na državni ravni. Prizadevanja so 
bila v sodelovanju s Centrom za poklicno 
izobraževanje uspešna in društvo je v 
letošnjem februarju prejelo odločbo 
Državnega izpitnega centra, da izpolnjuje 
pogoje za izdajo rezbarskih certifikatov. 
Poklic rezbar vsebuje znanja nekdanjih 
podobarjev, ki so izdelovali lesoreze, plitve 
in globoke reliefe, skulpture in stvaritve iz 
lesa, vse z možnostjo barvanja in pozlate. 
Prvi preizkusi znanja so bili v OŠ Trzin, 
16. marca. Šest kandidatov: Aleš Sluga iz 
Kamnika, Peter Guček in Ivan Zaplotnik iz 
Križ pri Tržiču, Darko Knavs iz Dragomlja, 
Viktor Marušič iz Kranja ter Mengšan 
Milan Kosec, ki je imel za zagovor nalogo 
predstavitve sredstev za zaščito izdelkov 
iz lesa, so izpit uspešno opravili. Milan 
rezbari že od otroštva. Izdeluje predvsem 
figurice za jaslice. V rezbarski skupini v 
Trzinu se je Milanu pridružila tudi soproga 
Rozi, ki pa ustvarja ovčke. Slovesna 

podelitev certifikatov o nacionalni poklicni 
kvalifikaciji prvim rezbarjem je bila takoj po 
izpitih. Navzoče so pozdravili, rezbarjem  
pa zaželeli uspešno delo tudi v prihodnje, 
trzinski župan Tone Peršak, predsednica 
turističnega društva Joži Valenčak in 
ravnateljica OŠ Trzin Helena Mazi Golob.

 Tekst in foto: S. M.

Milan Kosec na zagovoru

GREGORJEVO V LOKI PRI MENGŠU
Čeprav smo že mislili, da se zima nikakor ne bo poslovila, nas je prihod pomladi 
prijetno presenetil. V Loki smo se na predvečer gregorjevega zbrali pri kamnitem 
mostu, kjer smo s spuščanjem lučk po Pšati naznanili prihod daljših dni in 
prebujenja narave. 

Skrbno izdelane lučke, ki so jih otroci s ponosom spuščali po potoku, so bile izdelane iz 
naravi prijaznih materialov. Lepo je videti, da se že otroci zavedajo, kako potrebno je čuvati 
naravo. In to so tudi praktično prikazali s svojimi lučkami. Lučka, ki je najbolj navdušila, je 
predstavljala Triglav, ki ločuje zeleno in čisto naravo od sive in umazane, nastlane s smetmi. 
Naredili so tudi splav, na katerem je bil postavljen tabor, pa lučke, ki predstavljajo gozd, 
katamaran, letalonosilko, egipčansko piramido ... Otroci so vsako leto polni novih idej, 
kar nas zelo veseli in daje upanje, da se bo ta običaj ohranjal. Želimo vam lepo pomlad 
in se vidimo naslednje leto!

Tekst:  M. V., foto: TaIdeja

Loške mojstrovine na obali … … in v vodi
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SKUPAJ SMO ČISTILI LOKO
Tako odmevne čistilne akcije, kakršna je bila letos v Loki, 
še ni bilo. Vsa štiri društva, ki delujejo v vasi, so se zelo lepo 
organizirala in njihovi člani so se v res velikem številu udeležili 
spomladanskega čiščenja v okolju, kjer živijo.  

Gasilci kot gasilci – vedno pri roki, vedno prvi in vedno pripravljeni 
pomagati! Pri njih ne slišiš besede – zakaj ali nimam časa. Pridejo, 
opravijo delo in gredo. Tudi letošnja čistilna akcija jim ni delala 
nikakršnih preglavic. Očistili so površine ob cesti, ki vodi iz vasi do 
avtobusnih postaj, pa tudi njihovo okolico, okolico mostu, ki pelje 
proti Športnemu parku, in okolico gasilsko-kulturnega doma. Umili pa 
so tudi del fasade na loški cerkvi. Kulturniki si za vsakoletno čistilno 
akcijo izberejo teren, ki je zagotovo med najbolj onesnaženimi v 
vasi – površine oz. jarke za odvodnjavanje (lastnik KPC Jablje bi 
hlevske odplake lahko usmeril drugam, vsaj enkrat na leto požgal 
visoko travo in posekal vejevje, ki se je medtem zaraslo) ob cesti proti 
Dobenu in gradu Jablje, okolico kamnitega mostu in okolico loške 
cerkve. K čistejšemu okolju so prispevali tudi športniki, ki so v celoti 
očistili Športni park, zelo temeljito pa tudi okolico, saj so v jarkih za 
odvodnjavanje požgali tudi staro in suho travo. Za vse udeležence 
sobotne akcije so skuhali še golaž. Vredno vse pohvale! Prav tako 
so se akciji v lepem številu odzvali člani Kluba harmonikarjev Stopar, 
ki so očistili površine ob ulicah Na Gmajni in Pot na Dobeno.  
Ne vem pa, kdo bo počistil gozdove in gozdne obronke ter strugo 
Pšate, saj je vse zatrpano z navlako, ki ji ni videti konca – kamor seže 
oko, povsod ležijo kosi odpadkov, kar bo moral namesto rok opraviti 
stroj. Kako ljudje kljub ozaveščanju po javnih občilih in medijih ter 
kljub visokim kaznim za prekrškarje zmorejo toliko poguma in svinjajo 
vse okrog sebe brez vsake vesti? Samo, da doma nimajo grdo, za 
naravo jim je vseeno! Nekaj takšnih »svinjarjev« nam je že uspelo 
dobiti in so morali za seboj počistiti. Sledili jim bomo tudi v prihodnje, 
kako uspešno, je pa druga zgodba.

Jože Brojan

Akcijo smo začeli pri kamnitem 
mostu in jo končali po dobrem 
kilometru pri Bognarju. Nekaj 
članov je v škornjih zabredlo 
v strugo, ostali pa so očistili 
brežine. Že sam začetek je 
obetal veliko dela, saj smo 
na delu, ki je izgledal dokaj 
čisto, nabral i  cele kupe 
smeti. Zgroženi smo bili nad 
brežino za pokopališčem, 
kjer smo naleteli na kopico 
odvrženih sveč, kljub temu, 
da je kontejner oddaljen le 
nekaj metrov. Po dobrih štirih 
urah smo prispeli do konca. 

Izkupiček akcije sta dva polna kombija smeti, skupaj več kot 
tono. Na obrazih je bilo poleg zadovoljstva, da smo naredili nekaj 
dobrega, čutiti grenak priokus, da živimo v skupnosti z ljudmi, ki 
jim odnos do narave prav nič ne pomeni. 
Pohvaliti moram vse člane, še posebej naš podmladek, ki s še 
prav posebno vnemo vedno priskoči na pomoč.

Aleš Janežič

Zadovoljni in utrujeni udeleženci akcije

Polna kombija smeti

Podmladek v akciji.

ČISTILNA AKCIJA »RAUBŠIC«
Tudi letos smo se člani RAUBŠIC sekcije udeležili čistilne 
akcije. Podali smo se v strugo Pšate, kot se za prijatelje 
ribolova in čistih voda tudi spodobi. Tokrat med vejevjem 
in skalami nismo iskali rib, temveč odpadke, ki jih ljudje še 
vedno odmetavajo v reko, češ, saj voda vse odnese. 
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novice iz sosednjih občin

OBČNI ZBOR PARAPLEGIKOV
Društvo paraplegikov ljubljanske pokrajine, ki združuje več kot tristo paraplegikov 
in tetraplegikov v 38 občinah, je drugi redni zbor pripravilo v marcu v Ljubljani.

Zbora se je 6. marca v domači gostilni Keber v Domžalah udeležilo 46 domačih 
članov iz petih občin. Na povabilo se je našega zbora udeležilo sedem gostov, med 
njimi je bila prisotna tudi poslovna sekretarka ZDVI Slovenije, Andreja Markovič.

Številni člani društva na Občnem zboru

Najstarejši član DVI Domžale, Franc 

Trdin s soprogo Ani

Predsednik sekcije Mengeš 

prejema priznanje.

Vsem navzočim je predsednik Jože 
Brodar izrekel dobrodošlico, nato pa 
smo izvolili delovno predsedstvo. Ob 15 
letnici delovanja društva, smo povabili tudi 
pevce mešanega pevskega zbora Društva 
upokojencev Moravče, ki so nam na 
začetku in ob koncu druženja zapeli nekaj 
pesmi. Vsebinsko in finančno poslovno 
poročilo o delu društva v letu 2009 je 
podal predsednik. Soglasno sprejeto v vseh 
točkah je bilo tudi poročilo poslovnega izida 
za leto 2009, ki ga je podal Andrej Štiftar. 
NO društva v finančnem in materialnem 
poslovanju ni ugotovil nobenih nepravilnosti. 
Poročilo referenta za šport in rekreacijo je 
podal Lojze Hrovat. Nagovor praporščaka 

Domžale in Zvezo borcev Domžale. Kljub 
starosti je prapor dobro ohranjen. Zaradi 
prepovedi ZDVIS zaradi spremembe znaka 
oz. emblema vojnih invalidov prapora na 
državnem nivoju ne smemo več uporabljati 
in zaradi tega je članstvo prizadeto. Novega 
prapora si društvo ne more zagotoviti zaradi 
prevelikih finančnih stroškov.« Po nagovoru 
se je razvila diskusija, problema pa žal 
nismo rešili; o njem bomo še razpravljali. 
Posodobitev statuta DVI Domžale je bila 
za nadaljnje delovanje društva zaradi 
zastarelosti nujna. Tajnica našega društva, 
Kristina Janežič, je statut prilagodila novim 
zahtevam Zakona o društvih. Priznanja za 
15-letno aktivno delovanje so prejeli: Jože 
Novak, Angelca Vodnik, Edvard Završnik 
in Jože Brodar. Jubilantom, članom DVI 
Domžale, so bila za 80 in 90 let podeljena 
simbolična darila. Srečanje smo zaključili s 
skupnim kosilom.

Jože Novak

Član DVI Domžale

ZBOR DRUŠTVA VOJNIH INVALIDOV DOMŽALE

našega društva, tovariša Janeza Cerarja: 
»Prapor je starejši, iz približno leta 1947. 
Bil je eden od prvih v tistih časih na širšem 
območju Občine Domžale in je združeval DVI 

V NAČRTU ZA VSAKOGAR NEKAJ
Občni zbor Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo je bil konec meseca  
marca v Ihanu. Po državni himni sta nas z zvoki kitar v delovno razpoloženje pospremila 
mlada gojenca Glasbene šole Domžale, Erik in Luka. Po pozdravnem nagovoru nas 
je delovni predsednik zbora, dr. Franc Habe, seznanil z dnevnim redom.

Iz poročila predsednika združenja, Janeza 
Gregoriča, se je dalo razbrati vso pestrost 
dogodkov v preteklem letu: od sodelovanja 
na veteranskih tekmovanjih na snegu 
do praznovanja 8. februarja v Vrbi na 
Gorenjskem, do pohoda po poteh vojne 
za Slovenijo z veliko udeležbo, katerega 
izvajalec je naše združenje. V Knjižnici 
Domžale je bila razstava Vojne za Slovenijo 
in generala Maistra. Združenje je aktivno 
udeleženo pri obeh državotvornih praznikih. 
Vsega skupaj je bilo 54 nalog, ki so bile 
v celoti izpolnjene. V finančnem poročilu 
sekretarja združenja je bilo zaznati rahlo 

krčenje proračunskih sredstev. Upravljanje z 
zaupanimi sredstvi je bilo v mejah normativov 
in računovodskih standardov, kakor je menil 
Maksimilijan Karba v podanem poročilu 
NO. Delovni načrt za leto 2010 je še 
nekoliko zajetnejši od preteklega. Letos 
je jubilejna dvajseta obletnica Manevrske 
strukture narodne zaščite. Izvoljen je bil 
novi praporščak Združenja, Martin Jarkovič, 
ter njegov prvi namestnik Drago Anžin, za 
drugega namestnika pa je bil izglasovan 
Zdravko Popit. Novi člani so postali: Miha 
Bernot, Janez Breceljnik, Janko Repnik, 
Magdalena Grden, Majda Narat, Olga 

Jarkovič, Martin Furlan, Drago Burja, Franc 
Ravnikar, Tone Habjanič, Vinko Vahtar, Jože 
Vahtar, Božidar Limoni in Zdravko Zibelnik. 
Za lažjo izvedbo zbora se zahvaljujemo GŠ 
Domžale, cvetličarni Slovnik iz Ihana ter KS 
Ihan, ki nam je, kot nekaj let poprej, nudila 
gostoljubje v  dvorani Doma krajanov. Žal 
smo, pa ne prvič, pogrešali predstavnike 
občin, iz katerih izhajamo.

J. Gregorič 

Po minuti molka v spomin članom, in 
poročilu Verifikacijske komisije, so člani 
društva in gostje najprej prisluhnili poročilom 
Nadzornega odbora, Disciplinske komisije, 
poročilom referentov in poročilu predsednika 
za leto 2009, nato pa poročila sprejeli. 
Osrednja točka je bila vsekakor predstavitev 
obseženega programa dela za leto 2010. 
Program je predstavil predsednik društva 
Gregor Gračner, člani pa so ga po razpravi in 
pripombah potrdili. Občni zbor je na predlog 

UO sprejel nov Pravilnik o osebni asistenci in 
Pravilnik o pritožbenem postopku. Sledila je 
obsežna razprava, v katero se je vključil tudi 
predsednik Zveze paraplegikov Slovenije, 
Dane Kastelic, in članom podal vrsto zanimivih 
informacij. Predstavil je potek dograditve 
doma na morju, možnosti obnovitvene 
rehabilitacije, ki jo bo društvo razširilo še 
na zdravilišče Zreče, aktualno zakonodajo 
in vlogo Zveze. Ob tem je pripomnil, da so 
ob vseh aktivnostih, društveni prostori že 

premajhni. Po končanem delu občnega 
zbora je sledilo še družabno srečanje.

Jože Globokar
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tema meseca

Začetki praznovanja dneva Zemlje 
segajo v leto 1963, ko si je 
tedanji ameriški senator Gaylord 
Nelson prizadeval, da bi okoljska 
vprašanja prišla na dnevni red 
ameriške politike. Organiziral 
je predsedniško turnejo, na 
kateri naj bi opozorili na težave 
v okolju. Vendar je ustrezen 
odmev v javnosti dosegel šele 
prvi dan Zemlje leta 1970, ko je 
na prireditvah, posvečenih dnevu 
Zemlje, v Ameriki sodelovalo 
okrog 20 milijonov ljudi.
Ta dan nas poziva, da se kot 
posamezniki malce ustavimo, 
razmislimo o svojem mestu na 
tem planetu. Zamislimo se nad 
početjem človeške rase, se 
vprašamo, kam gremo in zakaj 
tako hitimo. Opazimo lahko, da 
je vedno več posameznikov, 
društev, organizacij in podjetij, ki 
se ne samo 22. aprila ampak že 
kar redno, vsak dan, sprašujejo, 
kaj lahko storimo v prihodnje, da 
nam bo bivanje prijetnejše. Da 
bomo dihali čist zrak in da bomo 
v zelenih urbanih okoljih, tako v 
mestih, kot na deželi. Da bo voda 
čista, pitna in je bo v izobilju. Da 
bomo nehali onesnaževati reke, 
jezera, gozdove in zrak. Ima 
človeštvo še čas, da očistimo 
planet, ali je že prepozno? Smo 
Zemljo že tako onesnažili, da ni 
poti nazaj, ali pač?!
Mislim, da ni potrebno posebej 
poudarjati, da je planet Zemlja v 
resnih težavah, skupaj z njim pa 
tudi vsi mi. Dobra novica pa je, da 
lahko z vrsto malenkosti močno 
vplivamo na prihodnost našega 
planeta, ne da bi se pri tem 
odrekali čemu pomembnemu 
in ne da bi živeli v pomanjkanju. 
Veliko bi že naredili, če bi se 
odpovedali vsemu odvečnemu 
– stvarem in snovem, ki nam 
škodujejo, ter kopičenju, ki nas 
ovira pri tem, da bi živeli polno 
življenje.
Zemlja se utaplja v onesnaženih 
vodah, tleh, zraku, predvsem pa 
v kupih odpadkov, ki jih pridno 
pridelujemo iz dneva v dan. Ker 
vsi živimo na skupnem planetu, bi 

moral vsak posameznik prispevati 
svoj delež odgovornega ravnanja 
za čistejše okolje in zdravo 
življenje. Najbolj zaskrbljujoče 
pa je, da se tretjina prebivalstva 
zaradi brezmejne potrošniške 
mr z l i ce  i zgub l j a  v  mor ju 
nepotrebnih reči. Medtem ko 
tretjina svetovnega prebivalstva 
nima niti osnovnih pogojev za 
življenje – vode, hrane in strehe 
nad glavo. Kar 20 % svetovnega 
prebivalstva tako danes porabi 
kar 75 % naravnih virov.
Ali ste vedeli, da en liter olja, ki 
ga zlijemo na tla, lahko ponikne 
v podzemno vodo in onesnaži 
milijon litrov zalog pitne vode?
V zadnjih časih smo v medijih 
najpogosteje zasledili spremembe 
podnebja kot dejavnik tveganja. 
Vendar je splošno znano, da se ni 
dobro osredotočati samo na en 
cilj. Če hočemo kaj spremeniti, 
je potreben celosten pogled. 
Da bi učinkovito varovali okolje, 
pozornosti ne moremo usmerjati 
samo na naravo v materialnem 
smislu, temveč moramo kot 
ključno komponento vključiti 
tudi človeka in njegovo vlogo. 
Če bomo hoteli razviti kulturo 
varovanja planeta in okolja, je 
potrebno pozornost usmeriti 
predvsem na resnično blaginjo 
človeka in družbe. Toda le tako 
nam bo uspelo ohraniti zdravo 
življenjsko okolje ter rastlinske 
in živalske vrste, ki jim grozi 
izumrtje. »Ekologija človeka« 
pomeni rešitev tudi ekologije 
okolja.
Človek s svojim delovanjem ruši 
naravno ravnovesje, ki ga je 
nemogoče ponovno vzpostaviti. 
Posledice poseganja v naravo 
so nepredvidljive in predvsem 
jih vedno bolj občutimo tudi 
v svoji bližini. Predvsem bi 
se morala s tem v prvi vrsti 
sooči t i  razvojna strategi ja 
vsake posamezne dr žave, 
da bi zagotovila zadovoljitev 
potreb sedanje generacije brez 
ogrožanja generacij, ki prihajajo 
za nami. Trdni argumenti za 
čimbolj obsežno varovanje 

22. april – svetovni dan Zemlje

BOMO POTREBOVALI ŠE ENO ZEMLJO?
��. april je dan mnogih rojstev, mnogih smrti in mnogih malih dogodkov, poleg vsega tega pa je 
postal tudi brat ostalih dnevov, ki jih je Organizacija združenih narodov določila za ozaveščanje 
problematik, za katere misli, da so potrebne ozaveščanja. In zgodilo se je, da je ��. april med 
drugim postal tudi dan Zemlje. Ta dan na svetu praznujemo in obeležujemo že več kot 30 let.

narave so priznanje vrednosti 
narave, etnične obveznosti do 
vseh živih bitij in ohranjanje 
narave za bodoče generacije.

Ste se morda danes že vprašali, 
KAKO lahko sami prispevate 
k čistejšemu okolju in bolj 
zdravemu načinu življenja?
Kar se nam zdi danes samo po 
sebi umevno, da bo vedno dovolj 
pitne vode, da bomo vedno 
uporabljali elektriko, da bo hrana 
zdrava – je ob današnjem načinu 
življenja zgolj iluzija. Ena Zemlja 
ne more več dolgo preživeti toliko 
razsipnih ljudi.

Barbara Ahačič Osterman

KAJ O TEM MENIJO OBČANI?
Glede na š tev i lo  prebiva lcev,  h iš  in 
večstanovanjskih ter drugih objektov, lahko 
rečem, da je naš kraj dokaj čist. To lahko potrdim 
za večino ulic, travnatih površin, pešpoti ... Žal 
pa je, predvsem po vikendu, najti odpadke, ki so 
nevarni, prav tam, kamor nas pot velikokrat pelje 

(pred zdravstvenim domom, v okolici šole ...). Smeti niso edini 
onesnaževalci čistega okolja. Velik onesnaževalec je promet, 
ki je v Mengšu gost. Verjamem pa, da smo vsak dan bližje 
želenemu cilju, ko bomo lahko s ponosom rekli, da živimo 
v čistem in zdravem okolju. MARTINA ŠORN POVŠNAR 

Menim, da je v Občini Mengeš dobro 
poskrbljeno za čistočo, ločevanje odpadkov. 
Divjih odlagališč ni, le tu pa tam se najde 
kakšen posebnež, ki odpadke odlaga v gozdu, 
predvsem v območju pod Dobenom! Vendar pa 
bi se dalo vedno še marsikatero stvar izboljšati, 

postaviti kakšen dodaten koš za smeti, zlasti ob bolj turistično 
obiskanih točkah, kot je pot na Gobavico, Cegvenški bajer 
… in te bolj pogosto prazniti! MATEVŽ HORJAK

Mislim, da je za čistočo v Mengšu dobro 
poskrbljeno. Še najbolj me motijo divja 
odlagališča ob poteh na Dobeno. Menim, da 
je nesprejemljivo, da se dandanes še odlaga 
po gozdovih. Poudarila bi še, da sem izredno 
navdušena nad akcijo Očistimo Slovenijo in se 
ji bom tudi pridružila. TINA ŠTRUBELJ
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Nam lahko malo bolj pred-
stavite akcijo Očistimo Slo-
venijo v enem dnevu? 
17. aprila 2010 bo v Sloveniji 
organizirana največja prostovoljna 
okoljska akcija v zgodovini 
Slovenije. Prostovoljci bodo 
do pomladi po vsej Sloveniji 
iskali divja odlagališča in jih 
locirali na zemljevidu, spomladi 
pa bodo s čistilno akcijo ta 
divja odlagališča tudi očistili 
komunalnih odpadkov. Poleg 
tega bodo očistili tudi okolice 

Intervju s Polonco Štritof, društvo Ekologi brez meja

MAJHNA DRŽAVA Z VELIKIM SRCEM 
Vsi si želimo dihati čist zrak, piti zdravo vodo in se sprehajati po neonesnaženem gozdu, 
a pogosto pozabljamo, da moramo tudi sami prispevati kak kamenček v mozaik prijazne 
okolice. Bliža se dan, ko bomo lahko s skupnimi močmi (saj vemo, da je v slogi moč) 
stopili korak naprej. Društvo Ekologi brez meja namreč 17. aprila organizira vseslovensko 
akcijo Očistimo slovenijo v enem dnevu!, v katero želijo vključiti vse prebivalce Slovenije, 
ne glede na starost, izobrazbo, etnično, versko ali politično pripadnost, ter združiti doslej 
verjetno največjo ekipo prostovoljcev, strokovnjakov, članov nevladnih organizacij, podjetij, 
društev in drugih akterjev slovenske družbe. V ta namen smo se pogovarjali s članico ožje 
organizacijske ekipe, Polonco Štritof, ki nam je pojasnila vse podrobnosti v zvezi z »dnevom 
D« za naše okolje. 

šol, vrtcev, naselij in sprehajalnih 
poti. Akcija se bo zaključila z 
zabavnimi dogodki v treh večjih 
mestnih središčih, namenjenimi 
vsem sodelujočim in širše. Cilji 
projekta so izdelati prvi digitalni 
register in nacionalni zemljevid 
z lokacijami čim večjega števila 
divjih odlagališč, odstraniti 
najmanj 20.000 ton ilegalno 
odvrženih odpadkov, združiti 
vse ekološke akcije, ki potekajo 
v spomladanskem času na en 
datum in s skupnim namenom, 

ter ozaveščanje in izobraževanje 
o izboljšanju odnosa do ravnanja 
z odpadki. 
Projekt Očistimo Slovenijo v 
enem dnevu! je narejen po 
zgledu projekta »Let’s do it, 
Estonia!«, ki je leta 2008 potekal 
v Estoniji. Tam se je na dan 
čistilne akcije zbralo 50.000 
prostovoljcev, ki so odstranili 
10.000 ton smeti v samo v 5 
urah. V običajnih okoliščinah bi 
država za to potrebovala tri leta in 
več kot 22 milijonov EUR. 
Kako se lahko prijavimo na 
čistilno akcijo?
Prijavite se lahko na naši spletni 
strani www.ocistimo.si. Če 
imate pri prijavi težave oziroma 
nimate dostopa do interneta, 
vas prosimo, da se obrnete na 
organizatorko akcije v Občini 
Mengeš, Mojco Petek (tel.: 
051/840-168) ali pa pokličite 
naš klicni center, kjer smo 
dosegljivi na tel.: 051/482-480, 
051/477-987 in 051/474-050. 
Zaradi lažjega načrtovanja in 
razporejanja prostovoljcev za 
dan čiščenja vsekakor pozivamo 
vse zainteresirane k registraciji 
preko spleta.
Kako točno pa bo potekal 
dan? 
Dan č iščen ja  bo poteka l 
približno takole. Ob 9. uri zjutraj 
prostovoljci pridemo na ustrezno 
zbirno mesto. Koordinatorji na 
zbirnem mestu nam bodo dali 
navodila, zemljevid in osnovne 
potrebščine ter nas razporedili 
v skupine. Potem bomo skupaj 
odš l i  na  us t rezno  mes to 
čiščenja, do divjega odlagališča 
ali po ulicah domačega kraja. 

Potrebovali bomo delovno obleko 
in škornje oziroma močnejše 
nepremočljive čevlje. Vsako 
divje odlagališče bo imelo vodjo 
odlagališča, ki bo prostovoljce 
ustrezno razporedil in jih opozoril 
na  morebi tne posebnost i 
odlagališča. Vodja odlagališča 
bo vsem udeležencem podal 
kratka navodila glede čiščenja 
in ravnanja z odpadki ter jim 
razdelil rokavice in vrečke. V 
primeru kakršnih koli vprašanj 
oz. težav na odlagališču se bomo 
prostovoljci lahko obrnili na naš 
klicni center. Zaključek akcije 
bo predvidoma ob 14. uri, od 
občine pa je odvisno, ali bo po 
akciji organizirala pogostitev.
Kako lahko prispevajo posa-
mezniki, skupina, šola?
Posameznik naj se prijavi na 
odlagališče, ki ga pozna. Lahko 
pomaga pri popisu ali povabi 
prijatelje, da skupaj posvojijo 
odlagališče. Možno je tudi, da 
pomaga pri organizaciji akcije 
v svoji občini. Tudi šole so 
nepogrešljive zaveznice čistega 
okolja. Učenci lahko popišejo 
divja odlagališča, ki jih poznajo,  
šola pa naj jih nato prijavi preko 
spletne strani. Učenci naj zbirajo 
ekološke ideje, risbe, fotografije, 
ki j ih potem lahko pošljejo 
na zakladnica@ocistimo.si. 
Prispevki bodo zbrani v knjižici, 
ki jo bodo vse sodelujoče šole 
dobile po akciji. V njej bodo 
zbrane ideje, kako lahko šole 
na inovativen način ozaveščajo 
učence. 
Kje se bomo zbrali Meng-
šani?
V Občini Mengeš so do zdaj 
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prijavljena naslednja zbirna 
mesta: Kulturni dom Mengeš, 
Pri Ručigajevem studencu, 
smučarsko društvo, Felixi – 
brunarica Dolga dolina, Športni 
park Loka in Špor tni park 
Topole. Zbirna mesta v vaši 
občini najdete tudi na naši spletni 
strani, pod rubriko »Kako gre 
vaši občini«.
Kaj bo z odpadki, jih moramo 
sami odvoziti?
Vrečke z odpadki bomo po 
pobiranju naložili na ustrezna 
prevozna sredstva, s katerimi jih 
bomo odpeljali do zbirne točke 
za odpadke. Tam jih bo prevzela 
komunalna služba ali drugi 
prevzemniki odpadkov. Pomagali 
bomo tudi pri raztovarjanju 
odpadkov s prevoznih sredstev 
in pri njihovem ločevanju.  Za 
odvoz z zbirnih točk za odpadke 
na urejena odlagališča bodo 
poskrbele občinske komunalne 
službe in podjetja za prevzem 
ter predelavo odpadkov, kot 
so Slopak, Zeos in Dinos.  Vse 
ločene odpadke bodo prepeljali 
v predelavo, ostale pa bodo 
odložili na urejena odlagališča. 
Ustrezne službe bodo torej v čim 
večji meri še isti dan poskrbele 
za odvoz odpadkov na za to 
predvidena mesta. V primeru, 
da to zaradi količine logistično 
ne bo mogoče, se bo v izogib 
temu, da bi nepooblaščene 
osebe brskale po smeteh in 
jih odnašale, najprej odpeljalo 
ločene in večje odpadke, kot 
so bela tehnika ipd. Na zbirnih 
točkah bo prisoten dežurni 
uslužbenec komunale, ponekod 
pa bo nadzor nad zbirnimi mesti 
izvajala tudi policija. Želela bi 
opozoriti na to, da nevarnih 
odpadkov, kot so salonitne 
plošče, sodi z sumljivo vsebino, 
industrijski nevarni odpadki ipd., 
ne bomo mogli čistiti. Komunalne 
službe namreč teh odpadkov 
na zbirnih točkah ne bodo 
prevzele. Če bodo prostovoljci 
take odpadke pripeljali na zbirno 
točko, bodo prevoz na ustrezno 
deponijo morali urediti sami 
in kriti stroške odlaganja. Za 
nevarne odpadke ter morebitna 
eksplozivna sredstva bodo 
poskrbele pristojne službe, ki so 

izurjene za ravnanje z njimi. Vodja 
odlagališča bo na listu z navodili, 
ki ga je prejel od vodje zbirnega 
mesta, označil kateri odpadki 
in koliko odpadkov je ostalo na 
odlagališču. Te podatke bomo 
predali ustreznim inšpekcijskim 
službam. Pri prevozu odpadkov 
lahko pomagajo tudi prostovoljci, 
saj bi bi l  to za komunalne 
službe prevelik zalogaj, če bi 
morale odpeljati odpadke iz 
vseh divjih odlagališč, ki jih 
bomo 17. aprila očistili. Zatorej 
vabimo prostovoljce, če imajo 
možnost, naj 17. aprila pripeljejo 
s seboj prikolico, traktor ali 
drugo mehanizacijo, ki bo prišla 
v poštev pri nalaganju in odvozu 
odpadkov. Organizacijo bodo 
olajšali tako, da to prijavijo preko 
spleta na “Pomagajte pri odvozu 
odpadkov”, ali pa o svojem 
prevoznem sredstvu obvestijo 
organizatorko akcije v Občini 
Mengeš Mojco Petek. Vodja 
zbirnega mesta, ki bo potreboval 
pomoč, jih bo poklical teden 
ali dva pred akcijo. Za vsako 
prevozno sredstvo predvidevamo 
dve do tri vožnje do zbirne 
točke, ki bo predvidoma nekaj 
kilometrov od mesta čiščenja.
Vemo, da je okolje vse bolj 
onesnaženo, verjetno tudi 
zaradi dejstva, da mnogi ne 
vedo, kam z odpadki. Kako 
naj ločujemo odpadke na 
čistilni akciji?
Odpadke, ki jih bodo prostovoljci 
pobrali, bomo v največji možni 
meri ločili že ob pobiranju, saj je 

naš cilj, da se čim več odpadkov 
predela oz. da je ostanek, ki se 
odloži na deponiji, čim manjši. 
To tudi pomeni mnogo manjše 
stroške. Estonci in Latvijci, ki 
so tako akcijo že izpeljali, so 
s tem sistemom ločili preko 
70 odstotkov vseh odpadkov 
na odlagališču. Vse odpadke, 
razen večjih kosov, kot so 
gume, hladilniki, pohištvo itd., 
bomo zaradi lažjega prevoza 
in zagotavljanja večje čistoče 
pobirali v bar vne plastične 
vrečke: embalažo v rumene, 
steklo v zelene, odpadke, ki 
se jih ne da razporediti, v črno 
vrečko, posebne odpadke, kot so 
baterije, tonerji, mobilni telefoni, 
v rdeče vrečke, gospodinjske 
aparate, leseno pohištvo, gume 
in ostale kosovne odpadke pa v 
zato določen kontejner. Nevarnih 
odpadkov, kot so salonitke, sodi 
s sumljivo vsebino, odpadna olja, 
ostanki jedkih čistil, pesticidov, 
eksplozivna sredstva itd., ne 
bomo pobirali. 
Zasledila sem, da projekt 
ponuja priložnost tudi nav-
dušenim fotografom. Na kak- 
šen način oni lahko sode-
lujejo? 
Tako je. Kjerkoli so na delu 
prostovoljci akcije Očistimo 
Slovenijo v enem dnevu!, je 
pr i ložnos t  za  fo togra f i jo , 
ki lahko prinese nagrado in 
sodelovanje na razstavi. Vse 
do 24. aprila bomo v okviru 
fotografskega natečaja OSVED! 
sprejemali fotografije, povezane 

z vseslovensko akcijo čiščenja 
divjih odlagališč. Najboljši v vsaki 
kategoriji bodo prejeli praktične 
nagrade, izbrane fotografije 
pa bodo predstavljene tudi na 
razstavi. Sodelovanje je možno 
v treh kategorijah, prispele 
fotografije pa bo ocenjevala 
t r ič lanska komisi ja,  k i  bo 
zmagovalce razglasila na začetku 
maja. Sodelujete lahko z največ 
šestimi barvnimi ali črno-belimi 
fotografijami, ki so oziroma bodo 
nastale med 1. marcem in 17. 
aprilom. K fotografijam pripišite 
ime in priimek avtorja, naslov, 
telefon in elektronski naslov, pa 
tudi naslov fotografije, kategorijo, 
kraj nastanka in kratek opis. Več 
o tem pa si lahko preberete na 
naši spletni strani.
Bi želeli še kaj sporočiti bral-
cem Mengšana? 
Želela bi jih povabiti, da se 
nam 17. aprila po svojih močeh 
pridružijo. Skupaj bomo poskusili 
narediti nekaj korakov naprej 
v vzpostavljanju porušenega 
ravnovesja v naravi in skupaj 
bomo dokazali, da prebivalci 
Slovenije znamo delovati kot 
eno. Hkrati bi jih pozvala, da 
v vsakodnevnem življenju kot 
potrošniki v prvi vrsti premislijo 
o lastnem nakupu, zavrnejo 
nepotrebne stvari in embalažo, 
zmanjšajo porabo, izdelke in 
embalažo ponovno uporabijo, 
ponovno napolnijo in nazadnje, 
če je le možno, reciklirajo.

Maša Skok
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OBČNI ZBOR TENIŠKE SEKCIJE
V teniški brunarici je 18. marca potekal občni zbor teniške sekcije. Po 
pozdravu predsednika Marjana Mušiča je sledila izvolitev delovnega 
predsedstva ter ustanovitev Teniškega kluba Mengeš. 

Slišali smo tudi program dela za leto 2010, iz katerega je razvidno, da bo klub 
zelo dejaven, saj bo organiziral klubske turnirje, turnir med Velikim Mengšem 
in Malim Mengšem, tudi letos pa bo veliko dela posvečenega mladim, za 
kar skrbi, na žalost, le edina predstavnica ženskega spola, Teja Jenčič. 
Udeležence in člane društva sta pozdravila župan Franc Jerič, ki jim je v svojem 
govoru zaželel uspešno samostojno pot, in podžupan Aleš Janežič.   

Tekst in foto: Tadeja Šavrin

Poročilo o delu Upravnega odbora društva 
je podal predsednik Janez Šutar. DU 
uspešno sodeluje z Zvezo DU Slovenije in 
Pokrajinsko zvezo DU Gorenjske. Pohvalil 
je aktivno sodelovanje z DU sosednjih 
občin, predvsem na področju balinanja 
in kolesarjenja. V stalnem stiku smo tudi 
z našo občino, saj še vedno delujemo v 
najetih prostorih in se zato skupaj trudimo, 
da bi v bližnji prihodnosti začeli na svoje 
– radi bi namreč razširili svoje dejavnosti. 
Sledili so poslovno in finančno poročilo 
za leto 2009, poročilo NO ter Program 
dela in Finančni plan za leto 2010. Glede 
višine razpoložljivih finančnih sredstev za 
planirane dejavnosti v letošnjem letu se 
nikakor ne moremo pohvaliti.
V društvu uspešno delujejo naslednje 
sekcije:
- Balinarska sekcija, ki jo vodi Marjanca 

Lavrič. Sekcija šteje 31 članov in članic. 8 
članic tudi uspešno tekmuje na balinarskih 
tekmovanjih.

- Pohodniška sekcija, ki jo vodi Alojzij 
Janežič. Sekcija šteje 20 članov. V 
letu 2009 so opravili 50 enodnevnih 
pohodov. Pohode organizirajo do višine 
1000 m, do 2000 m in nad 2000 m.

- Kolesarska sekcija, ki jo vodi Jože 
Niederwanger, ki smo mu za večletno 
uspešno vodenje sekcije izročili posebno 
pisno priznanje, saj se je odločil, da 
sekcije ne bo več vodil. Sekcija šteje 
25 članov. V letu 2009 so prekolesarili 
okrog 1.850 km. Kolesarili so po Sloveniji 
in tudi po Italiji ter Avstriji po evropskih 
kolesarskih poteh.

- Ženska rekreacija ima dve skupini, ki 
ju vodita Jožefa Janežič in Frančiška 
Svete. Obe ekipi štejeta okoli 38 
članic. Rekreirajo se enkrat tedensko, v 
telovadnici ŠD Partizan Mengeš.

- Izleti, vodja in organizator je Alojz Ručman. 
V letu 2009 je bilo organiziranih 10 izletov. 
9 izletov po Sloveniji, vse od Gorenjske 
do Prekmurja, Dolenjske in Primorja, 

OBČNI ZBOR DRUŠTVA UPOKOJENCEV MENGEŠ
Društvo upokojencev Mengeš je imelo �7. marca v prostorih Osnovne šole Mengeš 
svoj občni zbor. Pred uradnim začetkom občnega zbora so člani Veteranske 
sekcije Mengeške godbe s prijetnimi melodijami poskrbeli za dobro voljo 
udeležencev. Društvo je ob koncu leta �009 štelo 660 članov. Na občnem zboru 
je bilo prisotnih 149 članov. 

v mesecu oktobru pa je bil organiziran 
tridnevni izlet v dolino Neretve z ogledi 
tamkajšnjih znamenitosti in obiranjem 
mandarin.

Ker je dosedanjim članom upravljanja 
potekel štiriletni mandat, smo izvedli 
nove volitve. Predlaganih je bilo nekaj 
sprememb. Po razpravi so prisotni soglasno 
potrdili nove člane  Upravnega odbora, 
Nadzornega odbora in Častno razsodišče 
za naslednja štiri leta. Na naše povabilo 
so se občnega zbora udeležili tudi župan 
Franc Jerič, častni občan Franc Zabret, 
predsednik PZDU Gorenjske Janez Šolar in 
predstavniki društev upokojencev Kamnik, 
Komenda, Trzin, Domžale, Vir in Moravče. 
Vsi so pohvalili delo organov upravljanja 
društva in aktivnosti vseh sekcij. Člani 
Upravnega in Nadzornega odbora smo 
veseli vseh pohval. Kljub temu želimo, 
da bi v bodoče uspeli pridobiti nove 
prostore, mentorje novih sekcij, ki jih 
želimo ustanoviti, in potrebna finančna 
sredstva. Želimo, da bi se čim več naših 
članov aktivno vključilo v delujoče sekcije 
društva. Vabimo pa tudi ostale upokojence, 
da se vključijo v naše društvo. Za prijeten 
zaključek občnega zbora so poskrbeli 
člani in članice UO in NO društva, ki so 
pripravili zakusko. Harmonikar Franc Veider 
ter kitarist in pevec Hervin Jakončič pa sta 
poskrbela za ples in dobro voljo. 
Zahvaljujemo se članom Veteranske 
sekcije Mengeške godbe za odličen uvodni 
glasbeni nastop. Hvala vodstvu Osnovne 
šole Mengeš, ki nam je omogočilo izvedbo 
našega občnega zbora v njihovih prostorih. 
Zahvala tudi mengeškim gasilcem za 
izposojo miz in klopi.

Francka Trobec
Tajnica DU Mengeš
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OBČNI ZBOR SMUČARSKEGA 
DRUŠTVA MENGEŠ
V teniški brunarici je �6. marca potekal občni zbor 
smučarskega društva, ki bo letos praznovalo že 40-letnico 
svojega obstoja. Po uvodnem pozdravu predsednika Iztoka 
Mavra je sledila izvolitev delovnega predsedstva. 

Člane sta pozdravila župan Franc Jerič, ki jim je v svojem govoru 
obljubil, da se bodo kmalu preselili v svoje nove prostore, ter 
podžupan Aleš Janežič, ki je svetoval društvu, naj spremlja 
razpise ter se nanje tudi odziva, saj tako lahko pridejo do večjih 
sredstev.

Tekst in foto: Tadeja Šavrin

GZ Mengeš je bila v letu 2009 (so)organizator 
dveh pomembnih srečanj, in sicer srečanja 
društev mladi gasilec za regijo Ljubljana III 
in srečanja veteranov regije Ljubljana III. 
Gasilci GZ Mengeš so se udeleževali tudi 
slovesnosti, ki so jih organizirala gasilska 
društva v regiji. Sodelovali so tudi z Godbo 
Mengeš, ki je v letu 2009 praznovala 125 
let delovanja, ter se udeležili slavnostne 
povorke po ulicah Mengša. Sodelovali 
so v različnih delovnih akcijah, največja 
je vsekakor vsakoletna očiščevalna akcija 
na nivoju občine, kjer skupaj z ostalimi 
društvi poskrbijo za lepši videz kraja. V 
preteklem letu so posebno skrb namenili 
področju izobraževanja in usposabljanja. 
Poglavitni  namen usposabljanja je, da bi 
operativni gasilci lahko varno, strokovno 

in hitro opravili naloge, ki se dnevno 
pojavljajo na področju zaščite, reševanja 
življenj in dobrin, tako v občini in tudi širše. 
Delo GZ Mengeš so v prvi polovici leta 
prilagodili aktivnostim gasilske desetine 
članov B Topole, ki se je pripravljala na 
izbirno tekmovanje za gasilsko olimpijado, 
ki je bilo v Kočevju, in seveda po uspešnih 
kvalifikacijah, pripravi olimpijske ekipe 
za nastop na gasilski olimpijadi v Ostravi 
na Češkem. Skozi vse leto se je odvijalo 
organizirano druženje mladih, ki je potekalo 
v različnih učnih delavnicah, sodelovanju 
ekip na kvizih v okviru GZ in regije, srečanju 
društev mladi gasilec na nivoju GZ in regije, 
pa tudi na državnem tekmovanju. Udeležili 
so se veleslaloma na Soriški planini, 
kjer so trikrat stopili tudi na zmagovalne 

OBČNI ZBOR GASILSKE ZVEZE MENGEŠ
V prostorih gasilsko-kulturnega doma v Loki je 19. marca potekal občni zbor GZ 
Mengeš. Po uvodnem pozdravu predsednika gasilske zveze, Janeza Koncilije, je 
sledila izvolitev delovnih organov. V obsežnem poročilu za preteklo leto, ki ga je 
podal predsednik, je razvidno, da so gasilci bili aktivni tako na lokalnem kot na 
nivoju regije, državnem in mednarodnem nivoju. 

stopničke. Regijskega tekmovanja za 
pokal Matevža Haceta v Moravčah so se 
udeležile tri ekipe in pionirji iz PGD Loka 
so dosegli drugo mesto in se uvrstili na 
državno tekmovanje, ki bo letos v Lipovcih 
pri Beltincih. Posebno pozornost so mladim 
posvetili v oktobru, mesecu požarne 
varnosti, ko se je odvijala vrsta aktivnosti v 
društvih in šoli. Leto ni bilo nič manj aktivno 
tudi za veterane. Starejše gasilke in gasilci 
PGD Mengeš delajo po že ustaljenem 
programu dela. Prvo večje srečanje imajo 
ob okroglih obletnicah in rojstnih dnevih, 
drugo je vsesplošna čistilna akcija v Občini 
Mengeš. Na tekmovalnem področju so se 
udeležili občinskega tekmovanja v Topolah 
in regijskega tekmovanja v Komendi. Na 
občinskem in regijskem tekmovanju so 
gasilke obakrat dosegle 1. mesto, gasilci 
na občinskem 1. mesto, na regijskem pa 
2. mesto. Starejši gasilci, poleg ostalega 
tekočega dela, postavljajo stojnice za 
potrebe naročnikov. Gasilke in gasilci 
PGD Loka so bili zelo dejavni pri izgradnji 
novega gasilskega doma. Starejši gasilci 
PGD Topole so se udeležili občinskega 
in regijskega tekmovanja. Na občinskem 
so dosegli 2. mesto in 5. na regijskem 
tekmovanju. Udeležili so se tudi strokovne 
ekskurzije v okviru društva. Poleg fizičnega 
dela, postavljanja mlajev ob večjih praznikih, 
se gasilke in gasilci udeležujejo raznih maš, 
proslav in pogrebov.
Tudi letošnje leto bo za gasilce zelo delovno 
in aktivno: usposabljanje gasilskega kadra, 
sodelovanje z Osnovno šolo Mengeš, 
delo z mladino, organiziranje tekmovanj, 
sodelovanje v aktivnostih, ki so predvidene 
ob praznovanju visokega jubileja, 120-
letnice delovanja PGD Mengeš itd.
 

Tekst in foto: Keka Pogačar
Predsednik Janez Koncilja 

pri branju poročila
Gostje in člani Zveze
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OBČNI ZBOR ŠD PARTIZAN
Športno društvo Partizan je 19. marca organiziralo redni 
občni zbor, ki je potekal v prostorih telovadnice društva. 
Vse člane in goste je na samem začetku pozdravil 
predsednik društva Jože Mlakar. Sledila je izvolitev 
delovnih organov.

OBČNI ZBOR ŠPORTNEGA 
DRUŠTVA TOPOLE
V prostorih Gasilnega doma Topole je �0. marca potekal 
občni zbor Športnega društva.  Kot je bilo razvidno v poročilu 
za preteklo leto, ki ga je zbranim predstavil predsednik 
društva Miran Grilc, je društvo, ki deluje že štiri leta, izjemno 
dejavno. 

Izvedli so namreč kar nekaj športnih tekmovanj, in sicer v odbojki na 
mivki, motoristično tekmovanje v spretnostni vožnji s starodobnimi 
vozili in kolesi ter tudi tekmovanji v košarki in namiznem tenisu. 
Pripravili so številne pohode, med drugim tudi tradicionalnega 
na Rašico, pozimi na igrišču naredili drsališče in pa celo uredili 
sankaško progo. Za mlade so poleti pripravili tudi vesele urice, 
kjer so se lahko seznanili z različnimi športi, imeli pa so tudi ure 
varne vožnje s kolesi. K aktivnostim društva sodi tudi udeleževanje 
v čistilnih akcijah in urejanje brunarice ter njene okolice, na splošno 
pa so v svojih štirih letih opravili na tisoče ur prostovoljnega 
dela. Letošnje leto društvo ne bo nič manj aktivno, saj imajo že 
pripravljene številne dejavnosti. Na občnem zboru je potekala tudi 
izvolitev delovnih organov društva in to so postali Tone Kustel, Janez 
Kosec, Blaž Patarčec in Miran Grilc, prišlo pa je še do zamenjave 
funkcij.  Mesto predsednika je sedaj zasedel Blaž Patarčec, Miran 
Grilc pa bo opravljal delo tajnika. Na koncu je sledila še podelitev 
posebnih zahval za vso pomoč društvu.

Miran Grilc, tajnik ŠD Topole 

V soboto, 6. marca, smo imeli 
kolesarji že �5. redni občni 
zbor. Zbralo se nas je 37 
članov, od povabljenih gostov 
pa se ga je udeležil podžupan 
Aleš Janežič.

P o  i z v o l i t v i  d e l o v n e g a 
predsednika Marjana Urbanije 
so nam predsednik, tajnik in 
blagajnik predstavili poročila 
za preteklo leto. Posebnih 
razprav ni bilo, saj je bil program 
skrbno pripravljen. V poročilu 

Nagrada iz rok Jožeta 

Mlakarja za mednarodnega 

sodnika Janeza Stibriča

Gostje in člani društva

V poročilu za preteklo leto, ki 
ga je podal sam predsednik, 
je razvidno, da so člani 
vseh sekcij več kot aktivni. 
Redno se udeležujejo vadb, 

kar se seveda tudi vidi po 
uspešnih rezultatih na različnih 
tekmovan j ih .  V  mesecu 
februarju so organizirali tudi 
seminar za sodnike namiznega 
tenisa. Šestnajst članov društva 
je uspešno opravilo teoretični 
in prakt ični del izpita in 
pridobilo naziv namiznoteniški 
sodnik.  Sedaj  imajo 27 
sodnikov, 8 republiških in 
enega mednarodnega. Naziv 
mednarodnega sodnika je 
pridobil Janez Stibrič. Člane 
in obiskovalce zbora sta 
pozdravila tudi župan Franc 
Jer ič  in  podžupan A leš 
Janežič.

Tekst in foto: 
Tadeja Šavrin

OBČNI ZBOR KOLESARSKEGA DRUŠTVA MENGEŠ
oz. planu predsednika Primoža 
Jeretina za leto 2010 smo lahko 
razbrali veliko aktivnost društva 
na tekmovalnem področju, 
prav tako pa tudi na delovnem. 

Takoj spomladi organiziramo 
čistilno akcijo, v mesecu maju 
imamo plan organizirati dirko na 
Mengeško kočo, kolesarski trim 
izlet za člane in ostale občane, 

po zaključeni tekmovalni sezoni 
pa še izlet z avtobusom. Po 
uradnem zaključku je predsednik 
podelil zahvale še aktivnim 
petim članom, ki so bili tudi 
soustanovitelji društva. Društvo 
je bilo ustanovljeno 8. februarja 
leta 1985. Ob jubileju se je 
predsednik zahvalil tudi Občini 
Mengeš za vso finančno pomoč 
in plaketo predal podžupanu 
Janežiču. Kot se za uspešen 
zaključek in pa obletnico spodobi, 
smo nazdravili s kozarčkom in si 
postregli s prigrizkom, katerega 
nam je pripravil Trdinov hram.

Saša J., KD Mengeš
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OBČNI ZBOR IN 
ČISTILNA AKCIJA SSK MENGEŠ 
Ker se je spet obrnilo leto, so se člani SSK Mengeš zbrali na 
redni letni skupščini, kjer so potrdili minulo uspešno delo in 
si začrtali pot za naslednjo, upajmo še bogatejšo sezono. 
Povabilu na občni zbor sta se odzvala tudi župan Franc Jerič 
in podžupan Aleš Janežič. Oba sta pohvalila dobro delo 
kolektiva in vsem zaželela še več uspehov v bodoče. 

Vsa poročila organov društva so bila soglasno sprejeta. Izvedene 
so bile tudi nadomestne volitve za novega člana upravnega odbora. 
Novi član je postal Klemen Kosec, ki je nadomestil dozdajšnjega. 
Mirko Rogovič se je na lastno željo umaknil. Ob tej priliki se mu 
člani kluba zahvaljujemo za njegov prispevek v najpomembnejšem 
organu društva. Po končanem zboru so člani in povabljenci 
skromno prigriznili in še neformalno izmenjali nekaj mnenj in 
pogledov na delo in načrte za prihodnje obdobje. 
So se pa tudi tokrat udeležili vsakoletne čistilne akcije, ki jo konec 
marca organizira Občina Mengeš. Lotili so se čiščenja drevoreda, 
okolice skakalnic in pešpoti, vse do spomenika talcev na Zalokah. 
Tako so spet prispevali svoj delež k čistemu in urejenemu bivalnemu 
okolju kraja. Tako udeležba kot vreme sta bila lepa. Pohvaliti pa 
velja tudi Mengšane in druge obiskovalce predela pod Gobavico, 
ki očitno postajajo ozaveščeni in veliko manj onesnažujejo okolico, 
po kateri se gibajo.

 Tekst: Jože Trplan, foto: Matija Š.

Na čistilni akciji so bila, kot po navadi, najprizadevnejša dekleta.

NOVICE MENGEŠKE GODBE
V petek, 5. marca, smo imeli v godbenem domu 1�6. redni 
občni zbor Mengeške godbe. Po nagovoru predsednika 
Dejana Kovača so sledila poročila. Prvi je poročal Lado Kosec, 
ki je godbi predsedoval do polovice prejšnjega leta, nato pa 
še Dejan Kovač. Oba sta povedala, da je godba v prejšnjem 
letu delovala zelo uspešno. 

Poleg praznovanja 125-letnice, jubilejne 25. prireditve Pod 
mengeško Marelo in izida nove zgoščenke smo imeli obilico odmevnih 
nastopov in koncertov. V marcu smo gostovali v Španiji, dvakrat pa 
smo se mudili v sosednji Avstriji. Med naše vrste smo sprejeli tudi 
dva pripravnika, Klemena Kogovška (tolkala) in Anžeta Marinka 
(trobenta). Za veteransko sekcijo sta poročala Vinko Sitar in Marjan 
Trobec. Naj omenim, da bodo 28. maja praznovali desetletnico 
delovanja. Ob koncu so se za naše uspešno delo, sodelovanje 
in trud zahvalili tudi: župan Franc Jerič, podžupan Jože Vahtar, 
predsednica TD Mengeš Zorka Požar, predsednik KD Mihaelov 
sejem Štefan Borin in še mnogi drugi. V soboto, 3. aprila, smo 
igrali na vstajenjski procesiji v Mengšu, naslednji dan pa v ljubljanski 
stolnici (prvič po 2. svetovni vojni). V aprilu in maju ima godba kar 
nekaj koncertov. V petek, 16. aprila, bomo nastopili v Kamniku na 
dobrodelnem koncertu Lions kluba Kamnik, teden dni kasneje, 
23. aprila dopoldne, pa v Osnovni 
šoli Mengeš. 30. aprila bomo igrali 
na kresovanju na Mengeški koči, dan 
kasneje pa na prvomajski budnici. Več 
na www.mengeska-godba.si.

Tekst: Maja Keržič

Foto: Keka Pogačar

V prostorih gasilsko-kulturnega doma je �4. marca potekal 
občni zbor Zveze kulturnih društev Občine Mengeš. Vse 
navzoče je prijazno pozdravil podžupan in predsednik ZKD 
Jože Vahtar. 

V nagovoru je izpostavil možnost prijave društev na različne razpise 
kot dodatnega vira financiranja društva. Na koncu svojega govora je 
predsednik izrazil še veliko željo v moči povezovanja, sodelovanja 
in skupnih projektih. Poudaril je, da je potrebno predvsem mladim 
pokazati pot do dobrin ljubiteljske kulture in jih usmerjati v to delo. 
Goste in udeležence občnega zbora je nagovoril in pozdravil tudi 
župan občine Franc Jerič.

Tekst in foto: Tadeja Šavrin

OBČNI ZBOR ZVEZE KULTURNIH DRUŠTEV

Godbeni podmladek
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OBČNI ZBOR KD FRANCA 
JELOVŠKA MENGEŠ
KD Franca Jelovška Mengeš je 9. marca organiziralo 17. 
redni občni zbor. Po pozdravnem nagovoru predsednika 
društva, Petra Škrlepa, je sledila izvolitev organov 
občnega zbora. 

Pozdravni govor 

predsednika Petra Škrlepa

Člani in gostje društva

Iz poročil društva je bilo 
razvidno, da je bilo društvo v 
preteklem letu zelo aktivno, 
delovno in tudi uspešno. V 
nadaljevanju je sledil sprejem 
delovnega in finančnega 
plana za leto 2010, iz 
katerega je bilo razvidno, da 
ima društvo tudi v tem letu 
mnogo načrtov in delovnih 
aktivnosti. Goste in člane 
sta pozdravila tudi podžupan 
Jože Vahtar, ki je v svojem 
govoru čestital članom za 
uspešno delovanje ter jim 
zaželel veliko uspešnega dela 
še naprej, ter predsednik 

PREHRANA PO LETNIH ČASIH
Društvo za študije kontemplativnih tradicij je 11. marca v 
Mengšu pripravilo seminar Prehrana po letnih časih. Seminar 
je vodila Mateja Potokar, ki se že več kot dve desetletji 
posveča tematiki zdrave prehrane, posebej njenim subtilnim, 
energijskim vidikom. 
 
Stare kulturne tradicije po svetu so razvile premisleke letnih časov na 
ozadju subtilnih kozmologij, ki omogočajo letne čase razumeti v njihovi 
celostni povezanosti. Predavateljica je svoj  ponotranjeni, meditativni 
premislek teh tradicij, povezala z življenjem v današnjem času in 
predstavila možnosti uskladitve prehrane z letnimi časi zmernega pasu 
severne poloble na primerih veganske in vegetarijanske prehrane. Pri 
tem je razširila pojem hrane, saj se hranimo tudi duhovno (z znanjem, 
poezijo, meditacijo) in tako šele razvijemo občutek za prehode 
med letnimi časi in subtilnejše vidike zdravja. Prehodom se potem 
ne upiramo (to bi vodilo v bolezni), temveč se z njimi uskladimo. 
Širši družbeni dialog, ki ga spodbujamo v okviru projekta, je segel 
na področje ekologije, etike in duhovnosti. Tako so se npr. odprla 
vprašanja, povezana s spornostjo transporta nesezonske hrane na 
dolge razdalje in potrošniško mentaliteto, ki zahteva njeno nenehno 
razpoložljivost, vprašanja o pravem času za post in čiščenje telesa 
ter o življenjskem ravnotežju. Več udeležencev je ob zaključku dobro 
obiskanega seminarja izrazilo, da jim je predavateljica zelo avtentično 
podelila občutek notranjega miru in ravnotežja, vsebine pa so lahko 
tudi vključili v svoje osebno in poklicno življenje. Udeleženki seminarja, 
pedagoški delavki, sta nam tako po seminarju sporočili, kako sta si 
naslednji dan pri delu z otroki vzeli več časa. Ena se je v prvem razredu 
pogovarjala o pomenu prehrane in o pomenu našega odnosa do nje, 
zakaj jemo v tišini ipd. Druga je nadgradila učno snov o pomladi s tem, 
da je pomlad tudi čas, ko razmišljamo, kaj se želimo to leto naučiti 
novega, tako kot na novo poženejo semena. Otroci drugega razreda 
pa so dejali, da se želijo to leto naučiti še več novega o zgodovini, 
rastlinah, živalih. Otroke je vzpodbujala, da razmislijo, kaj lahko 
storijo za te cilje. Seminar je potekal v okviru teme Zdrava prehrana 
in kvalitetno življenje Mreže zdravja – mreže nevladnih organizacij za 
zdrav način življenja, ki ga delno sofinancira Evropska unija.

Regina Bokan, prof. pedagogike
Robert Simonič, univ. dipl. filozof

Čebelarskega društva Men-
geš, Jože Boštjančič.

Tekst in foto: Tadeja Šavrin

OBČNI ZBOR KD SVOBODA
 
V prostorih stare knjižnice je 1�. marca potekal redni letni občni zbor Kulturnega 
društva Svoboda. Člane in goste je pozdravil predsednik društva, Edo Reven, 
nato je sledila izvolitev organov občnega zbora. 

Novost, ki so jo na tem občnem zboru 
izpostavili, je, da so ustanovili nov komorni 
zbor, ki bo deloval kot samostojna sekcija. 
To je že četrta aktivna sekcija v okviru KD 
Svoboda. Iz poročila, ki ga je podal predsednik 
Reven, je bilo razvidno, da je bilo društvo 
v preteklem letu precej delovno, predvsem 
mešani pevski zbor je imel veliko napornega 
dela, saj so se kar petkrat predstavili v oddaji 
Spet doma in tako predstavili Mengeš kot 
glasbeno mesto. Tudi letos bo društvo zelo 
delovno in aktivno, saj imajo par nastopov 
obljubljenih tudi v sosednjih državah. Člane 
in goste je pozdravil tudi župan Franc Jerič 
ter jim zaželel tako uspešno delo še naprej in 
veliko kulturnih dogodkov. 

Tekst in foto: Tadeja Šavrin

Člani društva in obiskovalci Nagovor predsednika 

Eda Revna
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Gospod Ivan Bergant se mi je zdel zanimiv, 
odkar ga poznam. Frizerski salon je bil 
njegov svet, kjer se je počutil kot riba v 
vodi. Opravljal je delo, ki ga je imel rad in 
mu je bilo, kot rečemo, pisano na kožo. 
Pa ljudi je imel zmeraj ob sebi,  stranke, ki 
so čakale, da jih posadi na frizerski stol in 
jim glavo » spravi v red«, obenem pa z njimi 
razpravlja o vsem mogočem. Parlament v 
malem, a na neprimerno bolj kulturnem 
nivoju. Vmes pa kaka šala, sproščen smeh, 
prijazni obrazi. Gospod Bergant je res znal 
ustvariti pravo ozračje. »Z ljudmi je treba 
znati ustvariti pravi odnos,« pravi danes, 
ko je poteklo že devet let, kar je zapustil 
svoje malo kraljestvo, frizersko delavnico v 
Perovi hiši. Ko ga poprosim, naj na kratko 
opiše svoja mlada leta, je povedal: »Rodil 
sem se 1931. leta v Loki. Pet otrok nas je 
bilo, zato smo bolj skromno živeli. Tako 
sem si prvo obleko in prvo kolo kupil sam 
z vajenskimi prihranki. Oče je poprijel 
za vsako delo, ki se je ponudilo, mama 
pa je delala v slamnikarski delavnici. Kot 
otrok sem mislil, da bom  čevljar, a se je 
zasukalo drugače. Frizerski mojster je 
potreboval vajenca, pa je izbral mene. Dve 
leti je trajalo učenje: dopoldne v delavnici, 
popoldne v šoli. Potem sem delal štiri leta 
v Domžalah. Ko se je ponudila priložnost 
– zaradi bolezni je moral mojster Špindler 
prenehati z delom, zato je lokal ponudil 
meni – sem se vrnil v Mengeš. Samostojni 

IVAN BERGANT: VEČNI OPTIMIST
Ivan Bergant ni povsem običajen Mengšan. Spada med tisto razmeroma majhno 
število občanov, ki so prepoznavni, zanimivi, na nek način posebni in ki jih pozna 
(skoraj) vsak. Ali je to zanje dobro ali slabo, je težko reči. Enako, kot ugibati o 
tem, zakaj so taki. Jaz pravim, da je sreča za vsak kraj, če ima čim več takih ljudi 
in čim manj onih, ki si želijo biti anonimni, skriti očem, sami zase. Prvi namreč kraj 
bogatijo, mu dajejo obeležje, človeško barvitost.

podjetnik sem bil od leta 1955 dalje. Kot 
sem že rekel – 45 let sem nato preživel v 
tem lokalu. Najprej v stari Perovi hiši, nato 
še v novi. Lepo smo se razumeli, nikoli v 
teh letih ni bilo nobenega nesporazuma, 
medsebojno smo se  se spoštovali in si 
zaupali. To je bilo res lepo obdobje. Užival 
sem v poklicu, kar je v človekovem življenju 
zelo pomembno.«  Nato gospod Bergant 
malo pomisli in nadaljuje: »Tudi v zasebnem 
življenju mi je šlo dolgo vse po sreči. Ženo 
sem spoznal na Ukovi domačiji, kjer smo 
se radi zbirali, saj je bilo polno deklet.  
Poročila sva se 1956. leta, v novozgrajeno, 
še nedokončano hišo  na Zavrteh v Mengšu 
pa sva se s prvorojencem Jankom preselila 
1959. leta. Ko se nama je dve leti pozneje 
rodil še drugi sin Matjaž, smo postali prava 
družina. Saj ni bilo zmeraj lahko, ampak 
lepo smo se imeli vseeno. Še posebno, ko 
sem 1962. leta kupil prvi avto – fička. Z njim 
smo hodili na izlete in na dopust na morje. 
V Crikvenici in v Umagu smo večinoma 
taborili, v Trakovi hiši v Zambratiji pa je 
bilo bolj udobno. Na morje grem še danes 
zelo rad, če se da, tudi trikrat na leto.« 
Čeravno je gospod Bergant skoraj cele 
dneve preživel v delavnici, je veliko časa 
namenil tudi delu v društvih. To ga je veselilo 
tudi zato, ker je bil lahko tudi v »prostem« 
času med ljudmi. Pri AMD je vpisoval v 
razne tečaje in vožnje za šoferske izpite 
– običajno se je to dogajalo kar v frizerskem 
salonu, pri Turističnem društvu je bil dolgo 
član komisije za ocenjevanje urejenosti 
hiš in vrtov ter oskrbnik trim steze, pri 
gasilcih pa je že od leta 1949: najprej v 
Loki, od leta 1960 pa v Mengšu. »Blagajno 
samopomoči sem vodil celih 40 let, več let 
sem bil član upravnega odbora. Dolga leta 
sem tekmoval v veteranski skupini, osvojili 
smo veliko pokalov. Pa pri raznih akcijah 
sem bil zraven: veselicah, postavljanju 
mlajev, pobiranju članarine … Zmeraj sem 
imel opravka z denarjem, kar pomeni, da 
so mi ljudje zaupali.« Na to, da je povsod 
in vedno užival veliko zaupanje, je gospod 
Bergant zelo ponosen. Pri svojem mojstru, 
pri vojakih, v društvih, pri Perovih – povsod 
je bil cenjen in spoštovan kot delaven in 
pošten človek. »Pri ljudeh najbolj cenim 

poštenost. Ja, pa delavnost. V splošnem o 
ljudeh mislim dobro, vsak naredi, kar more. 
Ljudje si moramo drug drugemu zaupati, 
seveda pa je treba zaupanje tudi upravičiti.« 
Kako živi kot upokojenec? »Po upokojitvi so 
se začele zdravstvene težave. Začel sem 
hoditi na dializo – trikrat na teden, tudi žena 
je hudo zbolela in kmalu umrla. Potem me 
je prizadela možganska kap, da sem se z 
velikimi napori komaj spet postavil na lastne 
noge. Kot da še ni bilo dovolj, sem padel 
in si zlomil kolk. Sedaj imam umetnega. 
Zadnje čase mi močno peša vid. Avta ne 
morem več voziti, tudi TV težko gledam. 
Stvari in ljudi zaznavam bolj v obrisih. Na 
sprehode pa še grem, tudi dvakrat na dan. 
Kar ogovorite me, če me srečate, pa vas 
jaz ne prepoznam, razveselilo me bo. Sicer 
me pa drži pokonci optimizem, vedrina,  
življenjska volja. Pa družina, seveda 
– sinova in vnuki, ki lepo skrbijo zame.« 
Za prizadevno delo v društvih je gospod 
Ivan Bergant v letu 2008 prejel srebrno 
priznanje Občine Mengeš. Ej, gospod 
Bergant, če bi obstajala tudi priznanja za 
vedrino in optimizem, sem prepričan, da 
bi ga tudi prejeli – med prvimi!

Tekst: Branko Lipar
Foto: Zasebna zbirka

Ob praznovanju svoje 70-letnice
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Od leta �006 obeležujemo �1. marca mednarodni dan 
Downovega sindroma. Ta dan je bil izbran simbolno, saj je 
za Downov sindrom, ki je prirojena kromosomska napaka, 
značilna trisomija �1. kromosoma. 

Downov sindrom je leta 1866 prvi podrobno opisal angleški zdravnik 
John Langdon Down, po katerem se tudi imenuje. Z Downovim 
sindromom se naključno rodi eden od okoli 660 novorojenčkov, ne 
glede na to, v kateri deželi je rojen in katerega spola je. O osebah 
z Downovim sindromom še ne vemo veliko, zato je toliko bolj 
pomembno, da jih opazujemo, spremljamo skozi njihovo življenje 
in jim tako omogočamo in zagotavljamo kvalitetno življenje tudi v 
obdobju odraslosti in staranja. 22. marca smo v VDC INCE obeležili 
dan Downovega sindroma z organizacijo samostojne slikarske 
razstave Ludvika Kropivška. Ludvik Kropivšek je otroštvo preživljal v 
Imenjah pri Moravčah in Črni na Koroškem. V INCE Mengeš se je 
vključil leta 1990. Z odprtjem enote INCE ZU je bil vključen vanjo 
na podlagi njegovega interesa za ustvarjanje. Od takrat večinoma 
riše z akrilnimi barvami, svoje delo, ki ga zelo rad opravlja, pa si 
popestri tudi z drugimi slikarskimi tehnikami, ki so predstavljene 
na razstavi. Ta samostojna razstava je bila njegova velika želja in 
nanjo se je pripravljal dalj časa. Ludvik je ustvarjalen tudi na drugih 
področjih. Zelo ga veseli igranje na glasbene instrumente, kar je 
pokazal na otvoritvi razstave. Je navdušen plesalec in se lahko 

Čestitke Ludviku za samostojno razstavo

Ludvik (drugi z leve) med nastopom z orglicami

OBELEŽITEV DNEVA DOWNOVEGA SINDROMA V VDC INCE

Vljudno vas vabimo na 

OGLED RAZSTAVE, 
ki bo do 16. aprila �010. Razstavo si lahko ogledate 
vsak dan, od 7. do 15. ure, v enoti INCE ZU, v Mostah pri 
Komendi 88c. Razstava je prodajna. V primeru obiska 
večje skupine nas o tem predhodno obvestite. 

INCE Mengeš

pohvali s tem, da je plesal s samo gospo Štefko Kučan. Neznano 
mu ni niti igralsko področje, njegov najbolj pomemben nastop je 
bil na prireditvi ob 30-letnici VDC INCE. Za uspešno prireditev se 
zahvaljujemo vsem sodelavcem in direktorici VDC INCE, vsem 
nastopajočim, umetnostni zgodovinarki Smiljani Mayer Škofic 
za pripravo umetnostne kritike Ludvikovih del in Vrtnemu centru 
Gašperlin iz Most pri Komendi za okrasitev prostorov. Ne nazadnje 
pripada zahvala tudi Ludviku Kropivšku, ki nas je s prikazi živali, 
dreves, ptic in sonca, kot njegovimi najljubšimi temami, ki jih želi kot 
upodobitve zajeti v svoji dinamičnosti, s svojo življenjsko energijo in 
ustvarjalnim nemirom popeljal v svoj lasten notranji svet simbolnih 
podob, kot pravi umetnostna kritičarka. 

Tekst: Teja Bandel, foto: Jernej Tome
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Zaključek dvoranske odbojke za starejše dečke in deklice 
na OŠ Mengeš v š. l. 2009/2010

ŠOLSKA LIGA IN PROJEKT ŠKL
Ekipa deklet in fantov je zelo uspešno zaključila tekmovanje 
na zadnji stopnici pred državnimi četrtfinalnimi boji v šolski 
ligi, in sicer na področnem nivoju. Po prvem mestu deklet in 
drugem mestu fantov v domžalski regiji smo se na področnem 
nivoju enakovredno kosali z nasprotniki. 

OBISK BANKE MENGEŠ
V marcu smo si ogledali NLB – Poslovalnico Mengeš. Malica, 
potem pa hitro v garderobo, da ne bi zamudili. Ko smo prišli do 
banke, smo ostali počakali zunaj, Lan pa je stopil v banko. Že 
čez nekaj minut nas je poklical, naj tudi mi vstopimo. Prijazno 
nas je sprejela vodja banke, gospa Capuder, in njene sodelavke. 
Na preprost in učencem razumljiv način so predstavile, kaj se 
za stenami lepo urejene banke skriva. Res so si vzeli čas za �� 
radovednih ušes in ko smo odhajali, je vsak še nekaj dobil v 
spomin na ta dan. Naslednji dan smo v šoli sestavljali papirnate 
hranilnike, ki nam krasijo okenske police.

Nika: Na banki so zaposleni bančni uslužbenci, ki štejejo denar, 
svetujejo strankam, sklepajo pogodbe in posojila, rešujejo 
reklamacije, oskrbujejo bankomate ... Banka služi denar z denarjem. 
To pomeni, da kdor ima denar, ga prinese na banko. Nato banka 
z njim razpolaga, ga posoja tistim, ki ga potrebujejo. Na banki tudi 
varčujemo in tako majhen kupček denarja počasi raste. Prvi bančni 
račun ti omogoča prve korake k samostojnosti. Zapravljanje je sicer 
lahko zelo zabavno, toda denarja vedno enkrat zmanjka. Da pa ne bi 
ostali brez denarja, se moramo naučiti varčevati. Varčevanje prinaša 
prihranek, prihranek se s časom veča, večji znesek pa pomeni večji 
nakup. Večji nakup, večje veselje. Kako naredijo kovance? Najprej 
oblikovalec nariše idejni osnutek kovanca. Po odobritvi osnutka 
naredijo mavčni odlitek. Nato pečat strojno pomanjšajo in izdelajo 
kovinski model pečata. Ko smo zapuščali banko, smo dobili še vsak 
svoj hranilnik v obliki pikapolonice, sestavljanke, plakat in bombone. 
Ogled mi je bil zelo všeč. 
Tina: Na obisku v banki sem izvedela, da je banka ustanova, ki si služi 

Za  uv r s t i tev  na  d r žavno 
prvenstvo nam je zmanjkalo 
predvsem športne sreče, kajti 
obe ekipi sta nesrečno izgubili 
v polfinalnem obračunu. Z 
rezultatom smo lahko zelo 

zadovoljni, kajti to je naš največji 
uspeh zadnjih nekaj let. 
V projektu ŠKL odbojka pa smo 
po dveh sezonah igranja uspeli 
doseči tudi prvo zmago v gosteh 
proti OŠ Toma Brejca. Do 

zadnjega seta na zadnji tekmi 
doma proti OŠ Stranje smo bili 
še v igri za napredovanje. Na 
žalost se ni izteklo v našo korist. 
Ne glede na to smo igrišče 
zapustili z dvignjeno glavo. 
Na tem mestu se zahvaljujem 
vsem igralkam in igralcem, 
zapisnikarjem, trenerjem, 
učiteljem, navijačem, vodstvu 
šole in Občini Mengeš. S 
skupnimi močmi smo pokazali, 
da sta dobra igra in pošteno 
navijanje vredna vsaj toliko kot 
zmaga. 

Tekst in foto: 
Aleš Koštomaj, učitelj ŠVZ

denar z denarjem. Zbira in posoja denar. Sposojen denar je kredit, ki 
ga banki počasi vračamo. Na banki so zaposleni komercialisti, bančni 
uslužbenci, ki te sprejmejo, ko prideš na banko. Zakaj varčujemo? 
Varčujemo zato, da lažje živimo in si kaj dražjega privoščimo. Na 
banki imajo kar nekaj paketov dolgoročnih varčevanj s postopnimi 
vplačili. Včasih niso poznali denarja, ki je danes merilo vrednosti 
blaga. Je iz kovine, zato se imenuje kovanec. Bankovec pa je tiskan 
na papir. Kovanci in bankovci se med seboj razlikujejo po vrednosti, 
obliki in barvi. Denar uporabljamo za plačevanje raznoraznih stvari. 
Vsi ljudje ga potrebujemo. V banki smo videli tudi stroj za sortiranje 
kovancev, imajo pa še trezor, v katerem je denar shranjen. Poti 
do banke so zelo različne: obisk banke, po računalniku, telefonu. 
Uslužbenke so nas opozorile, naj svoje PIN kode ne zapišemo na 
bančno kartico. Če jo izgubimo ali če nam jo kdo ukrade, nam lahko 
s pomočjo kode z računa dvigne ves denar. Na obisku sem izvedela 
veliko novih stvari.
Nejc: Vodja banke nam je razkazala svojo pisarno in nam predstavila 
svoje sodelavke. Povedala nam je vse, kaj in kako lahko uredimo 
v banki. V njej lahko plačujemo položnice, nakazujemo denar, 
varčujemo, dvigujemo svoje prihranke, lahko pa si tudi sposodimo 
denar. Če varčujemo v banki, dobimo vsako leto obresti, to pomeni, 
da prihranke večamo. Kadar pa si sposodimo denar, je to kredit, ki 
ga moramo banki z obrestmi vrniti v določenem času. Vsak učenec je 
dobil za darilo hranilnik – pikapolonico. Spodbudili so nas, naj pridno 
polnimo pikapolonico ter jo prinašamo praznit v banko. Uslužbenka 
nam je pokazala, kako deluje stroj, ki prešteva denar. Na obisku v 
banki sem spoznal, da je delo uslužbencev zelo zahtevno in zahteva 
veliko natančnosti in znanja, zato se morajo uslužbenci izobraževati. 
Izvedel pa sem tudi veliko novega, kar bom lahko kasneje uporabil 
v življenju.

Nada Javh, razredničarka 5. b
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SREČEVANJE S POMLADJO
Srečevanje s fenomenom letnih časov se je v razvoju 
človeških kultur že zgodaj povezalo s širšimi kozmološkimi 
premisleki. Ti so pogosto zelo subtilni in ob njih se lahko 
zamislimo nad tem, kako smo danes vpeti v zgolj uporabniški, 
predmetni pogled na naravo. S pogledom na letne čase ni v 
osnovi nič drugače. Ob tem, ko preživljamo npr. vse več časa 
v klimatiziranih prostorih, pozabljamo na naravne posebnosti 
letnih časov, brez katerih se počasi izgublja podlaga za 
razvijanje omenjenih subtilnejših, meditativnih premislekov. 
Nasprotno nas grški filozof Heraklit z mislijo, da se narava 
(gr. physis) rada skriva, napotuje na to, da se v srečevanju 
z naravo ne prepustimo samoumevnosti predstavnih 
poenostavitev, zaradi katerih nimamo pravega občutka za 
vse tisto, kar se nam v svoji subtilnosti izmika.

V nadaljevanju se posvetimo posebnostim pomladi. Narava se v tem 
času kaže v lepoti prebujanja, ponovne oživitve. Stare tradicije so 
rast v tem času opisale kot usmerjeno navzgor in navzven. Pri ljudeh 
raste želja, da se nekaj izrazi, spremeni. Kipijo od dejavne vneme. 
Kako usmeriti to dejavnost? Navzven ali navznoter? Pomislimo na 
značilno razpoloženje: kdo bo hitreje in bolje kaj pospravil, pograbil, 
obrezal ali posejal. Smiselno je, da to navzven kipečo dejavnost 
obrnemo v subtilnejšo smer. Meditativno poskusimo zaznati novi 
vdih v tišini. Za temeljit vdih je potreben najprej temeljit izdih. Stare 
kulture, ki so živele z naravo, so vtkale v čas izdiha pred novim 
vdihom pomladi običaje posta, preganjanja zime ... Šele potem 
je lahko sledilo praznovanje obnovljenega življenja. Dokler smo 
zakisani in utrujeni, smo podobni rastlini, ki jo sončni žarki prebudijo 
in oživijo njene sokove, a se njena rast ustavi, ker s koreninami 
ne predre plasti kamenja in ne doseže prsti bogate, z rudninskimi 
snovmi. Zaradi načina življenja, zlasti prehranjevanja in mišljenja, 
se z leti v organizmu nakopičijo usedline. V sebi sicer zaznamo 
željo po novem vdihu, ko pa hočemo v življenju narediti kakšen nov 
korak in se izraziti, se ustavimo v strjenih usedlinah. Pomlad zato ni 
le čas za čiščenje okolice, ampak predvsem za notranje čiščenje 
telesa in duha, ki naj mu sledi obnova, izgradnja. Organizem 
potrebuje zato več lahke, čistilne hrane. Uživajmo več regrata, 
kopriv (v starih časih so si pred veliko nočjo s koprivno špinačo 
čistili želodec od slabih sluzi), čemaž (vsebuje alicin, naravni 
antibiotik, zelo je priporočljiv za glivice, zajedalce), komarček¸ 
liste navadne orlice, aloe vero (deluje protibakterijsko, spodbuja 
imunski sistem, regenerira sluznico, razstruplja telo), hren, kalčke 
(vsebujejo vitamine, minerale, aminokisline, pomagajo pri ponovni 
izgradnji naših celic), por. Večkrat uživajmo blitvo, špinačo, solato, 
redkvice, korenje in kislo vloženo zelenjavo. Sadje, ki deluje 
posebej varovalno, so jabolka in citrusi. Priporočljive so žitne jedi 
iz pšenice, pire, kamuta, ovsa in ječmena. Sladkajmo se s semeni: 
mandeljni (krepijo pljuča, jetra), sezamom in sončničnimi semeni. 
Ne pozabimo na cvetlice, ki nas ne razvajajo le barvami in vonjem, 
temveč tudi z okusom. Na naš jedilnik umestimo npr. motovilec s 
trobenticami in vijolicami ali pa z listi tulipana. Slednje lahko jemo 
tudi z rdečim radičem. Priporočljiva je kokosova maščoba, laneno 
in olivno olje. Na jedilnik uvrstimo zelišča in začimbe, ki spodbujajo 
čistilne procese in ogrevajo organizem. Začimbe, ki nas grejejo so: 
materina dušica, majaron, muškat, ingver ... Na našem jedilniku 
naj bo tudi hrana, ki nam v spremenljivem pomladnem času 
dovaja toploto. Zato jejmo ajdo, proso, fižol, kislo zelje in repo. 
Ne pozabimo na probiotike, ki onemogočajo nevarne bakterije, 

stimulirajo imunski odziv in izboljšujejo vsrkavanje Ca in Mg.
Škodljive prehrambene navade, ki v pomladnem času privedejo 
do utrujenosti in prehladnih obolenj so:
1.  Prevelik vnos ogljikovih hidratov. V telesu povzroči moten pretok 

vitalnih energij in zavira sposobnost telesa, da pravilno prebavi 
in prenaša hrano v obtok. Dolgoročno privede pretirano uživanje 
do izgube kalcija iz kosti in do ohlapnosti mišic.

2.  Preveč zaužite industrijsko predelane hrane, ki vsebuje številne 
dodatke: konzervanse, stabilizatorje, umetne arome, barve, 
emulgatorje.

3.  Preveč zaužite prave kave, alkohola, zdravil.
4.  Močno mastna ali ocvrta hrana (koline, svinjina, ocvrti krompirčki 

...).
5.  Preveč začimb.
Navedeni odkloni se po starokitajski tradiciji izrazijo predvsem v 
motnjah delovanja jeter.
Jetra dovajajo vitalno energijo, ki ji Kitajci pravijo či, Japonci ki in 
Indijci prana, v vsako celico telesa. Vitalno energijo poleg slabe 
prehrane poškodujejo tudi premočna čustva npr. razburjenje in 
jeza. Slednja je v pomladnem času tudi najizrazitejša (požene 
nas navzgor in navzven kot pomlad). Zdrava jetra pripomorejo k 
subtilnemu in dinamičnemu ravnovesju na vseh ravneh. Zdrava 
jetra pomagajo pogumni veter pomladi zajeti v jadra ustvarjalnega 
zagona, s katerim potem z manj težavami pridemo čez prepreke 
vsakdanjika. Smo kot drevo, ki je s koreninami dobro zasidrano v 
rodovitno zemljo in lahko zraste visoko in pokončno.
Pomlad je torej čas temeljitega čiščenja in revitalizacije. Poučimo se 
dobro o postu in se za začetek, če smo zdravi, poskusimo postiti dan 
ali dva v času enakonočja. Jejmo več hrane, ki nas pomaga uskladiti 
z pomladjo in pomaga pri čiščenju, obnovi in rasti. Pozornost 
posvetimo pravilnemu razmerju med spanjem in budnostjo, med 
gibanjem in mirovanjem ter med dopuščanjem in obvladovanjem 
čustev – to pomaga pri privajanju na spremembe.
Vsak začetek prinaša nekaj novega in to je dar življenja. Kaj od 
tega bo vzklilo, je odvisno od meditativnega prepoznavanja tega, 
kar nam je narediti v novem ciklusu glede na kvalitativno nove 
notranje impulze. Iz teh potem postopno lahko zgradimo življenje 
kot hišo luči.

Mateja Potokar, Robert Simonič
Društvo za študije kontemplativnih tradicij

Pomlad se prebuja.
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POROČILO 32. SEJE  
OBČINSKEGA SVETA  
OBČINE MENGEŠ 
Seja je potekala v četrtek, 16. marca. Na dnevnem redu 
je bilo potrebno tokrat obravnavati pet točk, za kar so 
svetnice in svetniki porabili dobre tri ure. Med drugim so se 
seznanili z izdelanim projektom »Vizija in strategija Občine 
Mengeš« (VIS), ki se je v občini začel pripravljati v lanskem 
novembru. 

Po potrditvi dnevnega reda in zapisnika 31. seje so sledile pobude 
in vprašanja članov občinskega sveta (OS), ki si jih lahko preberete 
na spletni strani občine. Nato je direktorica občinske uprave Marija 
Kos podala obrazložitev k predlogu spremembe cene za pomoči 
na domu, ki jo izvaja Dom počitka Mengeš. Spremembo cene so 
svetniki in svetnice obravnavali že na prejšnji seji, vendar je bilo 
po naknadnem ponovnem pregledu strukture stroškov vodenja na 
mesec ugotovljeno, da napačni znesek regresa za letni dopust vpliva 
na višino predlagane cene, zato so v Domu pripravili popravljeno 
ceno. Člani OS so po posredovanju mnenj pristojnih odborov 
predlagane cene soglasno sprejeli. Nove cene storitve programa 
pomoči družini na domu tako znašajo: 16,14 EUR/efektivno uro (za 
uporabnika 4,74), cena storitve za delo v nedeljo je višja za 40 %  
in znaša 22,60 EUR/h (za uporabnika 7,97). Cena storitve za 
delo na dan državnega praznika ali dela prostega dne je višja za 
50 % in znaša 24,21 EUR/h (za uporabnika 8,77). Nove cene so 
začele veljati s prvim marcem 2010. Direktorica Vrtca Mengeš, 
Mojca Novinec Babič, je v naslednji točki predstavila Pravilnik o 
sprejemu otrok v Vrtec Mengeš. Svet zavoda Vrtec Mengeš je na 
svoji marčevski seji sprejel sklep o Predlogu sprememb veljavnega 
pravilnika. Med spremembami so imenovanje komisije za sprejem 
otrok v vrtec, ki jo po novem namesto ravnatelja imenuje župan, 
podaljšanje mandata komisije z 2 na 4 leta ter spremenjeni oz. 
dopolnjeni nekateri kriteriji za sprejem otrok v vrtec oz. točkovanje 
le-teh. S predlaganimi spremembami se med drugim skuša 
doseči nediskriminatorno obravnavanje enoroditeljske družine. 
Po razpravi ter posredovanju mnenj pristojnih odborov so svetnice 
in svetniki spremenjeni pravilnik soglasno sprejeli. V peti, zadnji 
točki dnevnega reda, je mag. Bojan Mažgon iz podjetja prof. 
dr. Ferk&Partner d.o.o. predstavil dokončan projekt VIS do leta 
2025. Vizija prebivalcev Občine Mengeš se v dokumentu glasi: 
»Občina Mengeš bo z bližino glavnemu mestu, ob glasbenih in 
kulturnih prireditvah, ob športno-rekreacijskih možnostih ter ob 
ustrezni komplementarni gostinsko-turistični ponudbi predstavljala 
urejeno lokacijo, privlačno za bivanje, kakor tudi za obiskovanje. 
Gospodarski razvoj bo temeljil na obrti in podjetništvu ter na že 
uveljavljenih gospodarskih dejavnostih.« S projektom oz. strategijo 
naj bi občina dobila odgovore na vprašanja, kdo so pomembni 
subjekti za razvoj občine, kakšno je stanje na različnih področjih 
(gospodarstvo, okolje, prostor, družba …), katere so razvojne 
priložnosti in kakšni so razvojni primanjkljaji, kakšni so cilji in 
prednostne naloge razvoja občine, s kakšnimi ukrepi se lahko 
dosežejo cilji in kateri projekti vodijo do teh ciljev. Po razpravi so 
člani OS Vizijo in strategijo Občine Mengeš tudi sprejeli. Naslednja 
seja bo v aprilu. Vabljeni!

Urban Ropotar

OBČINSKI SVET SPREJEL VIZIJO 
IN STRATEGIJO OBČINE MENGEŠ
Izvajajmo jo skupaj 
Na 3�. seji Občinskega sveta Občine Mengeš je bila sprejeta 
Vizija in strategija Občine Mengeš. Predlog dokumenta je 
oblikovan na osnovi obsežne analize, tako občanov Občine 
Mengeš, občanov sosednjih občin ter občanov podobnih 
občin po velikosti in številu prebivalcev v Sloveniji. Zaključki 
analize so pokazali korake za naprej, ki naj bodo po mnenju 
občanov čimbolj enotni in brez strankarskih, populističnih 
razprtij, usmerjeni v razvoj obrti in podjetništva, turizma, 
kulture, glasbe in športnih centrov. »Zadovoljen sem, da 
je bila moja pobuda na svetu slišana in da je občinska 
uprava zagotovila kvalitetno osnovo za izvajanje nadaljnjih 
korakov oziroma pogoje, da si vsi skupaj in vsak posameznik 
lahko ustvarimo kvalitetnejše življenje,« je povedal Boštjan 
Marinko, svetnik, izvoljen na listi LDS, ter poudaril: » Cilji 
bodo uresničljivi le, če bo mengeška politika enotna, za 
kar se tudi LDS že ves čas zavzema.«   

Strategija razvoja je pokazala, da so vrednote prebivalcev v 
Občini Mengeš okoljska osveščenost, povezanost znotraj občine, 
odprtost duha in pritegovanje talentiranih posameznikov v občino. 
Na področju gospodarstva pa še dodatno tehnološki razvoj, 
inovativnost, podjetnost ter povezanost občine navzven. Poleg 
modernih vrednot pa so v občini močno prisotne tudi tradicionalne 
vrednote in trajnostni razvoj temelji prav na njuni kombinaciji. 
Vizija občanov oziroma kako naj občina izgleda čez 15 do 20 
let je, poleg ugodne bivalne klime in gospodarskega razvoja, še 
infrastrukturno urejena in turistično razvita občina. 
Strategija in vizija sta tudi usklajeni z dokumenti EU in nacionalnimi 
strategijami in programi. To pomeni, da so tudi konkretni projekti, 
ki so v zaključku strategije zapisani kot potrebni koraki za 
doseganje te strategije, podprti s strani EU in da EU za realizacijo 
teh projektov namenja finančna sredstva. 
Za uspešno pridobivanje teh sredstev je Občinski svet Občine 
Mengeš na 31. seji potrdil priključitev Razvojnemu centru Litija, 
ki v občini izvaja strokovno podporo in prijavo na razpise za 
pridobitev finančnih sredstev. Omenjeni center uspešno pridobiva 
finančna sredstva, razpisana tako v Bruslju kot v Ljubljani. Njihovo 
sodelovanje z društvi, posameznimi podjetniki in drugimi občani 
se bo prav gotovo okrepilo po prvem uspešnem projektu. Dajmo, 
razvijajmo se skupaj, predvsem vsebine in infrastrukturo, ki nam 
bo ponudila dobre medsebojne odnose, ustvarjalnost, energijo 
in zaupanje. S tem bomo lahko osmišljeno in kakovostno razvijali 
svoje potenciale in danosti, hkrati pa dvigovali kvaliteto bivanja 
v naši občini. 

Tina Drolc, 

OO LDS Mengeš

Več na: http://www.lds.si/si/stranka/lds_lokalno/obljubljana_
sever/menges/lds_menges/
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NIKOLI NI PREPOZNO 
ZA DEJANJA
Mengeš je izreden kraj, s tem se strinjamo vsi. Vendar pri 
Slovenski demokratski stranki menimo, da se v  Mengšu 
lahko izboljša in uredi še veliko stvari. Prepričani smo, 
da so občinski možje dolžni podati kar nekaj odgovorov 
občanom glede trenutnega stanja v občini. Eno od 
takih vprašanj je, zakaj šola še vedno nima uporabnega 
dovoljenja? Kdo bo odgovoren, če se zgodi tragedija in 
se šola delno poruši? Bi se zopet kazalo na predhodnike? 
Zagotovo. 

Vsi dobro vemo, da je šola premajhna in da bi bilo smiselno 
razmišljati o novi oziroma vsaj posodobitvi in povečanju 
zdajšnjega šolskega objekta. Vendar o tem nihče niti ne 
razmišlja, kaj šele, da bi bil podan predlog in bi se s tem pokazal 
vsaj interes, da bomo občani morda kmalu dobili novo, varno 
šolo za svoje otroke. Kljub vsem dejstvom in obljubam se v 
skoraj štirih letih ni naredilo popolnoma nič v zvezi s šolo, razen 
morda tega, da se je vanjo, kljub prostorski stiski, preselil še 
del vrtca. To bi bilo pravilno in smiselno, če se šola že sama ne 
bi ukvarjala s prostorsko stisko. Smiselno bi bilo sredstva za 
novo večnamensko dvorano porazdeliti tako, da bi se v istem 
projektu povečala tudi šola in adaptirala telovadnica. Ta sredstva 
so že sedaj rezervirana in jih ni treba čakati. Roko na srce, šola 
je sedaj na odličnem kraju, vendar kaj se bo zgodilo, ko bo tam 
stala nova dvorana? Starši se že sedaj pritožujejo nad neurejenim 
prometnim režimom v okolici šole, z dvorano pa se bo stvar še 
poslabšala. Tako vsi čakamo na nov predlog prometne ureditve, 
ki pa ga kar ni in ni. Z izgradnjo nove dvorane bo šola res dobila 
novo telovadnico, vendar se s tem še ne bo rešilo nič. Kaj bo s 
staro telovadnico, kaj bo s pomanjkanjem prostora v jedilnici, 
kuhinji? Kako bo tudi z vrtcem, ki tudi potrebuje nove prostore. 
In seveda z izgradnjo pridejo tudi izgovori vsa naslednja leta, da 
finančnih sredstev za obnovitvena dela v šoli ni, kajti vse je šlo 
za gradnjo nove dvorane. Ne moremo tudi mimo dejstva, da se 
v Mengšu zida nov nakupovalni center in tudi nova stanovanja. 
To pomeni priseljevanje in seveda tudi več otrok za vrtec in več 
učencev za osnovno šolo, ki pa sta že sedaj na meji zmogljivega. 
Pa smo spet pri prostorski stiski šole in vrtca. No, bomo pa imeli 
novo športno dvorano. V Slovenski demokratski stranki smo 
prepričani, da bi se v štirih letih lahko naredilo več. In če otroci 
niso naše največje bogastvo, kaj pa potem je? Volilno leto je 
odlična priložnost, ko se zdajšnja oblast lahko izkaže, čeprav so 
pravi čas za dejanja že zamudili. Šolsko leto se skoraj izteka in 
predlagamo jim, naj pokažejo interes in naredijo vsaj en korak 
naprej v zvezi z osnovno šolo, zagotovijo naj vsaj uporabno 
dovoljenje. Vsekakor bomo spet priča izgovorom in izmikanjem, 
da denarja za potrebno adaptacijo ni in da ministrstvo za šolstvo 
teh sredstev ne prispeva in podobno. In seveda, če pa bodo 
ponovno izvoljeni, potem bo vse to brez težav izpeljati. Kje so 
potem sadovi obljub izpred štirih let? Nekaj se je izpolnilo, nekaj 
pa je rodilo nove obljube. Naj vsaj ne obljubljajo, če tega niso 
pripravljeni izpeljati. 
Ne veljajo obljube, veljajo dejanja!

Vesna Sešek 
Predsednica OO SDS Mengeš 

ZA PODJETNIŠTVO,  
OBRT, NOVE ZAPOSLITVE
V prejšnji številki Mengšana 
smo ZARES-ovci predstavili del 
programa na socialnem področju 
– medgeneracijsko sodelovanje. 
Pomembno pa je tudi gospodarstvo; občina tu lahko daje 
pobude in ustvarja primerno klimo. Ena takšnih oblik spodbude 
je tudi podjetniški inkubator, ki pomaga pri nastajanju in razvoju 
podjetij ali podjetnikov, ko podjetnik nima dovolj ne denarnih in 
drugih sredstev ter tudi ne vseh znanj, potrebnih pri ustanovitvi 
in razvoju podjetja. 

Pomagal naj bi predvsem mladim po končanem srednješolskem ali  
visokošolskem izobraževanju. Seveda ne bi odrekel pomoči tudi dru- 
gim osebam, ki bi imele vizijo, cilje, voljo in dober poslovni načrt ter  
samoodgovornost. Inkubator bi nudil pomoč na številnih področjih:
-  zagotovitev primernih prostorov za poslovanje, predvsem na 

začetku;
-  tehnična opremljenost: v prvi vrsti gre za sodobno računalniško, 

komunikacijsko in avdiovizualno opremo in podobno;
-  pravno svetovanje: predvsem gre za splošna pravna vprašanja, 

pomoč pri registraciji podjetja in pridobitvi vseh potrebnih 
dovoljenj za obratovanje, pomoč pri postopkih, nujno potrebnih 
pri ustanovitvi novih podjetij;

-  finance in računovodstvo: pomoč pri sestavi poslovnega načrta, 
pomoč pri zagotovitvi finančnih sredstev v povezavi s poslovnim 
načrtom, vodenje računovodstva preko enotnega računovodskega 
programa inkubatorja, davčno svetovanje preko partnerjev 
inkubatorja, pomoč pri pridobitvi državnih ali mednarodnih 
sredstev;

-  izobraževanje: obveščanje o programih, možnost celotnega 
ali delnega financiranja dodatnega izobraževanja, organizacija 
seminarjev, zanimivih za druga inkubirana podjetja …

-  marketing: sodelovanje na prireditvah ali sejmih v sodelovanju 
z občino ali regijo, kjer je občina aktivni udeleženec, kar pomeni 
manjši strošek za predstavitev inkubiranega podjetja;

-  ostalo: pomoč pri notranji organizaciji podjetja, iskanje kadrov 
neposredno preko svojega portala ali preko agencij za kadre …

Podjetniški inkubator je institucija, ki je lahko organizirana kot javni 
zavod. Je obsežen in dolgotrajen projekt, razdeljen v faze:
-  ocena stanja brezposelnosti v občini;
-  ocena števila posameznikov pred koncem šolanja, področje 

njihovega izobraževanja in hkrati možnost vključitev le-teh v projekt 
podjetniškega inkubatorja;

-  ob primernih rezultatih iz prejšnjih dveh alinej bi sledila predstavitev 
projekta na agenciji JAPTI, ki koordinira, usmerja, vrednoti in 
sofinancira delovanje podjetniških inkubatorjev v naši državi;

-  srečanje s predstavniki že delujočih podjetniških inkubatorjev in 
ogled delovanja le-teh;

- začetek vseh nalog za ustanovitev in pričetek delovanja 
podjetniškega inkubatorja.

Podjetniški inkubator je eden izmed ukrepov iz programa za 
spodbujanje podjetništva in konkurenčnosti za obdobje 2007 do 
2013 in je del strategije razvoja Slovenije za to obdobje. Tako 
obsežen projekt potrebuje popolno soglasje in sodelovanje vseh 
političnih dejavnikov v občini. V ZARES se bomo zavzeli, da bi občina 
sprejela idejo o ustanovitvi podjetniškega inkubatorja in izdelala 
konkretne ukrepe, da bi pričel delovati. Zagotovo bi to imelo pozitiven 
učinek na razvoj podjetništva in obrti. 

Gorazd Štruklec, podpredsednik OO Zares Mengeš
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BLIZU LJUDEM
 
Sredi marca je N.Si – krščanska ljudska 
stranka pripravila 6. letni občni zbor, ki je bil 
obenem tudi volilni zbor. Navzoče članstvo 
je na predlog predstavnika Izvršilnega 
odbora, Franca Malusa, ki je prisotne najprej lepo pozdravil, 
izvolilo delovno predsedstvo, ki je prevzelo vodenje zbora, kot 
predsednik, Jože Brojan. Po potrditvi dnevnega reda je zbor 
nadaljeval z delom. O minulem delu so svoja poročila podali: 
dosedanji predsednik, blagajnik, vodja svetniške skupine in 
član Nadzornega odbora.

Kot predstavnik Nove Slovenije - krščanske ljudske stranke se je zbora 
udeležil tudi Matej Tonin, sicer predsednik OO N.Si Kamnik. V svojem 
nastopu je poudaril, da je kriza prestopila okvir gospodarstva in se 
razširila tudi na druga, za življenje pomembna, področja. Zato je Nova 
Slovenija – krščanska ljudska stranka organizirala Zbor za vrednote, 
saj se slovenska družba nahaja v globoki finančni, gospodarski in 
politični krizi, ki so nastale kot posledica krize vrednot. Porušilo se 
je zaupanje v delovanje pravne države, država pa postaja “talec 
interesov političnih in gospodarskih elit, ki pozabljajo na potrebe 
državljanov in izrabljajo svoj položaj za lastne koristi”. Poleg tega 
se zaznava pomanjkanje jasne vizije glede prihodnosti slovenskega 
naroda, države in gospodarstva. N.Si – krščanska ljudska stranka 
pričakuje, da bodo odgovorne institucije z doslednim izvajanjem 
zakonodaje ter nujnimi zakonskimi spremembami “nemudoma 
začele odpravljati nepravilnosti”. Poleg tega bi morali državljani 
pogumno priznati temelje slovenske državnosti, kot so: družina, šola, 
delovno mesto. Država pa mora biti prostor, kjer bomo državljani 
lahko živeli po vrednotah, ki jih zagovarjamo. Ne nazadnje se N.Si 
– krščanska ljudska stranka zavzema za uveljavitev resnicoljubja, 
poštenosti, solidarnosti, enakosti vseh in spoštovanje dela, saj so 
te vrednote nujne za izhod iz sedanje krize. V skladu s statutom so 
bile opravljene tudi volitve. Za novega predsednika je bil izvoljen naš 
dolgoletni član Franc Malus iz Loke pri Mengšu. Izvršilni odbor bodo 
odslej predstavljali: Franc Malus, Matevž Bolta, Nada Štrucelj, Tone 
Hribar, Uroš Istenič, Anže Kveder in Marko Peterlin, Nadzorni odbor 
pa Beti Stopar in Jože Brojan. V predzadnji točki dnevnega reda 
je novi predsednik, Franc Malus, zelo lepo in podrobno predstavil 
načrt dela stranke v prihodnosti – poudarek je bil seveda v prvi vrsti 
namenjen letošnjim volitvam, ki se nezadržno bližajo. 
Ob koncu zbora smo se udeleženci za krajši čas zadržali ob manjši 
pogostitvi in sproščenem pogovoru. Ob tej priliki vabimo tudi vse 
prijatelje in somišljenike N.Si – krščanske ljudske stranke, da se 
nam pridružijo pri našem delu in naših prizadevanjih za boljši jutri in 
nas s svojim glasom tudi podprejo na jesenskih volitvah.

Matevž Bolta, IO N.Si Mengeš

ŽUPANOVA LISTA
To je bil pred štirimi leti največkrat uporabljen términ, 
s katerim ste nas, člane Liste za Občino Mengeš, 
poimenovali v pogovorih. Kdo smo osebki, ki si drznemo 
imeti toliko poguma, da si upamo parirati uveljavljenim 
strankam? Ljudje brez politične, strankarske opredelitve, 
pa saj to ne gre. Pa vendar se je izkazalo, da vas večina 
ne misli tako. Da vam je bolj kot delitev na rdeče in bele 
važno, kdo so ljudje, ki stojimo zadaj. Da je v mengeškem 
okolju pomembno, da zaupate ljudem, ki smo že tako ali 
tako vpeti v družbo, pa naj bo to preko gasilcev, kulture, 
skakalcev, tenisa, motoristov, tabornikov ali podjetnikov. 
Ker smo to ljudje, ki v tej družbi živimo in smo del nje. Ali 
pa ste mnenja, da bi nekdo drug, nekdo od zunaj, nekdo z 
veliko teoretičnega znanja, znal bolje skrbeti za nas same? 
Pa naj bo zadosti »teorije«.

Ker živim v Loki, sem bil seveda najbolj pozoren na stvari, ki so 
se v tem mandatu premaknile v Loki in na Dobenu. Tako je bila 
na začetku mandata dokončana Testenova ulica, dočakali pa 
smo tudi otvoritev gasilsko-kulturnega doma, ki za vas pomeni 
ogromno pridobitev, saj poleg gasilcem nudi pogoje za delo tudi 
kulturnikom, v dvorani pa potekajo tudi prireditve in seje širšega 
pomena. Navsezadnje je v zadnjem času v njej poskrbljeno za 
kondicijo klenih Ločank. Asfaltirana je bila cesta proti lovski koči, 
kar tamkajšnjim stanovalcem omogoča, da imajo sedaj lahko 
celo odprta okna, kar je bila prej le pobožna želja. Obnovljen 
je bil tudi del Testenove od Gasilske proti avtobusni postaji. Na 
celotnem območju Loke je bilo postavljenih tudi več cestnih luči. 
Na Zgornjem Dobenu je bilo asfaltiranih nekaj najbolj prometnih 
cest, kar bistveno pripomore h kvaliteti bivanja in tudi k podobi, 
ki jo vidijo turisti. Urejeno je bilo križišče na Srednjem Dobenu, 
kompletno z razširitvijo in odvodnjavanjem, obnovljen pa je 
bil tudi prostor za ekološki otok. Seveda pa pregled za nazaj 
ni tako pomemben kot načrti za naprej. Še v letošnjem letu 
nameravamo v Loki dokončati prenovo ceste proti avtobusni 
postaji. V naslednjem mandatu bo prišel na vrsto hodnik za 
pešce po Gasilski in pa, kar je naša velika želja, ureditev ceste 
proti loški cerkvi, ki bi po novem zakonu lahko prešla v občinsko 
last. Da pa ne bom preveč »vaški«, moram na tem mestu seveda 
omeniti tudi mengeško obvoznico, ki bo razbremenila promet 
tudi skozi Loko, ki je ob prometnih konicah nevzdržen. Dela na 
njej se bodo začela takoj po pridobitvi gradbenega dovoljenja, 
predvidoma še pred poletjem. Prav tako držim pesti, da bo v 
naslednjem mandatu zgrajena športna dvorana, za katero je že 
podpisana pogodba s projektanti. Pa ne mislim, da bo dvorana 
prišla prav samo našim otrokom, tudi meni je že čez glavo vožnja 
na razne športe v okoliške (manjše) kraje, kjer me nejeverno 
gledajo, češ, a ne bi ti rajši doma … Menim, da smo člani Liste za 
Občino Mengeš upravičili zaupanje tistih, ki ste nam verjeli pred 
štirimi leti in nam boste zaupali tudi vnaprej. Ne dvomim pa, da 
se vam bo pridružilo še veliko novih, ki smo vas s svojim mirnim 
in nekonfliktnim pristopom prepričali. Skoraj bi pozabil; izkušeni 
politiki na tem mestu napišejo kakšen pronicljiv rek. Uporabil 
bom kar znančev citat: »Včasih je boljše imeti mir kot prav«.

Matjaž Loboda 
Listo za Občino Mengeš
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ITF taekwondo reprezentanca uspešna 
na evropskem prvenstvu

BRON TUDI V MENGEŠ
V Italiji se je končalo 16. mladinsko, 
�5. člansko in �. veteransko evropsko 
prvenstvo v taekwondoju verzije ITF. 
Člani slovenske reprezentance so se 
na stopničke povzpeli dvanajstkrat. 
Prvenstva v Barletti so se udeležili 
tekmovalci iz �6 držav, ki so tekmovali v 
formah, borbah, specialni tehniki, testu 
moči in samoobrambi. Slovenska izbrana 
vrsta, ki je štela �3 tekmovalcev, je z 
rezultati zadovoljna, saj je osvojila dva 
naziva evropskih prvakov, tri srebrne 
medalje in sedem bronastih medalj. 

Evropskega prvenstva v Italiji sta se v sklopu 
Slovenske reprezentance udeležila tudi dva 
člana ŠD Sonkal iz Mengša. Mladi Stefan 
Zarič se je tovrstnega tekmovanja udeležil 
prvič in je tekmoval v kategoriji nad 75 kg v 
mladinski konkurenci. Boril se je pogumno, 
a je moral žal v 1. krogu premoč priznati 
reprezentantu Ukrajine, ki velja za eno 
močnejših reprezentanc v borilnih športih. 
Mitja Kregar pa je Slovenijo zastopal v 
kategoriji nad 85 kg v članski konkurenci, kjer 
je tudi osvojil bronasto kolajno. Za Mitjo je 
bilo to šele drugo večje tekmovanje (pred tem 
je nastopil na SP v Rusiji – St. Petersburg) 
in že je dosegel zavidljiv rezultat! Mitja je v 
kvalifikacijah premagal predstavnika Grčije 
ter BiH in v polfinalu izgubil proti kasnejšemu 
prvaku Rusu, ki je v finalu premagal Hrvata 
(ta je v polfinalu izločil Bolgara) in tako osvojil 
tako želeno kolajno. 
Mednarodni inštruktor, sodnik in glavni 
trener TKD kluba Škorpijon iz Ljubljane ter 
soustanovitelj ŠD Sonkal Mengeš, Ismet 
Ičanović, je nastopil v srebrni veteranski 
konkurenci (40–50 let) in osvojil srebro v 
formah (prikaz tehnike) ter naslov evropskega 
prvaka v borbah pod 80 kg. Osvojeni naslov 
pa ni naključje, saj se Ičanović ponaša še z 
dvema zaporednima naslovoma svetovnega 
prvaka (Bolgarija in Uzbekistan) in je tako 
veljal za glavnega favorita za zlato.

Ivan Budimir, ŠD Sonkal

Za nami je kar nekaj tekmovanj v 
letošnjem letu, na katerih so naše 
tekmovalke in tekmovalci ponovno 
uspešno nastopali.

�3. januarja so štirje tekmovalci nastopili na 
turnirju Kranj open. V skupini učenci 1.–3. 
razred je Tilen Šalja osvojil 1. mesto, v skupini 
učenci 4.–5. razred je Nejc Erjavec osvojil 
2. mesto, v skupini učenke 8.–9. razred pa 
je Kaja Skok osvojila 1. mesto. 31. januarja 
je bil v Cerknici 3. odprti turnir Republike 
Slovenije za kadete in kadetinje. Na turnirju 
je nastopilo 127 tekmovalk in tekmovalcev 
iz 24 klubov. Na turnirju je nastopilo 5 naših 
tekmovalcev. Odličen rezultat je dosegla 
Kaja Skok, ki je osvojila bronasto medaljo. 
14. februarja je bil  v Ljubljani 3. OT za 
mladince in mladinke. Med 112 tekmovalkami 
se je naša tekmovalka Kaja skok uvrstila na 
9. mesto. �1. februarja je bil v Tržiču 4. 
OT MRNTZ, na katerem je nastopilo 136 
tekmovalcev ljubljanske regije. Tilen Šalja je v 
skupini učenci 2.–3. razred osvojil 2. mesto, 
Nejc Erjavec v skupini 4.–5. razred 3. mesto, 
Kaja Skok v skupini 8.–9. razred 2. mesto 
in Neža Špenko med dijakinjami 3. mesto. 
5. marca je bilo v Radomljah področno 
prvenstvo osnovnih šol. V skupini tekmovalk 
letnik 1995 in mlajše je Anita Hadžipašič 
osvojila 1. mesto, Lara Korošec 2. mesto in 
Katja Beden 3. mesto. V skupini tekmovalcev 
letnik 1995 in mlajši je Nejc Erjavec osvojil 
2. mesto. V skupini tekmovalk letnik 1999 
in mlajše je Nina Agapito osvojila 1. mesto, Klemen in Andraž na stopničkah

SSK Mengeš 

NOVI JUNAK IN ČLAN KLUBA PLANICA 200
To je postal še ne dvajsetletni Matjaž Pungertar iz Vrhpolja pri Kamniku. Izbran je 
bil v ekipo preskuševalcev in predskakalcev na svetovnem prvenstvu v Planici. 

Nastopil je kot osmi letalec, ki je že v sredo, 17. marca, še pred 
uradnim odprtjem prvenstva, urezal smučino svetovnim asom, 
ki so se štiri dni merili v posamični in ekipni konkurenci za naziv 
svetovnega prvaka. Tako ima mengeški klub novega člana, ki 
je poleg Roka Benkoviča preletel znamko 200 m na velikanki 
pod Poncami. Po poletu, dolgem 210 m, ni mogel skrivati 
veselja, je pa priznal, da ga je bilo na vrhu kar malo strah. A ko 
je preletel hrbtišče in ko ga je zajel ugoden vzgonski veter, je 
vedel, da bo poletel daleč. Letel bi zagotovo še dlje, a so po 
skoku Roka Mandla občutno znižali zaletno rampo. Prav gotovo 
so ga k tako uspešnemu skoku spodbudili klubski tovariši, ki so 
ta dan obiskali letalnico. Bili so gotovo najglasnejši navijači ob 
doskočišču. Več na: http://skakalni-klub-menges.s5.net.

Tekst in foto: Jože Trplan 

Tudi »Mato« je bil 

navdušen nad svojim 

dosežkom. 

med tekmovalci pa Bor Rutar 1. mesto in 
Tilen Šalja 3. mesto. V ekipnem tekmovanju 
pa so učenci in učenke  OŠ Mengeš osvojili 
1. mesto. 6. in 7. marca je bilo v Cerknici 
19. državno prvenstvo za člane in članice 
posamezno, dvojice in mešane dvojice. 
Med 124 tekmovalkami in tekmovalci so 
nastopili Andraž Avbelj, Klemen Jazbič, 
David Orešnik, Matjaž Osolin, Kaja Skok in 
Neža Špenko. Imeniten uspeh sta dosegla 
Andraž Avbelj in Klemen Jazbič, ki sta 
dobila pokal za osvojeno 3.–4. mesto v igri 
dvojic. �0. marca je bil v Preserjah 2. TOP 
turnir Republike Slovenije za mladinke, na 
katerega se je uvrstila Kaja Skok in osvojila 
zelo dobro 4. mesto v 3. jakostni skupini 
med 8  tekmovalkami. �7. marca je naša 
tekmovalka Kaja Skok na 2. TOP  turnirju 
Republike Slovenije za kadetinje med 24 
tekmovalkami osvojila odlično 3. mesto. 
Pred nami so še državna prvenstva za mlajše 
kadete, kadete, mladince in člane do 21 let. 
O naših dosežkih bomo poročali.

Jože Mlakar

NAMIZNOTENIŠKE NOVICE
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NOVA ŠPORTNA DVORANA JE NUJNA! –  
ALEŠ KOŠTOMAJ, UČITELJ ŠPORTNE VZGOJE
3�-letni Aleš Koštomaj je učitelj športne vzgoje na OŠ Mengeš, kjer poučuje že šesto leto. 
Rodil se je v Celju, kjer je živel do konca osnovne šole, nato pa ga je pot vodila v Ljubljano, kjer 
je končal srednjo šolo in Fakulteto za šport. Zdaj živi v okolici Vrhnike. Čeprav ni Mengšan, v 
našem mestu preživi ogromno časa, še posebej dobro pa pozna mengeške otroke in mladino, 
na katere uspešno prenaša svojo ljubezen do športa. 

Kdaj si se odločil, da boš 
postal učitelj športne vzgoje?
Ta želja je bila še vsaj prva tri 
leta študija še nekje skrita. Prvič 
pa sem si to zares zaželel po 
daljšem nadomeščanju na OŠ 
Dol pri Ljubljani še v času študija. 
Moja odločitev, da bom učitelj 
športne vzgoje, pa ni bila odvisna 
samo od mene, kajti takrat sem 
bil brez službe. To odločitev 
je sprejel gospod ravnatelj na 
OŠ Mengeš, ko me je sprejel 
v službo.
Se dodatno izobražuješ tudi 
med delom?
V tem letu se po šestih letih 
premora zopet vračam nazaj 
v šolo, kajti želim si dokončati 
magistrski študij na Fakulteti za 
šport. 
Fakulteta za šport je najbrž 
kar naporen študij, ki od 
človeka zahteva poznavanje 
in izvajanje velikega števila 
različnih športov. Toda na eni 
točki se je bilo treba odločiti 
za »specializacijo«. Kaj si 
usmerjal?
Na Fakulteti za šport sem poleg 
osnovnega poklica dokončal tudi 
smer kondicijsko treniranje. 
Si kdaj delal kot kondicijski 
trener? 
Do sedaj sem imel priložnost 
sodelovati s trenerjem Robertom 
S laban jo  (Pe t r a  Ma jd ič ) , 
Jakom Lakovičem in Sanijem 
Bečirovičem (košarka), OK 
Calcit Kamnik, OK Vital, PK 
Olimpija, NK Domžale, Inoterm 
racing teamom (motociklizem) in 
Laboratorijem za kineziologijo na 
Fakulteti za šport.
A vendar si se odločil za poklic 
učitelja. Si na fakulteti dobil 
dovolj znanja za ta poklic? Si 
zadovoljen z njim?
Osebno sem zelo zadovoljen. 
Kar pa se tiče znanja s fakultete: 
vsa praktična strokovna znanja, 
ki sem jih imel možnost pridobiti 

na Fakulteti za šport, mi zelo 
koristi jo. Več pa bi morala 
fakulteta študentom dati na 
vzgojnem področju. Največ 
seveda prinese in odnese lastna 
praksa.
Kaj bi spremenil pri tem 
p r e d m e t u ,  č e  b i  i m e l 
neomejene možnosti?
Bom realen. Športna vzgoja 
od 1. do 9. razreda vsak 
dan. OŠ Mengeš pa seveda 
nujno potrebuje novo športno 
dvorano!
Najlepša stvar, ki se ti je 
zgodila na tem delovnem 
mestu?
Sami otroci, ker so spontani in 
otročji. Skratka, svobodni!
Opažam, da učenci postajajo 
zelo leni pri urah športne 
vzgoje (sploh dekleta v višjih 
razredih in v srednji šoli). Kako 
rešuješ ta problem?
Problem niso otroci, problem je 
puberteta – napad hormonov. 
V tem obdobju ima na otroke 
največji vpliv družba (sošolci 
in prijatelji). Kadar učitelj ali 
trener uspe voditi to družbo 
skozi kakšno športno interesno 
dejavnost na šoli al i  preko 
klubskega športa, mu je lahko 
mnogo lažje. V tem obdobju so 
vsi otroci bolj dojemljivi za kakšne 
športne novosti oz. nove vaje. 
Zelo jih motivirajo adrenalinski 
športi in vaje. Po mojem mnenju 
je to eden od ključev, ki lahko 
rešuje ta problem.  
Se otroci dovolj gibljejo tudi 
izven organiziranega pouka? 
Kolikšen odstotek učencev 
resneje trenira?
Težko bi govoril o odstotkih 
aktivnih učencev po pouku. 
Lahko pa rečem, da so po 
mojem mnenju otroci v Mengšu 
dokaj aktivni tudi izven šole, vsaj 
na razredni stopnji. Na žalost 
je na predmetni stopnji slika 
malce drugačna. Res pa je, da 

je takšen vzorec porazdelitve 
najverjetneje čisto normalen 
zaradi odraščanja. Obstajajo pa 
seveda še rezerve.
Kdo je po tvojem mnenju 
odgovoren za lenobo otrok, 
kar se tiče gibanja in športnih 
aktivnosti? Se da v šoli pri 
pouku kaj spremeniti, da bi se 
»lenuhi« začeli več gibati?
Zelo težko vprašanje, kajt i 
po mojem mnenju je to način 
življenja, katerega damo otroku 
vsi, ki kdajkoli delamo z njim 
oz. ga poučujemo, treniramo, 
vzgajamo … Sam pouk je na 
žalost zelo vezan na naš šolski 
sistem, ki pa nudi otrokom samo 
od 2 do 3 ure športne vzgoje 
tedensko, kar je danes absolutno 
premalo. Po mojih izkušnjah se 
da na otroke bolj vplivati skozi 
športno-interesne dejavnosti, 
športne izbirne predmete in 
nadstandardno športno vzgojo, 
ki bi jo v bližnji prihodnosti radi 
vpeljali tudi na OŠ Mengeš.
Zdrava prehrana in šport sta 
povezana, posledica izvajanja 
obeh pa je dobro počutje 
in zdravo telo. Kaj svetuješ 
mladini, ki ima probleme s 
samopodobo?
Redno ukvarjanje s športom 
in zdrava prehrana pozitivno 
vplivata na samopodobo. Največji 
pozitivni vpliv, ki ga oba prinašata, 
je zdravje. Poleg zdravja pa še 
samodisciplina, delovne navade, 
organizacija … in še kaj.
Kaj je bolje za otroka: posvetiti 
se samo enemu športu ali biti 
dejaven v več športih?
Na to vprašanje ni univerzalnega 
odgovora, kajti pravi talenti se 
pokažejo najkasneje. Izbira 
špor tne zvrsti v pr vi fazi ni 
pomembna, bolj je pomembna 
družba na treningu in trener.
Ali lahko postane ukvarjanje s 
športom za mladega človeka 
nevarno? 

Če so pogoji dela normalni in 
vse teče po strokovnih načelih, 
potem ne.
Kdo ti je pokazal svet športa? 
Je bil šport v tvoji družini 
doma?
Oba starša sta bila športnika. 
Mama je celo mladost posvetila 
umetnostnemu drsanju, oče pa 
je vozil motokros.
Je tudi v tvojem novem domu 
športno?
S Sonjo, ki sem jo spoznal v 
času študija, sedaj živiva skupaj 
že kar nekaj let in lahko rečem, 
da skrbiva za dobro počutje. 
Predvsem je to hoja, plavanje 
in savna. Sam sem malo bolj 
aktiven.
S katerimi športi si se ukvarjal 
v zgodnji mladosti?
Največje uspehe sem dosegel 
že v osnovni šoli v atletiki (skok 
v daljino 3. mesto in tek na 
60 metrov 1. mesto v takratni 
Republiki Sloveniji). Drugače pa 
sem se iskal v več športih; tenis, 
odbojka, gimnastika, nogomet, 
dvigovanje uteži in avtomoto 
šport. Vsi športi v moji mladosti 
so mi kot kondicijskemu trenerju 
zelo koristili.
Kateremu športu se trenutno 
posvečaš za svoje veselje?
Zadnja leta sem rekreativno igral 
odbojko in badminton, zadnji 
dve leti pa me je čisto potegnilo 
potapljanje na dah in podvodni 
ribolov.
Kateri šport bi rad poskusil, pa 
še nisi imel možnosti?
Moja skrita želja je tekmovalno 
potapljanje na dah, za kar pa 
moraš biti zelo dobro pripravljen. 
Trenutno nekaj delam na tem …

Mojca Volkar Trobevšek
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Med pravilno izpolnjenimi križankami, ki bodo do 6. maja 2010 prispele na naslov: 
Občina Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš ali jih boste dostavili v vložišče, 
bomo 7. maja izžrebali glavno in tolažilno nagrado.

Nagradi podeljuje salon Kotiček zadovoljstva, Katarina Zadnikar s.p..

Glavno nagrado prejme Milka Narat, Mengeš; tolažilno pa Rudolf Rolih, Mengeš.   
Nagrajenca bosta o nagradi obveščeni po pošti. 
Čestitamo!

Tadejev znakoskop za mesec APRIL
ljubezen posel denar zdravje

Oven    J J  € € €  «
Bik     J J J  €  « «
Dvojčka      J J  €  « « «
Rak     J J J  € €  «
Lev    J J  € € €  « «
Devica     J J J  €  « « «
Tehtnica      J J  € €  « 
Škorpijon     J  € € €  « «
Strelec    J J  € €  « « «
Kozorog     J J J  € €  «
Vodnar      J J  €  « « «
Ribi     J J J  € €  «

 1 znak - slabo 2 znaka - dobro 3 znaki - odlično

Tadej Šink, horarni astrolog

2
7 3
6 8 7 3 5 9
1 6 5 3 9 7
2 7 8 3 5 1 4 6
9 3 4 5 2 8
8 2 6 9 1 4
4 5

8
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Spoštovani bralci!
Rubrika Pisma bralcev je namenjena vam bralcem, in sicer za izražanje 
mnenj, pripomb ali pohval. Zaradi omejenega prostora si uredništvo v skladu 
s svojo uredniško politiko pridržuje pravico do objave ali neobjave, krajšanja, 
povzemanja ali delnega objavljanja prispevkov, daljših od 30 tipkanih vrstic 
(ca. 3000 znakov s presledki), ter neobjave prispevkov, ki jasno vzpodbujajo 
h kakršnikoli obliki nestrpnosti. V tej rubriki prispevkov ne lektoriramo ter ne 
objavljamo slikovnega materiala. 

ZAKAJ SMO OSTRO PROTI ZAKONU 
O MALEM DELU …
Zakon prinaša smrt študentskim klubom 
po vsej Sloveniji in z veliko gotovostjo 
lahko trdimo, da so projekti, ki jih zdaj 
klubi pripravljamo, eni zadnjih ... Zakaj 
smrt klubov? Ker zakon izhaja iz napačnih 
in zavajujočih izhodišč in se v ničemer 
ne ozira na klube in na to, da smo ravno 
klubi nosilci lokalnega študentskega in 
mladinskega obštudijskega dogajanja in kot 
taki še kako pomembni za lokalne skupnosti. 
Zakon s kupom birokratskih in neživljenjskih 
omejitev, kot so »...delo za največ 14 ur 
tedensko in največ 728 ur v letu, za največ 
6,8 EUR neto na uro, opravljanje samo 
pomožnih, enostavnih del...« v resnici ukinja 
študentsko delo! Strokovnih in zahtevnih del, 
ki nas vodijo do delovnih izkušenj in prve 
redne zaposlitve, ne bo več!  Malo delo bo 
2 X bolj obdavčeno, sedaj 16,8%, potem 
34,9%, razpoložljiva prosta dela pa se bodo 
razdelila še med brezposelne, upokojence, 
tujce, državljane EU! Naš klub se lahko 
pohvali z odličnim delovanjem na lokalni 
ravni, dokazali smo že, da lahko uspešno 
peljemo projekte tudi na državni ravni, kar 
ni mačji kašelj in dokazuje organiziranost, 
pripravljenost in povezanost domžalskih 
študentov in tudi širše! Država z Zakonom o 
malem delu tako dokončno ukinja avtonomno 
študentsko organiziranost, ki se je razvijala 
in gradila več desetletij. Če namerava vlada 
s to namero nadaljevati, se bomo študenti in 
dijaki, pa tudi druge socialne skupine temu 
zakonu odločno uprli z vsemi sredstvi! Kluba 
ne damo! Se vidimo na demonstracijah!

Ana Strnad, ŠKD

LOKA POTREBUJE DRUŽBENE IN 
OSKRBOVALNE VSEBINE
Loka pri Mengšu je danes zrasla v razmeroma 
veliko razpotegnjeno naselje, v katerem 
živi in deluje že blizu tisoč občanov. V 
zadnjem desetletju je Loka doživela velik 
napredek v smislu infrastrukture, ki je 
Ločanom omogočila razcvet na področju 
društvenih dejavnosti in naredila življenje v 
Loki prijetnejše. Tu je potrebno predvsem 
omeniti loško igrišče in Gasilsko-kulturni 

dom. Največje zasluge pri tem si lahko 
pripišemo Ločani sami, ker smo aktivni 
prebivalci Občine Mengeš, kar dokazujemo 
z aktivnim delovanjem v občinski politiki 
in povezovanjem v štiri društva, ki vsak na 
svojem področju igrajo pomembno vlogo 
v Občini Mengeš in tudi širše. Seveda 
pa Loka ni idealen kraj, največji manjko 
našega naselja je na področju družbenih in 
oskrbovalnih vsebin.
Ker je lega naselja Loka povsem ravninska in 
obkrožena s kmetijskimi zemljišči, dolgoročni 
razvoj našega kraja ni smiseln v veliki dodatni 
urbanizaciji in pretiranemu povečevanju 
prebivalcev, ampak je potrebno v naselju 
z omejenimi možnostmi pozidave v novem 
Občinskem prostorskem načrtu predvideti 
območje, ki bo kraj obogatil z družbenimi 
in oskrbovalnimi vsebinami (vrtec, trgovina, 
ambulanta ...). Tako bo razvoj namesto 
kvantitete povečal kakovost življenja v 
podeželskem naselju, ohranjal njegovo 
identiteto in preprečeval novo pretirano 
urbaniziranost, povečan promet po obstoječi 
infrastrukturi ipd.
Iz navedenih razlogov je na občinski 
politiki odgovornost, da v času oblikovanja 
in sprejemanja novega Občinskega 
prostorskega načrta dolgoročno poskrbi 
za trajnostni in okolju ter prostoru primeren 
razvoj celotne Občine Mengeš.

Franc Malus 

GOSPOD MARKOVČIČ!
V vaših nadaljevankah pogrešam razsodnost 
in realnost. Ušli ste z vajeti in zdaj za vaš 
neuspeh krivite vse okrog sebe. Pomešali 
ste, ne samo hruške in jabolka, ampak 
tudi vodo in gnojnico. V vaših spisih je 
čutiti žalitev in prezir do drugače pišočih in 
mislečih ter poveličevanje vaših, po vašem 
perfektnih ideologij. 
Ne vem, zakaj ste v svojem pisanju o 
vodi, pokazali s prstom na nas, nič krive 
pisce, ki po vašem v Mengšanu pišemo 
o nepomembnih stvareh. Verjemite mi, g. 
Markovčič, da ste v veliki zmoti. Morda vi 
res ne berete, kaj se poleg vaših razprtij v 
občini še pomembnega dogaja, vendar to 
še zdaleč ni mnenje večine, ki si jo očitno 

JADRANKA JE Z ODTENKOM 
VIOLE BARVE PRAVI IZBOR
Naslednja kandidatka za »mengšansko« 
stilsko preobrazbo je bila Jadranka Budaji. 
Ob prihodu je imela dolge rdečkaste lase, ki 
so ji togo stali ob glavi, barva je že izgubila 
lesk. Po posvetu s frizerko Vido Križnič sta 
se odločili za spremembo barve. Ker je 
trend vijolične, ji je Vida osvežila barvo s 
prelivom brez amoniaka v vijoličnem odtenku, 
saj lase s tem najmanj poškodujemo in jih 
ohranimo zdrave in sijoče. Pri striženju je bila 
upoštevana želja kandidatke, da se ji las ne 
skrajša pretirano. Tako jih je Vida le nekoliko 
prikrajšala z drsno tehniko striženja, da videz 
frizure ne bi bil pregost. Na čelu in ob obrazu 
jih je resasto pristrigla, s čimer je naredila 
živahnejši videz obraza. Pričesko je zaključila 
s fen frizuro s posušenimi konicami navzven, 
kar naredi ženski mladostno živahen videz. 
Po končani pričeski je delo prevzela Katarina 
Zadnikar. Odtenek viola barve je bil pravi 
izbor za Jadranko, zato se je odločila za viola 
ten senčila, ki še posebej poudarijo njen novi 
videz. Tudi tokrat je obraz najprej pripravila 
za ličenje; korektor, tekoči puder in puder v 
prahu. Na notranjost kotička oči ji je nanesla 
svetlo lila – viola senčilo, postopoma temnila 
ter zabrisala do kotička zunanjega očesa. 
Na predelu nad veko ji je namestila senčilo 
v perla lila barvi, ki je oko optično »odprlo« in 
povečalo. Zgornjo veko je občrtala s črtalom 
v temnem viola odtenku in tako poskrbela za 
kanček trenutno »zapovedanega« glamurja. 
Preden se je Katarina posvetila drugim delom 
obraza, je Jadranki poudarila še obrvi, s 
čimer je dobila popoln videz. Temu so sledile 
ličnice, ki jih je obarvala v rahlo rožnatem 
odtenku. Enako je naredila z ustnicami, s 
čimer je poživila obraz. 
Za preobrazbo se zahvaljujemo Studiu 9 in 
Kotičku zadovoljstva iz Mengša. 
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na rob obstoja, v milijardah let poprej pa 
ni bila še nikoli tako ogrožena. Zato so 
hvalevredne razne nevladne organizacije in 
civilne iniciative, ki se borijo za jutri nas in 
naših zanamcev, da ta sploh bo, ne da bo 
le lepši in boljši.

Potem sta Mojzes in Aron sklicala 
občestvo pred skalo. Rekel jim je: 
»Poslušajte vendar, uporniki! Ali bova 
mogla storiti, da vam iz te skale priteče 
voda?« (4 Mz 20,10)

Gerárski pastirji pa so se začeli prepirati 
z Izakovimi pastirji in rekli: »Voda je naša.« 
Zato je Izak studenec imenoval Esek, ker 
so se z njim prepirali.(1 Mz 26,20)
Tomaž Štebe, Civilna iniciativa Mengeš 

za alpsko vodo izpod Krvavca - https://

sites.google.com/site/civilnamenges/

ZAHVALA
Ko pride bolečina, ti je vsak, ki ti pri tem 
pomaga, od Boga poslan. Bolečine ni 
več, ostala je le še hvaležnost, tako velika, 
močna, da jo želim javno izraziti, podeliti 
z vami. Hvaležnost do Darje Reven iz 
Komende, ki mi je s svojim strokovnim in 
sočutnim pristopom pomagala znebiti se 
hudih bolečin v hrbtenici in kolkih. 
Darja, hvala vam.

Francka Urbanija

ZAHVALA ZIMSKI SLUŽBI 
NA DOBENEM
Zima … Zimska pravljica. Krošnje dreves 
se šibijo pod težo sveže zapadlega snega, 
v katerem sonce poišče nešteto drobnih 
biserov, s katerimi se potem poigrava in ki se 
lesketajo predvsem po številnih nepohojenih 
bregovih nad oblaki, v katere se, kot v morje, 
okrog in okrog nas, pogreza dolina. Čeprav 
imam raje toploto, poletno svobodo gibanja 
in seveda vroče sonce, moram priznati, 
da je, vsaj kar se izgleda tiče, narava 
pozimi zagotovo najlepša! Sploh, če gre za 
zimsko idilo na Dobenem, kjer je v še dokaj 
neokrenjeni naravi tudi sneg še »snežno 
bel« in je pogled zares izjemen, ko se kopa 
v soncu, medtem, ko je dolina večino teh dni 
ponavadi ovita v turobno sivo meglo. Ja, res 
je lepo, je pa zima pri nas oz. za nas lahko tudi 
nevšečna, predvsem pa skrb vzbujajoča, saj 
nam zasnežena cesta, ki je naša edina vez 
z dolino, lahko povzroči nemalo preglavic 
in strahov. Čeprav je narava na Dobenem 
sanjsko lepa in so naši domovi prijetno topli, 
je pač zaradi nešteto obveznosti treba v 
dolino. In to, kot povsod drugod, ponavadi 
vsak dan in zgodaj zjutraj! In nam jih tudi je 
– zima povzročala skrbi – kar nekaj minulih 
sezon, pa čeprav so bile zime bolj blage, 

kot letošnja, ki je bila predvsem s snegom 
namreč mnogo bolj radodarna. Nasipala 
ga je kot za stavo in kot bi se hotela malce 
ponorčevati, je vmes, med posameznimi 
»etapami sneženja« počakala nekaj dni, ko 
je bil sneg lepo očiščen in odmetan, pa je 
brž postregla z novo pošiljko. Toda – glej 
ga šmenta! Kljub temu nismo imeli letos 
zaradi snega prav nič strahov in dvomov, saj 
nam jih je skrbna služba za zimsko čiščenje 
cest tokrat povsem odvzela. Tako pridno in 
pogosto je namreč hitel plug po Dobenem 
gor in dol, da ga sneg nikakor ni utegnil 
presenetiti in se celo skorajda »ni imel časa« 
dodobra oprijeti naše ljube ceste.  Zares 
sta bila pluženje in posipavanje tokrat tako 
brezhibno izvajana oz. izvedena, da nikogar 
proti jutru ni skrbelo, kako bo prišel v službo, 
v šolo ... Vsi smo bili zadovolnji - mamice z 
manjšimi otroci so uživale na obilici svežega 
snega, tiste, z nekoliko starejšimi otroci, ki 
so že postali nadebudni mladi vozniki, kar 
je na Dobenem pač nujno, ker ni javnega 
prevoza, pa smo tudi lahko bile mirne v 
pričakovanju otrok, saj mladi v zimskih 
razmerah seveda nimajo dovolj izkušenj in 
jim slabo ali prepozno očiščena cesta pač 
povsem onemogoči vožnjo od doma ali 
domov. Tako bi se rada v imenu celotnega 
VO Dobeno in verjamem, prav vseh krajanov 
Dobena  iskreno zahvalila za to odvzeto skrb 
in izrazila vso pohvalo naši letošnji zimski 
službi, ki je ena tistih redkih, ki še premore 
ljudi, ki svoje delo opravljajo res s srcem in 
tistim entuziazmom ter veseljem, ki ju, žal, 
vse preredko srečujemo ob obilici ponudb 
takšnih in drugačnih uslug. Obenem čestitke 
tudi tistim, ki so tovrstno ponudbo izbirali – ta 
izbira je bila res strokovna in prava!

Bernarda Aleš

želite kar podrediti. Zagotovo pa vem, da 
so vaših neargumentiranih razlag o vodi in 
nenehnih pritiskov v Mengšanu, ljudje že 
pošteno siti. In v to vaše zdraharstvo vpletati 
pisce in mladega človeka, ki je le urednik, 
in mora spoštovati nekatera pravila, kriv 
pa je le toliko, ker ni na vaši strani, je pravi 
nonsens.
G. Markovčič, odložite vsaj za en mesec 
pero, preberite v naslednjem glasilu kakšno 
pesmico ali razlago naših malčkov in vam bo 
odleglo. Ne bodite osorni in žaljivi do vseh, ki 
ne mislijo tako, kakor vas nekaj deset. To je 
vendar glasilo vseh 7300 občanov, ki imajo 
pravico prebrati tudi kaj o kulturi, športu, 
šoli, cerkvi… Seveda tudi o vodi, za katero 
si želim, da je ne bi nikoli zmanjkalo, vendar 
kulturno, ne pa tako posiljeno in grobo.
Z vami se ne mislim dopisovati ali, še manj, 
vam delati reklame. A držite se znanega 
pregovora: le čevlje sodi naj kopitar!

Jože Brojan

»VODA JE ŽIVLJENJE SÁMO«
je sporočilo, ki v sebi nosi pomembno 
sporočilo: brez vode ne more nihče živeti 
in ne preživeti. Morda bi se moral prav vsak 
ob tem dejstvu zamisliti in se poglobiti vase. 
Koliko časa bom še lahko pil vodo v njenem 
naravnem okolju, koliko časa jo bom lahko 
pil izpod pipe, zakaj ne skrbim dovolj za njen 
»obstoj«. Voda nam je bila dana kot »stalni 
pripomoček«, ki ga nujno potrebujemo za 
življenje. Ni nekaj samoumevnega, ki je 
tam že od nekdaj in bo še naprej. Zanjo 
moramo skrbeti, jo varovati in negovati … 
Zato je voda življenje. In če svoje razmišljanje 
na tem mestu razvijemo naprej, je le-ta v 
svoji dragocenosti in čistosti in neobhodni 
potrebnosti za vsa živa bitja in naravo odvisna 
od svoje čiste oz. onesnažene okolice. Torej 
je voda neposredno odvisna od okolja, v 
katerem »živi«. Za katerega pa smo povečini 
odgovorni prav mi, ljudje, ki nam je bil dan 
razum, da lahko presodimo, kaj je prav in 
kaj ne, ki nam je dana možnost pravega 
in pravilnega ravnanja z okoljem. Kateri se 
moramo zavedati, da nismo samozadostni, 
da za svoj obstoj nujno potrebujemo tudi 
rastline in živali, za katerih življenje sta spet 
potrebna voda in njeno okolje – neskončen 
življenjski krog, ki ga s svojo malomarnostjo 
in brezbrižnostjo lahko prekine le človek. 
Kakovost vode je odvisna od dejavnikov, 
na katere (upam, da še ni prepozno) lahko 
po zaslugi pravilno usmerjenega razuma, 
vplivamo tudi mi. S tem, ko smo se ljudje 
začeli zavedati odgovornosti do lastnega 
okolja, smo prevzeli nase tudi skrb zanj. V 
bistvu je bilo potrebno zelo kratko obdobje 
v zgodovini Zemlje, da smo slednjo pripeljali 

ŠD PARTIZAN
VABIMO NA OGLED 

DRŽAVNEGA PRVENSTVA
V NAMIZNEM TENISU 

ZA KADETE IN KADETINJE.
Tekmovanje bo v soboto, 8. maja, od 
9. do 19. ure, in v nedeljo, 9. maja, 
od 9. do 13. ure.

Na odprtju tekmovanja, v soboto, ob 
12. uri, bodo sodelovali:
• Mengeška godba
• Plesna skupina AIA Mengeš
• Folklorna skupina Svoboda 

Mengeš.
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Razvojno partnerstvo je bilo sicer vzpo-
stavljeno leta 2006, ko so se povezale 
občine Kamnik, Lukovica, Moravče, Litija, 
Šmartno pri Litiji, Dol pri Ljubljani, Zagorje 
in Radeče. Odločitev za ustanovitev se 
je izkazala za pravilno, saj je bilo v okviru 
Območnega razvojnega programa realiziranih 
več ciljev, med katerimi sta najpomembnejši 
ustanovitev Lokalne akcijske skupine Srce 
Slovenije (LAS Srce Slovenije – črpanje 
Leader sredstev) in vzpostavitev območne 
blagovne znamke Srce Slovenije, ki povezuje 
turistične točke, ponudnike, projekte, 
iniciative, dogodke in izdelke geografsko 
zaokroženega območja v osrčju Slovenije. 
Koordinator programa RPSS, Center za 
razvoj Litija, sodeluje pri mednarodnih 
evropskih projektih, kar ima za posledico 
dotok dodatnih evropskih sredstev na 
območje partnerstva za razvojne programe. 
Še posebej pa so pomembni mehki učinki 
povezovanja, ki krepijo kompetence regije, 
povezujejo ljudi v skupno soustvarjanje in 
iskanje novih priložnosti v regiji, kar omogoča 
generiranje novih delovnih mest in ustvarjanje 
višje dodane vrednosti. Zaradi vsega tega se 

MENGEŠ V SRCU SLOVENIJE 
Občina Mengeš se je pridružila Razvojnemu partnerstvu Središča Slovenije in s 
tem vstopila v interesno povezovanje občin na delu območja Srca Slovenije, ki je 
geografsko zaokroženo območje v obliki srca, z geometričnim središčem Slovenije 
GEOSS kot središčno točko. 

območje Srca Slovenije hitreje razvija, s tem 
pa se zvišuje tudi kakovost življenja. 
Srce Slovenije se v tem mesecu predstavlja 
v okviru tradicionalne razstave tulipanov 
v Arboretumu Volčji Potok, ki bo potekala 
od 24. aprila do 2. maja 2010. 12 občin 
območja se bo povezalo in skupaj predstavilo 
doživetja Srca Slovenije, vse od kamniških 
planin do dolenjskih gričkov. Srce Slovenije 
bo obiskovalce očaralo skozi paleto melodij, 
v Arboretumu bodo namreč nastopili Orleki, 
pa tudi tamburaški orkester in grajski oktet.  
Za ljubitelje kulinarike bodo pripravili degu-
stacijo domačih dobrot in posebnih grajskih 
jedi. Za tiste, bolj spretne, se bodo odvijale 
delavnice pletenja slamnatih kit, polstenja 
volne in slikanja z ogljem na prostem, za bolj 
radovedne pa bo Matjaž Moderar, večkratni 
državni prvak, prikazal potek izdelovanja muh 
za muharjenje. Obiskovalce bo pozdravil sam 
Valvasor, predstavili se bodo radeški splavarji, 
grajski pisarji in lakaji, manjkali ne bodo niti 
čebelarji. Podroben program dogodkov 
razstavnega prostora Srca Slovenije najdete 
na spletni strani www.razvoj.si. 

Ana Savšek, Center za razvoj Litija

Obiščite Arboretum in začutite utrip Srca Slovenije.

NAPOVEDUJEMO 
FESTIVAL NEVLADNIH 
ORGANIZACIJ – 
PRAZNIK DRUŠTEV 
V SRCU
V petek, 7., in soboto, 8. maja, 
se bodo na GEOSS-u, središču 
Slovenije, na prav poseben in 
zanimiv način predstavila društva 
s svojimi aktivnostmi. Festival, ki 
ga organiziramo v okviru projekta 
Stičišča NVO Srca Slovenije, je 
namenjen predstavitvi dejavnosti 
društev in povezovanju nevladnih 
organizacij med seboj. 

Prvi dan, v petek, bo v dopoldanskih 
urah okrogla miza na temo vključevanja 
in sodelovanja nevladnega sektorja, 
torej društev, ustanov in zasebnih 
zavodov z vladnim sektorjem, predvsem 
lokalnimi skupnostmi. Predstavljen bo 
priročnik za vzpostavitev boljšega 
sodelovanja nevladnih organizacij z 
občinami. Na prireditvenem prostoru 
bo predstavitev nevladnih organizacij, 
predvsem društev na stojnicah in 
odru. Udeležili se boste različnih 
delavnic, se poskušali v igrah, ki jih 
bodo organizirala društva, ogledali 
njihov kulturni program, lahko pa 
boste tudi kaj domačega pojedli in tudi 
kupili. Sodelovala bodo najrazličnejša 
društva, društva podeželskih deklet in 
žena, športna društva, upokojenska 
društva, planinska društva, mladinska 
društva, rokodelska društva ... Sobota 
je namenjena izmenjavi dobrih praks, 
druženju in zabavi. Udeležili se boste 
lahko tudi brezplačnega vodenega 
ogleda območja Slivne in Vač.  Domače 
dobrote, sproščeno vzdušje, predvsem 
pa podpora društvenemu življenju 
in priznanje prizadevnim članom, je 
dodaten razlog, da pridete na Slivno. 
Društva prijavnico za sodelovanje 
na festivalu dobite na www.srce-me-
povezuje.si.

Tjaša Bajc

REGIONALNO STIČIŠČE  NVO SRCA SLOVENIJE

NAPOVEDNIK
��. april �010 – EKOLOGIJA IN VLOGA NVO
V povezavi z dnevom Zemlje bo tema delavnice namenjena podnebnim spremembam, 
reševanju tega problema in prispevek nevladnih organizacij pri skrbi za okolje. 
Delavnica bo potekala v prostorih zbirke savskih prodnikov na Bregu pri Litiji, v 
popoldanskem času. 
Več informacij na www.srce-me-povezuje.si ali info@srce-me-povezuje.si.
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JAVNI JAMSTVENI IN PREŽIVNINSKI SKLAD RS

Center za socialno delo Domžale 
obvešča prejemnike otroškega dodatka, 
da je Ministrstvo za delo, družino in socialne 
zadeve obvestilo centre za socialno delo, da 
bo prenehalo pošiljati obvestila o izteku 
pravice do otroškega dodatka. 

Upravičenci do otroškega dodatka bodo 
morali tako sami brez obvestila po izteku 
pravice vložiti vlogo za otroški dodatek 
na obrazcu DP-3 – Vloga za uveljavitev 
pravice do otroškega dodatka in jo 
osebno oddati oz. poslati priporočeno 
po pošti na Center za socialno delo 
Domžale, Ljubljanska 70. Upravičenci, ki 
že prejemajo otroški dodatek, vložijo vlogo 
za ponovno uveljavitev pravice do otroškega 
dodatka v zadnjem mesecu veljavnosti 
odločbe (primer: če velja pravica do 30. 4. 
2010, je potrebno ponovno vložiti vlogo v 
aprilu 2010).
Center odloči o pravici na podlagi dohodkov 
preteklega leta vlagatelja in njegovih 
družinskih članov za obdobje enega leta. 
Upravičenci so dolžni centru sporočati 
spremembe, ki nastanejo med letom (izguba 
dohodka, pridobitev dohodka, rojstvo otroka, 
prenehanje šolanja, vključitev otroka v VVO 
...)
Dohodkovni  razred je določen v odstotku od 
povprečne mesečne plače vseh zaposlenih 

v RS, za koledarsko leto pred vložitvijo 
zahtevka. Za uvrstitev družine v posamezni 
dohodkovni razred se upošteva povprečni 
mesečni dohodek na družinskega člana 
v preteklem  koledarskem letu. Kadar se 
otroški dodatek uveljavlja v mesecu januarju, 
februarju ali marcu, se upošteva povprečni 
mesečni dohodek na družinskega člana 
v predpreteklem koledarskem letu. Do 
otroškega dodatka so v letu �010 upravičeni 
občani, katerih povprečni dohodek na 
družinskega člana  preteklega leta ne 
presega 1.4�4,57 EUR.
Med bruto dohodke se vštevajo vsi 
dohodki, ki so vir dohodnine, transferni 
dohodki in vsi drugi dohodki.
Dohodek iz kmetijske dejavnosti se 
upošteva v skladu z metodologijo, 
ki jo podrobneje predpiše minister, 
pristojen za socialno varstvo, v soglasju 
z ministrom, pristojnim za kmetijstvo.
Samostojni podjetniki morajo pri dohodku 
navesti dobiček (rubrika 107) na podlagi 
davčnega obračuna in dohodke iz 
dejavnosti – višino plačanih prispevkov 
za socialno varnost (rubrika 110).
Med bruto dohodke se upoštevajo 
naslednji transferni dohodki:   
•	 denarne dajatve po zakonu o socialnem 

varstvu;
•	 nagrada rejnici;

•	 nadomestilo za brezposelnost;
•	 štipendije;
•	 starševski dodatek s prispevki;
•	 delno plačilo za izgubljeni dohodek;
•	 plačani prispevki za rejnice;
•	 plačani prispevki za samostojne ustvarjalce 

na področju kulture;
•	 plačani prispevki za vrhunske športnike;
•	 denarne dajatve vojnim invalidom;
•	 nadomestila preživnin;
•	 preživnine v višini izvršilnega naslova.
Transferni dohodki so preneseni iz 
uradni evidenc in jih je potrebno v vlogi 
samo označiti.
Med bruto dohodke se vštevajo še drugi 
dohodki: nagrade vajencev, prejemki 
učencev in študentov, dediščine in 
darila, razen dediščine po pokojnem 
zakoncu, dohodki od iger na srečo, 
rente od zavarovanj, odškodnine pri 
nezgodnem zavarovanju, dobiček iz 
kapitala, dividende, obresti, dohodki iz 
premoženja.

Vse druge dohodke je potrebno nujno 
vpisati v vlogo za uveljavitev pravice 
do otroškega dodatka, ker center ne 
razpolaga s podatki.

Peter Rebolj, univ. dipl. soc. ped. 

Direktor CSD Domžale

OBVESTILO ZA UPRAVIČENCE OTROŠKEGA DODATKA

V slovenskem prostoru že dolgo deluje 
Javni jamstveni in preživninski sklad 
Republike Slovenije. Iz jamstvenega 
sklada lahko uveljavljajo pravice delavci, 
ki jim je delovno razmerje prenehalo 
iz razloga insolventnosti delodajalca 
(stečaj, prisilna poravnava) in izbrisa 
podjetja iz sodnega registra. Za dodatne 

informacije pokličite na brezplačno 
številko 080 11 �1. Iz preživninskega 
sklada lahko uveljavljajo pravico do 
nadomestila preživnine zakoniti zastopniki 
za otroke, ki jim je določena preživnina, 
vendar je preživninski zavezanci ne 
plačujejo. Sklad v primeru izpolnjevanja 
vseh pogojev izplačuje mesečno 

nadomestilo preživnine, vendar najdlje do 
dopolnjenega 18. leta otroka. Za dodatne 
informacije pokličite na brezplačno 
številko 080 14 14.
Več informacij lahko dobite na naši 
internetni strani www.jps-rs.si.

Skupnost občin Slovenije

Slovenska c. 30, 1234 Mengeš
T: 01/ 7237 968
M: 040 284 081

S: www.optika-golavsek.si

Delovni čas:
ponedeljek - petek
8 - 12 in 16 - 18
sobota  in prazniki zaprto

V i d a  G o l a v š e k  s . p .
mojstrica očesne optike
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VABILO
17. aprila, od 9. do 13. ure, bo v 
prostorih stare knjižnice v Mengšu 

potekal 

brezplačni seminar uporabe 
energijskih tehnik (emotional 

freedom techniques).

Seminar, ki bo vsebinsko v večjem delu 
namenjen uporabi tehnik pri otrocih 
in Medvedu Zdravku, bo v prvi vrsti 
namenjen vsem, ki ste pripravljeni 
postati prostovoljci Medveda Zdravka, 
ter staršem, učiteljem, zdravstvenim 
delavcem in vsem, ki bi se tehnik radi 
naučili za reševanja lastnih situacij.

Predavali bodo Sabina Šilc, dipl. 
un iv.  ps iho log in ja,  ter  Helena 
Germavc in Barbara Majcenič, dipl. 
fizioterapevtki.
Na seminarju boste spoznali tehnike 
energi jske psihologi je,  nj ihovo 
delovanje, uporabo, kako tehnike 
uporabiti pri otrocih, spoznali boste 
posebnega medveda, ki mu je ime 
Zdravko.
Pr iporočamo, da s i  preberete 
brezplačen priročnik, ki ga lahko 
najdete na naši internetni strani www.
medvedzdravko.si, več informacij 
o tehnikah pa lahko najdete tudi na 
Sabinini strani, katere naslov je www.
sabinasilc.com.
Seminar je brezplačen, ker želimo 
čim bolj promovirati samo tehniko 
in delo z otroki ter pridobiti čim več 
prostovoljcev. S tem, ko delamo in 
poslušamo seminar, namenjen otrokom 
in Medvedku Zdravku ter tehniko 
uporabljamo pri delu z otroki, delamo 
tudi na sebi. Vse skupaj postane 
manj stresno, lažje nam je. S seboj si 
prinesite nekaj vode (zelo pomembno, 
da smo med delom hidrirani) ter nekaj 
za pisati.
Zaradi omejenega števila sedežev 
se prijavite čim prej! Pri prijavi imajo 
prednost vsi, ki bi želeli postati 
prostovoljci (navedite ob prijavi, če 
vas to zanima). Prijave in informacije 
na e-naslov: medvedzdravko@gmail.
com.
Lep pozdrav,

organizatorji

VABILO NA 
TRIMSKI POHOD RAŠICA
  
Planinsko društvo Janez Trdina Mengeš  
Vas v soboto, 10. aprila �010, vabi na 
tradicionalni trimski pohod Rašica.

Štart:  izpred novih prostorov PD na Slovenski 
c. 28 (na parkirišču za občinsko stavbo).
Pohod lahko začnete od 7. do 9. ure.
Na začetku boste prejeli kontrolne kartončke, 
novi pohodniki pa tudi izkaznice pohoda.
Pot pelje čez most čez Pšato in se nadaljuje 
po drevoredu do Pristave, kjer zavije 
proti mengeškemu bajerju. Tu že sledimo 
planinskim markacijam, ki bodo dodatno 
dopolnjene s smernimi puščicami pohoda. 
Po cesti, ki jo dosežemo pri kamnolomu za 
opekarno, gremo do odcepa za Dobeno. 
Pri gostilni Ručigaj dobimo kontrolni žig. 
Sledimo asfaltirani cesti mimo kmečkega 
turizma Blaž in do vrha Rašice. Tu vam bodo 
naši alpinisti pritisnili drugi žig. Po grebenski 
poti nadaljujemo in nekje na sredi povratka 
naš čakajo taborniki iz Rodu upornega 
plamena Mengeš. Dobili boste zadnji žig 
pred ciljem na Mengeški koči.
Na cilju bodo vsi pohodniki prejeli čaj in 
mengeško enolončnico ‘naš bizgec’, kakor 
jo je imenoval naš rojak Janez Trdina.
Pot je lepa in razgledna, hoje je približno od 
3 do 4 ure. Zadnjega pohodnika pričakujemo 
do 13. ure.
Pridružite se nam, saj je pravi čas, da 
razgibamo telo po velikonočnih praznikih.

Mengeški planinci

POMAGAJMO MAŠI
Življenje je lepo, zabavno, posebej ko si mlad, a kaj ko ti v trenutku bolezen obrne 
vse na glavo. Maša Topler iz Mežice, ki je dopolnila komaj 15 let, je zbolela za 
težko boleznijo. Spomladi so ji zdravniki postavili diagnozo meduloblastom, t.j. 
maligni tumor na malih možganih. Od takrat je Maša prestala že vrsto obsevanj in 
kemoterapij ter operacijo, na kateri so ji odstranili 5 krat 5 cm velik tumor. Zaradi tega 
jo sedaj čaka še enoletna kemoterapija, ki pa prinaša materi veliki finančni zalogaj. 

Ker sta z mamo Simono v finančni stiski, se za Mašo zbirajo PLASTIČNI ZAMAŠKI po 
vsej Sloveniji – tudi v Mengšu! Vsi, ki želite Maši pomagati, lahko plastične zamaške 
prinesete v KNJIŽNICO MENGEŠ, od 1�. aprila do �8. maja, v času uradnih ur 
knjižnice. V knjižnici bo v tem času stal za to namenjen zaboj »zamaški za Mašo«. Prav 
tako pa jima lahko pomagate s prispevkom na tekoči račun: SI56 0�45 �4�0 17�3 
331 pri NLB, izpostava Mežica. 

Hvala … ker pomagate Maši verjeti in ji vlivate upanje …
Čudeži so … le verjeti je treba vanje. Skupaj nam bo uspelo!

Uredništvo

DRUŠTVO ZA ŠTUDIJE
KONTEMPLATIVNIH 

TRADICIJ

vas vabi na seminar

NEŠKODOVANJE NA 
PRESEČIŠČU MED ETIKO 

IN MORALO - PERSPEKTIVE 
ZA 21. STOLETJE,

v četrtek, 6. maja 2010, 
od 18.00 do 19.30, 

Družbeni dom, Taborska 1, Grosuplje

ter na seminar  

POMEN RITMOV ZA 
GLOBINSKO SPROSTITEV,

v četrtek, 13. maja 2010, 
od 19.00 do 20.30,

na Slovensko cesto 28 –
nekdanja lokacija knjižnice Mengeš.

Oba seminarja potekata v okviru 
projekta Mreža zdravja – mreža 

nevladnih organizacij za zdrav način 
življenja, sofinancirana s strani 

Evropskih skladov.
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V Mengšu ali okolici najamem 
stanovanje. Pokličite na telefon 
040/461-104. Marjeta Zupančič

MALI OGLASI  

Pride čas,  
ko si izmučeno srce želi spati,

v sen večni potovati,  
ko življenje je končano.

ZAHVALA

Po hudi in težki bolezni nas je v 88. 
letu za vedno zapustila draga mama, 

tašča, babica, prababica in sestra

Ivanka Tomšič
iz Mengša

Iskreno se zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, sosedom in znancem 

za izrečeno sožalje, darovano 
cvetje in sveče ter vsem, ki ste jo 
pospremili na njeni zadnji poti.

Zahvala tudi osebju Doma počitka 
Mengeš, predstavnikom ZB 

Mengeš, upokojencem Mengeš,
Godbi Mengeš in kvartetu Krt.

Vsi njeni

Rad si delal, rad živel, 
rad družino svojo imel.

Sadovi tvojih pridnih rok, 
nas spominjajo nate vsepovsod.

ZAHVALA

Po težki bolezni nas je v 76. letu 
zapustil naš dragi mož, oče, dedek, 
pradedek, stric, bratranec in nečak

 Franc Bergant 
iz Šinkovega Turna

 
Iskreno se zahvaljujemo vsem 

sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem za njihove darove, cvetje in 
sveče, za tople besede in nesebično 
pomoč v najtežjih trenutkih. Iskrena 

hvala tudi zdravnici Gabrijeli 
Kovač Mohar, dr. med., g. župniku 

Francu Mervarju za pogrebni obred, 
pevcem, pogrebni službi Navček in 
g. Lamovšku. Zahvala gre županu 
Branetu Podboršku in Občinskemu 

svetu Občine Vodice, sodelavkam in 
sodelavcem Lek d.d., vsem gasilcem, 

Društvu narodnih noš in kočijažev 
Vodice, SD Strahovica ter Godbi 
Mengeš. Še posebej pa članom in 

članicam PGD Topole, PGD Šinkov 
Turn ter Društvu upokojencev 

Bukovica – Šinkov Turn za pomoč 
pri pogrebni slovesnosti ter lepe 

poslovilne besede. Hvala vsem Vam, 
ki ste ga tako množično pospremili 

na njegovi zadnji poti.

 Vsi njegovi

POROČILO GASILSKE 
ZVEZE MENGEŠ 
ZA MESEC MAREC
Sobota, 13. marec �010
Ob 08.11 uri so zagorele saje v dimniku 
stanovanjske hiše na Dobenu, ob tem pa 
se je vžgal tudi ventilator, vgrajen na vrhu 
dimnika. Posredovali so gasilci iz PGD 
Loka, Mengeš in Topole, večja materialna 
škoda, razen uničenega ventilatorja, ni 
nastala.

Ponedeljek, 15. marec �010 
Ob 12.46 uri je ob Detelovi ulici v Mengšu 
zagorela trava in podrast. Požar na površini 
približno 500 m2 so pogasili gasilci PGD 
Mengeš.

Gasilska zveza Mengeš

Pomlad prihaja, 
se prebuja v naravi, 
naših srcih, počutju, 
dejanjih. 

Čeprav voščilo prihaja pozno, 
je iskrenost naše misli še 
vedno povezana z zgodbo 
velike noči.

Naj vsem ljudem dobre volje 
iskreno voščimo velikonočne 
praznike in njihovega 
sporočila.

OO SLS Mengeš
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OGLED KRVAVŠKEGA VODOOSKRBNEGA 
SISTEMA, GORNIŠKI POHOD 
S POBIRANJEM ODPADKOV NA 
VODOZBIRNEM OBMOČJU

v soboto, 17. aprila 2010
Spodnja postaja žičnice na Krvavec Gospinco 
(desetič zapored)

Odhod izpred občine Mengeš ob 7.30. Predvidevamo ogled 
vodooskrbnega sistema Krvavec in seveda vodozbirnega oz. 
vodovarstvenega območja. Okoli 8. ure se zberemo na vrhu 
spodnje postaje žičnice, na začetku poti proti zajetjem. Nato 
si bomo ogledali spodnji in zgornji rudarski rov ter vrtine in se 
od tam povzpeli proti Gospinci ter spotoma pobirali smeti in si 
ogledali razmere v zbirnih grabnih. Letos naj bi predvidoma hodili 
po Brezovškem grabnu do vrha, to je zgornje postaje žičnice 
– Gospince. 
Pogovarjali se bomo o namenih in odkritosti, resnični želji po 
skupnem sodelovanju, evropskosti ter demokratičnosti iskanja 
soglasja in strokovnosti projekta 'Povečanja kapacitete krvaškega 
sistema' ter odločitev in upoštevanja ljudi, civilne iniciative za 
ohranitev oskrbe Občine Mengeš (pa tudi Trzina in Domžal) z 
alpsko vodo izpod Krvavca.
O dogajanju v preteklem letu, po zavrženem referendumu, in trudu 
oz. boju se bomo imeli zopet veliko za pogovoriti. Pred dnevom 
Zemlje, 22. aprilom, še prav posebej.
Pogovarjali se bomo (in se dogovorili za ukrepe) glede stanja in 
spoštovanja predpisov na vodozbirnih, vodovarstvenih in vplivnih 
območjih in o vseh okoliščinah in dogajanjih o tem, posledicah 
podnebnih sprememb in njihovem vplivu na vodne vire in 
vodooskrbo, o varovanju narave in pravici do zdravega okolja, 
o jamarstvu, gorništvu, o pomladi. Povabili bomo upravljavce 
vodovodnih sistemov, občine solastnice, MOP, zveste udeležence 
in pohodnike, znance in prijatelje. Za svojo varnost odgovarja 
vsak sam. V primeru napovedi zelo slabega vremena bo pohod 
prestavljen (Dnevnik TVS, arso.gov.si/vreme na predvečer 
pohoda).
Za malico, vreče in rokavice bo poskrbljeno. Po koncu se bomo z 
žičnico odpeljali v dolino. Ali pa s kombijem, tako kot lani, ko smo 
zaključili pohod pri Ambružarju.
Zaradi organizacije prevozov svojo udeležbo obvezno najavite na 
tel.: 051/372-782 oz. e-naslov: alpskavodaizpodkrvavca@gmail.
com.
Vljudno vabljeni!

Multum egerunt, qui ante nos fuerunt, sed non peregerunt. –
Tisti, ki so živeli pred nami, so veliko naredili, vendar ne 
vsega. (Zato moramo mi nadaljevati in ne vsega zavreči.)
Non nobis solum nati sumus – Nismo rojeni le sami 
zase. (Poskrbeti moramo tudi za druge, svoje potomce.)  

Spremljajte naše objave na spletni strani: https://sites.google.
com/site/civilnamenges/.

Organizator: Civilna iniciativa  

Mengeš za alpsko vodo izpod Krvavca

MAČEHE PREŽIVELE ZIMO
Dolgotrajna zima je od nas zahtevala malo več skrbi pri negi in 
varstvu pred najnižjimi temperaturami. Mraz je sicer povzročil 
nekaj škode na najdaljših poganjkih, ki so pomrznili. Lepa 
pomlad bo, in je že, to škodo nadomestila. Sedaj že lahko 
uživamo v bujnem cvetenju mačeh do meseca maja, ko bodo na 
to mesto prišle nove letne nasaditve.Na spodnji sliki prikazujem 
še en nasad, v katerem so najbolj pogosto uporabljene vrste rož 
pri nas. Na prvo mesto spada rdeča bršljanka, rumeno-zeleni 
sladki krompir, drobnocvetna rumena sanvitalija, pokončna 
rdeča pelargonija in trava Rubrum. Za vaš nasad uporabite le 
rastline, ki ustrezajo vašemu okusu in velikosti korita.

 Rajko Vuga



Drage občanke, spoštovani občani!

Vabim vas na 

ki bo na predvečer prvega maja, 
s pričetkom ob 19. uri.  

Za dobro razpoloženje bodo 
poskrbeli mengeški godbeniki.

Župan Občine Mengeš

Zbor je 1. maja, ob 5.40, na dvorišču AMD Mengeš.
Poskrbeli smo tudi za brezplačno jedačo, 

vi pa prinesite le obilo dobre volje.

VLJUDNO VABLJENI!

Udeležba v budnici in vožnja v sprevodu je na lastno odgovornost. 
Vsa vozila morajo biti tehnično brezhibna. Upoštevati je potrebno navodila 

redarske službe za varno vožnjo in varnost ostalih udeležencev. 
Za morebitno nastalo osebno in materialno 

škodo Moto klub Mengeš ne odgovarja.

Upravni odbor Moto kluba Mengeš

AMD in Moto klub Mengeš vabita na 6. tradicionalno

PRVOMAJSKO BUDNICO.

PRVOMAJSKI KRES NA GOBAVICO,


